
چهارشنبه  14 مهرماه 1395  3 محرم 1438   5 اکتبر 2016   شماره 4116  سال نوزدهم   1000 تومان

علی مطهری در نامه ای به آیت الله یزدی: 

رویکردتان درباره مسابقه فوتبال ایران و کره 
عده ای را از دین گریزان می کند  

دبیر کمیسیون هماهنگی بانک های استان  عنوان کرد:

قم رتبه نخست اسکناس فرسوده کشور

جزئیات استخدام در آموزش و پرورش

رییس فراکسیون شفاف سازی و سالم سازی اقتصاد و انضباط مالی خبرداد

تایید تخلف 12 هزار میلیارد تومانی احمدی نژاد

سخنگوی دولت در پاسخ به اینکه واکنش دولت نسبت به تهدید مدیرکل فرهنگ وارشاد اسلامی و وزیر فرهنگ وارشاد 
اسلامی درباره برگزاری کنسرت در شهرستان قم چگونه خواهد بود، گفت: برگزاری کنسرت طبق چارچوب قانون صورت می 

گیرد و هیچ فردی نمی تواند از اختیارات فراقانونی نسبت به لغو آن اقدام کند.
محمد باقر نوبخت  روز گذشته در نشست خبری خود، افزود: در خصوص شهرستان قم واظهارات آیات عظام موضع دولت 
مشخص است ما برای روابط خوب با بیوت آیات عظام و علماء اعتبار و اهمیت زیادی قائلیم وبرای نظرات آنها احترام ویژه ای 

قائل هستیم ودر عمل هم نشان خواهیم داد. ..
محبیان: احمدی نژاد برنامه دارد 

رونمایی 
از کاندیدای 
پایداری ها

سخنگوی دولت: سریال واکنش ها تا انتخابات ادامه دارد

 واکنش نوبخت به 
اظهارات آیت الله یزدی

علی مطهری نایب رئیس مجلس شورای اسلامی در نامه 
ای خطاب به ایت الله محمد یزدی نوشت که رویکرد شما 
درباره مسابقه فوتبال ایران و کره جنوبی غیرقابل هضم است 

و چنین اظهاراتی عده ای را از دین گریزان می کند.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی علی مطهری، وی در 
این نامه نوشت: آیت الله یزدی دامت برکاته، با اهدای سلام و 
تحیت، در خصوص بازی فوتبال ایران و کره جنوبی در عصر 

تاسوعا، روشن است که بهتر بود این بازی به زمان دیگری 
موکول می شد؛ اما اکنون که امکان این امر وجود ندارد و لغو 
این بازی هم خسارت های جبران ناپذیر برای کشور دارد، به 
نظر می رسد که ابراز حساسیت بیش از حد نسبت به این 
موضوع، امری ضد تبلیغ دین به شمار می رود. در این نامه 
آمده است: فرضا مردم برای گلی که ایران به کره جنوبی بزند 

خوشحال شوند و عده ای ابراز شادی کنند ...
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روزنامه صبح ایران
رهبر معظم انقلاب اسلامی، »امنیت« را یکی از ارکان اساسی پیشرفت کشور خواندند و با 
تأکید بر نقش نیروی انتظامی در برقراری امنیت تاکید کردند: توانایی های نیروی انتظامی باید 

روز به روز ارتقا یابد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقلاب اسلامی ظهر سه شنبه-13 مهر- به مناسبت روز نیروی انتظامی در دیدار فرماندهان و 
مسئولان این نیرو، »امنیت« را یکی از ارکان اساسی رشد و پیشرفت کشور خواندند و با تأکید 
بر نقش مهم نیروی انتظامی در برقراری امنیت خاطرنشان کردند: توانایی ها و آمادگی های نیروی 

انتظامی و عزم و ایمان کارکنان آن باید روز به روز ارتقاء پیدا کند.

الله خامنه ای در این دیدار، امنیت را به معنای »آرامش روانیِ فردی و  حضرت آیت 
آرامش عمومیِ اجتماعی« برشمردند و افزودند: در نبود امنیت، حتی با وجود توانایی و 
انگیزه  در میان افراد یک جامعه، امکان فعالیتهای متنوع اقتصادی، فرهنگی، سیاسی و 

خدماتی از بین می رود.
رهبر انقلاب اسلامی با استناد به قرآن کریم، امنیت را مایه افزایش ایمان مؤمنان دانستند و 
گفتند: یکی از مهمترین ارکان امنیتِ کشور، نیروی انتظامی است، البته این رکن عظیمِ امنیت 
را نیروهای انسانی که اغلب آنها کارآمد، شریف و زحمتکش هستند تشکیل داده اند و باید دائماً 

عزم، ایمان، انگیزه و روحیه این نیروها تقویت شود...

رهبر معظم انقلاب در دیدار فرماندهان و مسوولان نیروی انتظامی؛

امنیت، رکن اساسی پیشرفت کشور است

به اطلاع شهروندان محترم می رساند محل ساختمان اداره 

گاز منطقه )1( این شرکت به آدرس جدید واقع در خیابان 30 

متری بسیج، میدان بسیج )هنرستان( انتقال یافت. شایان 

ذکر است محدوده اداره گاز منطقه )1(، شامل ضلع شرقی 

رودخانه )بخش 1( و ریل راه آهن خیابان دور شهر تا اتوبان 

کمربندی کاشان می باشد.

شماره های تماس اداره گاز منطقه )1( به شرح ذیل اعلام 

می گردد:

شماره تلفن دفتر رئیس اداره گاز منطقه )1(:   36121707

شماره تلفن تعمیرات و بهره برداری :               36121703

شماره تلفن امور مشترکین:                              36121702

شماره تلفن نصب کنتور و انشعاب :                 36121709    

اطلاعیه شرکت گاز استان قم

روابط عمومی شرکت گاز استان قم

اطلاعیه

2

8

2

8

انتقاد از روند کند سرمایه گذاری در قم

7

7

محمد رضا عارف:

 فقط یک صدا از 
جبهه اصلاحات 

شنیده شود

 آرایش انتخاباتی در جریان اصولگرا به مرور شفاف تر 
اردوگاه  اوضاع  بر  ابری  مانند  احمدی نژاد  گویی  می شود، 
اصولگرایان بود که چون کنار رفت دقیق تر می توان درباره 
معادلات انتخابات ریاست جمهوری سال 96 و نقشی که 
اصولگرایان در این میدان رقابت سیاسی ایفا خواهند کرد با 

فعالان و تحلیلگران سیاسی به بحث و گفتگو نشست.
امیر محبیان از فعالان سیاسی اصولگرا معتقد است: هنوز 
نمی توان از شمار نامزدهای اصولگرا سخن گفت ولی شاید 
در وهله نخست بیش از انگشتان یک دست، نامزد در میان 

اصولگرایان به صحنه بیاید.
تغییر شورای مرکزی جبهه پایداری و گزینه  مدنظر این 
تشکل اصولگرا، نگاه احمدی نژاد به انتخابات 96، اختلاف 
جامعه روحانیت مبارز و جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، 
تعداد  نقدی،  یارانه  رقم  افزایش  وعده  آوری  رأی  میزان 
نامزدهای جریان اصولگرا و مدل های انتخاباتی موتلفه و 
ایثارگران دیگر موضوعاتی بود که در این گفتگو دکتر محبیان 

درباره آنها صحبت کرد.
وی معتقد است پایداری ها به سمت ضرغامی یا فتاح 
نخواهند رفت، او این را هم می گوید که احمدی نژاد رای و 

سازمان هوادارانش را بذل و بخشش نمی کند.
مشروح این گفتگو را در ادامه بخوانید:

محمد رضا عارف گفت: مهم ترین مسأله ما انسجام بخشی 
است که در هر استان و شهرستان فقط یک صدا از جبهه 

اصلاحات شنیده شود...
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استاندار قم مطرح کرد؛

سازمان توسعه و عمران شهرداری قم در نظر دارد با رعایت آیین نامه معاملاتی شهرداری 

شهر قم از طریق برگزاری مناقصه عمومی نسبت به عملیات حمل، پخش و کوبش آسفالت 

در سطح شهر قم از متقاضیان واجد شرایط با مشخصات و شرایط کلی زیر اقدام نماید.

مبلغ برآورد: 5/000/000/000 ریال

صلاحیت لازم: اشخاص حقیقی و حقوقی دارای سوابق کار مشابه مورد تائید کارفرما

مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: 250/000/000 ریال به صورت ضمانت نامه بانکی، مطالبات 

تائید شده از مناطق 8 گانه و سازمان های وابسته به شهرداری قم، اوراق مشارکت و یا واریز 

وجه نقد به شماره حساب سپرده 1006220288 بانک شهر بنام سازمان توسعه و عمران قم

نحوه پرداخت: 100% تهاتر )شرایط و نحوه پرداخت تهاتری در متن اسناد مناقصه توضیح 

داده شده است.(

مدت و محل خرید اسناد: چهارشنبه 95/7/14 لغایت چهارشنبه 95/7/28 امور پیمان های 

سازمان

مدت و محل تحویل اسناد: چهارشنبه مورخ 95/7/14 لغایت چهارشنبه مورخ 95/7/28 

پایان وقت اداری دبیرخانه سازمان

زمان بازگشایی: پنج شنبه مورخ 95/7/29 ساعت 10 سالن جلسات سازمان توسعه و 

عمران قم

هزینه خرید اسناد: مبلغ 2/000/000 ریال به شماره حساب 1006761844 نزد بانک شهر 

بنام سازمان توسعه و عمران قم.

هزینه درج آگهی ها در روزنامه ها به عهده برنده مناقصه بوده و سازمان توسعه و عمران 

قم در رد یا قبول کلیه پیشنهادها مختار می باشد.

متقاضیان می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه و یا دریافت اطلاعات تکمیلی به مدیریت 

امور پیمان های سازمان به آدرس قم، خیابان معلم، مجتمع ناشران، طبقه پنجم مراجعه و یا 

با شماره تلفن های 37840660 – 025 داخلی 280 تماس حاصل فرمایند.

عملیات حمل، پخش و کوبش آسفالت 
در سطح شهر قم

روابط عمومی سازمان توسعه و عمران شهرداری قم

آگهی مناقصه عمومی )نوبت دوم(
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مهلت ارائه الکترونیکی اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده دوره 

 www.TAX.gov.ir  تابستان 95 از طریق  سامانه

حداکثر تا 15 مهرماه سال جاری می باشد. 

قابل توجه مودیان محترم 
مالیات بر ارزش افزوده

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی
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هفت اصل فرهنگ 
حاکم بر دولت سابق

 این روزها شاهد هستیم بار دیگر موضوع احمدی 
نژاد مطرح است. قصد نداریم به دلایل آمدن و نیامدن 
او بپردازیم، گرچه مقام معظم رهبری ناچار شدند برای 
پیشگیری از خسارت حضور ایشان خود وارد صحنه شوند؛ 

اما فضای این روزها اقتضاء می کند جریان شناسی کنیم. پدیده ای به نام احمدی 
نژاد با حمایت برخی تشکیلات به یک جریان تبدیل شده است. توصیه می کنم 
به دانشجویان بویژه دانشجویان علوم سیاسی و اجتماعی مؤلفه های این جریان را 
شناسایی و معرفی کنند تا دوباره گروهی از مردم دچار تردید و تکرار اشتباه نشوند. 
برای شناخت جریان احمدی نژادیسم کافی است نگاهی به مواضع و حرکت های این 
جریان داشته باشیم. جریانی که کمتر در بین فرهیختگان و روشنفکران طرفدار دارد، 
جریانی که از شب مناظره )شب 14 خرداد( شروع شد و هنوز هم ادامه دارد. این 
جریان تلاش کرد سرمایه های این کشور در مدت کوتاهی نابود گردد؛ شخصیت های 
بزرگ متهم به اشرافیت گردند، توافقنامه های بین المللی و قطعنامه ها کاغذ پاره 
تلقی گردند و روابط خارجی کشور بزرگ ایران منحصر به ارتباط با چند کشور فقیر 
و جنجالی شود. روش او این بود که با یک قیام و قعود 200 مصوبه با هزاران میلیارد 
تصویب شده و ابلاغ گردد. نیروهای طرفدار رئیس جمهور در عین عدم صلاحیت 
تصمیم گیرنده امور گردند و ثبات و آرامش از کشور رخت بربندد. در این یادداشت 

سعی می شود به اجمال به اصول این فرهنگ اشاره شود:
1-  اعتماد به افرادی که در انقلاب ریشه ای ندارند

افرادی تشکیل می شد که چندان سابقه ای در  از  تیم رئیس جمهور عمدتاً 
انقلاب نداشته و حتی از شهرت کافی هم برخوردار نبودند. این موضوع تحت عنوان 
گردش نخبگان به جایی منجر شد که اعضای ستادهای انتخاباتی که اکثراً جوان های 
کمتر از 30 ساله بودند در مصدر امور قرار گرفتند. مشاوران جوان که باید مثلًا در 
حوزه جوانان نظر  می دادند در حقیقت نماینده رئیس جمهور در همه امور و تمامی 
سازمانها و وزارتخانه ها شدند؛ و بعضی از آنها عهده دار سازمانهای بزرگ اقتصادی 
شدند. جوانهایی که نه جنگ را دیده بودند و نه از سوابق انقلابی بهره ای داشتند. 
بسیاری از اساتید بزرگ، هنرمندان و مدیران در این دوره از کار برکنار و بازنشسته 
شدند. کار بورسیه های دانشگاه ها از همین دسته بود که دانشجوی فوق لیسانس به 

عنوان بورسیه استاد دانشگاه و دارای حقوق شد.
2-  فرهنگ افشاگری

رئیس دولت، معاونین، وزرا و مدیران همگی پرونده ¬هایی در اختیار داشتند که به 
راحتی آن را افشا می کردند. در عین ناباوری شب 14 خرداد رئیس یک دولت پرونده 
همسر رقیب خود را علناً منتشر کرد و حداقل از 5 شخصیت محترم به زشتی نام برد. 
افرادی که هیچگاه به آنها اجازه داده نشد از حقشان استفاده کنند. این رویه در طول 
دولت نهم و دهم ادامه داشت و بگم بگم ها به صورت اصطلاح درآمد. اینکه رئیس 
دولت اعلام کند من در جیبم لیست هایی دارم که افشا خواهم کرد در جامعه موج 
بی اعتمادی راه خواهد انداخت و ثمره آن این شد که ما امروز شاهد هستیم سرمایه 
اجتماعی به نازل ترین رقم خود رسیده است و در حقیقت با یک شکاف اجتماعی 
شدید مواجه هستیم. عدم صلاحیت آقای احمدی نژاد از شب 14 خرداد آغاز گردید. 
شورای نگهبان به دلیل چند عکس، خانمی را پس از انتخاب شدن رد می کند، چگونه 

کسی را که در رسانه ملی به بسیاری از انسانهای پاک تهمت می زند رد نمی کند؟!
3-  بی ثباتی و نا آرامی

افراد غیر متعادل و غیر اصیل که به قدرت می رسند خود ثبات و آرامش ندارند 
و اکثر تصمیمات آنان دفعتی است. این خصوصیت در دولت نهم و دهم آشکار بود. 
معدل دوره مدیریت به پائین ترین سطح خود رسید. وزیر خارجه وقت در حال انجام 
مأموریت در یک کشور افریقایی برکنار شد و دولت آفریقایی ضمن عذرخواهی، از 
ایشان خواست به عنوان یک شهروند عادی کشور را ترک کند. کشورهای بزرگ با 
ایران قطع رابطه کردند و ما ماندیم و کومور و مالی و ونزوئلا. در داخل و خارج از 
کشور هیچ کس نمی دانست برای چند روز دیگر وزیر و مدیر خواهد ماند. در اینجا 
سر و کله گروه مشاورین جوان پیدا می شود. در این زمان ناگهان دلار از 1000 تومان 
به 3000 تومان افزایش می یابد و تورم تا 45% بالا می رود. مقطعی بود که قطعنامه 
های شورای امنیت جدی گرفته نشد و لحظه به لحظه عرصه تنگ تر می شد. روحیه 
لجبازی رئیس دولت حتی برای دوستان نزدیک قابل تحمل نبود. رئیس بانک مرکزی، 
وزیر اطلاعات، وزیر اقتصاد و وزیر صنایع یکی پس از دیگری از کابینه قهر کردند و 

عملًا کشور در این دوره آرامش به خود ندید.
4-  ضربه های اقتصادی

وعده یارانه نقدی و توزیع اقلام مختلف نظیر سیب زمینی و ساندیس و وامهای 
بدون بهره به روستائیان عامل مهمی بود که آراء به نفع این حزب برگردد. اقدام برای 
توزیع یارانه تا زمانی که قیمت نفت در اوج بود مورد غفلت قرار گرفت؛ اما در سالهای 
تحریم و کاهش بهای نفت و کاهش صادرات این دولتها هستند که باید این کار کاملًا 
غیر عقلانی و غیر اقتصادی را ادامه دهند. چگونه با جنجال های تبلیغاتی دولت و 
مجلس توانستند یک طرح غیر عملی را اجرایی کنند و دولت بعد را با چالش عمده ای 
مواجه سازند. در این سالها به برکت اقدام احمدی نژادی ها دولت نمی تواند اعتباری 
را برای بخش عمرانی و بخش صنعتی هزینه نماید. دولت به زحمت و با استقراض از 

بانکها فقط می تواند یارانه بدهد و از هر اقدامی باز مانده است.
5-  تظاهر به ساده زیستی

ای کاش این جمع تظاهر به ساده زیستی نمی کردند. ای کاش نام شهید رجایی 
را نمی آوردند قبل از شهادت شهید رجایی افتخار داشتم دوبار خدمت ایشان در 
ناهارخوری نخست وزیری برسم. ساده و مؤمن بود. خدا رحمتش کند، اگر معلوم 
شود در پشت این فرهنگ ساده زیستی چه اقداماتی صورت گرفته است. اگر از 
هزاران میلیارد اختلاس دوستان و رفقای این گروه بگذریم، ریخت و پاشهای سفر 
به نیویورک، سفرهای استانی، افتتاح های صوری و ... را چه کنیم؟ یادم نمی رود 
هواپیمای اختصاصی که در دولت آقای خاتمی خریداری شده بود بارها مورد نقد 
قرار گرفت ولی عزیزان ساده زیست وقتی سوار شدند حاضر نبودند پیاده شوند. حتی 
سفرهای داخلی هم از این هواپیمای گران قیمت استفاده می کردند. جوانها می گویند 
شما خوب بخورید، خوب حقوق بگیرید، نیازی نیست کاپشن بپوشید. شما کت و 
شلوار شیک بپوشید اما در برابر حیف و میل بیت المال درست عمل کنید. این آقایان 
ساده زیست خانواده و عروسشان را هم در سفر به سازمان ملل به نیویورک بردند و 
در هتل های آنچنانی اقامت گزیدند. به طوری با فرهنگ ساده زیستی برخورد شد که 

آدمی جرأت نمی کند آنرا به زبان بیاورد.
6- دوقطبی کردن جامعه

دلیل عمده ای که در سخنان مقام معظم رهبری درباره کاندیداتوری احمدی 
نژاد مشاهده میشود پرهیز از دوقطبی شدن جامعه است که نشان میدهد فرهنگ 
احمدی نژادیسم جامعه را دو قطبی میکند و این حالت برای کشور مضر است. البته 
در بسیاری از جوامع و کشورها دو حزب قوی رقیب یکدیگر هستند ولی منافع ملی 
کشورشان برای آنها در اولویت است. در کشور ما دو قطبی شدن یعنی مبارزه با 
رقیب مسلمان، ایرانی و حذف او از صحنه سیاسی آنهم به هر قیمتی، این فرهنگ 
میگوید با تهمت، شنود، پرونده سازی رقیب باید از میان برداشته شود، این فرهنگ 
منافع ملی را فراموش میکند. میگوییم شما که حرف از وحدت ادیان الهی و وحدت 
مسلمانان میزنید چرا با رقیب اینگونه تخریبی برخورد میکنید. بعضی از آنها که صادق 
ترند میگویند این رقبای ما از امریکا بدترند؟! ولی واقعیت این است که بجز رئیس 
جمهور دولت نهم و دهم همه رؤسای جمهور نگاهی ملی داشتند. آنها رئیس جمهور 
همه مردم ایران بودند. جالب اینکه در همین موضوع هم طیف احمدی نژاد انسجام 
نداشتند. در یک زمان یک مدیر مسلمان، ایرانی شیعه را برنمی تابند و زمانی صحبت 

از احترام به مردم اسرائیل می کردند؟!
 7- بی اعتنایی به قانون

وقتی شما خود را دولت امام زمان )عج( بدانید، یارانه را هدیه امام زمان )عج( 
بدانید. در جلسات یک سجاده خالی در صف اول بیندازید، قطعاً مجلس را به رسمیت 
نمی شناسید، قطعاً قطعنامه ها را ورق پاره حساب می کنید. بیشترین نقض قانون 
در این 8 سال صورت گرفت، نزاع های زیادی بین سه قوه رخ داد که مقام معظم 
رهبری حکم تعیین کردند. بارها مصوبات مجلس و مجلسیان تحقیر شدند. مقررات 
بانک مرکزی نادیده گرفته شد. استخدام های غیر قانونی، بورسیه های غیر قانونی، وام 
ها و اختلاس ها زاییده این فرهنگ است. در هیچ دوره ای مخالفت صریح با فرمان 
رهبری انجام نگرفته بود. ولی این دولت توانست در مخالفت با نصّ صریح رهبری 

بدعتی خطرناک بگذارد.
در پایان به همه اندیشمندان بویژه دانشجویان توصیه می کنم شاخص های 
رفتاری این جریان را بشناسند. مردم ما شایستگی دارند تا دولت و مجلسی را انتخاب 
کنند که از یک نوع اصالت، تعقل و تفکر برخوردار باشد تا قدر اندیشمندان، هنرمندان 
و فرهیختگان جامعه را بداند و برای آحاد مردم خدمت کند. تظاهر و ریا نداشته باشد 

و بتواند با ارتباط منطقی با کشورهای دیگر از دانش و تجربه آنها استفاده کند.
معاون قرآن و عترت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی

وزیر امور خارجه:

با بدعهدی کنار نمی آییم
 وزیر امور خارجه ظریف با تاکید بر اینکه در برابر بدعهدی آمریکا ایستادگی خواهیم 
کرد، گفت: با بدعهدی کنار نمی آییم بلکه با تخطی آمریکایی ها در برجام هم مقابله می کنیم 

و کار را پیش می بریم چناچه تاکنون توانسته ایم بسیاری موارد را به خوبی پیش ببریم.
محمدجواد ظریف با اشاره به مصوبه اخیر کنگره آمریکا در خصوص عدم پرداخت پول 
نقد به ایران، اظهار داشت: کنگره آمریکا تاکنون چندین مصوبه علیه ایران داشته و 50 

مصوبه دیگر نیز در نظر دارد که علیه ایران صادر کند. 
وی در خصوص علل چنین مصوباتی گفت: باید توضیح داد که این مصوبات به تصویب 
مجلس نمایندگان رسیده است و هنوز مجلس سنا آن را تایید نکرده است در ثانی بیشترین 

هدف این گونه مصوبات ایجاد فضا علیه ایران است. 
عضو کابینه دولت یازدهم تاکید کرد: اگر مصوبات و مواردی به تایید و تصویب مجلس 

سنا و کنگره آمریکا برسد که مغایر با برجام باشد باید اقدام کنیم. 
وزیر امور خارجه که با خانه ملت گفت وگو کرده است، در واکنش به این سوال که ممکن 
است او به اتفاق جان کری وزیر امور خارجه آمریکا جایزه صلح نوبل را دریافت کند، با خنده 

گفت: کجا جایزه نوبل را به ما می دهند!

مسعود پزشکیان:

قوه قضاییه با تخلفات احمدی نژاد برخورد کند
نایب رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: قوه قضاییه اگر تخلفی متوجه رئیس دولت 

گذشته است باید با آن برخورد کند.
مسعود پزشکیان در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به  برخی اظهارات مبنی بر  بی 
توجهی مجلس به تخلفات رئیس دولت قبل گفت: این مجلس به هیچ تخلفی بی توجهی 
نمی کند و اگر در مقطعی در گذشته تخلفی اتفاق افتاده باید خود آنها پاسخگو باشند. وی 
همچنین گفت: دیوان محاسبات نیز بدون توجه به جایگاه افراد در هر رده و مسئولیتی باید 
با تخلفات برخورد کند. نایب رییس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: اگر تخلفی متوجه 
رئیس دولت گذشته است، قوه قضاییه باید با آن برخورد کند و بر اساس سیر قانونی به آن 
رسیدگی نماید و اگر موردی وجود دارد که دیوان محاسبات آن را تایید کرده باید پیگیری 
شود و دیوان محاسبات نیز ابزارهای کافی را برای برخورد با تخلف دارد و اگر تایید کرده 
باید حکم متناسب را نیز صادر کند و بر اساس روند قانونی عمل نماید و اگر جرمی مرتکب 

شده در چارچوب مقررات با او برخورد شود.

رییس فراکسیون شفاف سازی و سالم سازی اقتصاد و انضباط مالی خبرداد

تایید تخلف 12 هزار میلیارد تومانی احمدی نژاد
رییس فراکسیون شفاف سازی و سالم سازی اقتصاد و انضباط مالی با انتقاد از بی توجهی 
برخی نمایندگان به گزارش های ماهانه دیوان محاسبات، از تایید تخلف 48 هزار میلیارد 
تومانی دولت دهم و همچنین تخلف 12 هزار میلیارد تومانی شخص احمدی نژاد خبر داد.

محمود صادقی در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به تذکر شفاهی خود در صحن علنی مجلس 
درباره تخلف 48 هزار میلیارد تومانی دولت دهم و تخلف 12 هزار میلیارد تومانی شخص 
احمدی نژاد بنابر اعلام رییس دیوان محاسبات مجلس گفت: دادستان دیوان محاسبات 
در جمع اعضای فراکسیون شفاف سازی و سالم سازی اقتصاد و انضباط مالی این مسئله را 
عنوان کرد و پس از آن، شخصاً موضوع را پیگیری کردم که بار دیگر این مسئله را تایید 
کرد. او با بیان این که اسناد این تخلف ها در اختیار دیوان محاسبات مجلس است، تصریح 
کرد: مجلس باید اسناد این تخلف های هنگفت را از دیوان محاسبات و رییس این دیوان 

درخواست کند.
نماینده اصلاح طلب مردم تهران در مجلس دهم در واکشن به ادعای یکی از نمایندگان 
اصولگرا که بروز چنین تخلفی را باتوجه به عدم وجود اسناد آن در گزارش های ماهانه 
دیوان محاسبات به نمایندگان، ناممکن دانسته بود، گفت: متاسفانه نمایندگان مجلس به 
گزارش های دیوان محاسبات توجه نمی کنند و در بسیاری از موارد این گزارش در کازیوی 
نمایندگان قرار می گیرد، اما کسی آن را مطالعه نمی کند و احتمال دارد، این مسئله نیز به 
این دلیل باشد. عضو هیات رییسه فراکسیون امید در مجلس دهم خاطرنشان کرد: اطلاع 
دقیقی درباره این که این گزارش به نمایندگان ارائه شده یا خیر، ندارم اما بنابر روال کاری در 
بازه زمانی سال های ۹0 و ۹1 باید در گزارش ماهانه دیوان این مسئله مورد اشاره قرار گرفته 
باشداو گفت: با این حال، در موارد دیگری نیز شاهد بی توجهی نمایندگان به گزارش های 
دیوان محاسبات بوده ایم؛ به عنوان نمونه در بحث بورسیه ها، تخلفی که توسط دادستان 
دیوان محاسبات کشف شد و گزارش آن نیز در اختیار نمایندگان قرار گرفت، به کجا رسید؟ 
صادقی در پایان تصریح کرد: سوال اینجاست که برای نمونه این دوستان درمورد تخلف های 
پرونده بورسیه ها چه کار کرده اند که امروز ادعا می کنند درصورت اثبات تخلف احمدی نژاد 

باید رییس دیوان را محاکمه کرد.

علی مطهری در نامه ای به آیت الله یزدی: 

رویکردتان درباره مسابقه فوتبال ایران و کره 
عده ای را از دین گریزان می کند  

علی مطهری نایب رئیس مجلس شورای اسلامی در نامه ای خطاب به ایت الله محمد 
یزدی نوشت که رویکرد شما درباره مسابقه فوتبال ایران و کره جنوبی غیرقابل هضم است 

و چنین اظهاراتی عده ای را از دین گریزان می کند.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی علی مطهری، وی در این نامه نوشت: آیت الله 
یزدی دامت برکاته، با اهدای سلام و تحیت، در خصوص بازی فوتبال ایران و کره جنوبی در 
عصر تاسوعا، روشن است که بهتر بود این بازی به زمان دیگری موکول می شد؛ اما اکنون 
که امکان این امر وجود ندارد و لغو این بازی هم خسارت های جبران ناپذیر برای کشور 
دارد، به نظر می رسد که ابراز حساسیت بیش از حد نسبت به این موضوع، امری ضد تبلیغ 
دین به شمار می رود. در این نامه آمده است: فرضا مردم برای گلی که ایران به کره جنوبی 
بزند خوشحال شوند و عده ای ابراز شادی کنند آیا این امر به معنی خوشحالی و شادی 
برای شهادت امام حسین علیه السلام و هتک حرمت و اهانت به ساحت سیدالشهداست؟ 
علاوه بر این که مردم در چنین موقعیت هایی به خوبی می دانند که چگونه رفتار کنند و 
چندین سال پیش شبیه این اتفاق برای مسابقه تیم استقلال تهران و دالیان چین افتاد و 

تماشاگران رفتار قابل ستایشی داشتند. 
وی گفت که مثالی می زنم. اگر کسی بعد از سال ها پدر یا مادر یا فرزندش را در شب 
عاشورا ملاقات کند آیا نباید خوشحال شود و بخندد چون حرمت آن امام عزیز را شکسته 
است؟! همین نگاه است که باعث شده است در دو ماه محرم و صفر مردم ایران مراسم 
ازدواج برگزار نکنند حتی به قیمت صدها و هزاران گناهی که به علت تاخیر در ازدواج 
جوانان رخ می دهد و از طرف دیگر تالارهای برگزاری مراسم ازدواج، قبل و بعد از این دو 

ماه با تراکم مشتری و مشکلات برای مردم مواجه می شوند. 
مطهری ادامه داد: چه مانعی دارد غیر از چند روز قبل و بعد از عاشورا و اربعین و سه روز 
آخر صفر مردم عرفا مجاز به برگزاری مراسم ازدواج باشند همان طور که شرعا مجاز هستند. 

قطعا امام حسین هم به این وضع راضی تر است. 
در این نامه آمده است: وظیفه روحانیت و مصلحان جامعه است که با نقاط ضعف جامعه 
و آداب و رسوم خرافی که مانند زنجیر به دست و پای مردم بسته شده است مبارزه کنند نه 
این که سوار بر این موج ها شوند. به تعبیر شهید آیت الله مطهری که جناب عالی نیز محضر 
درس ایشان را درک کرده اید مصلح واقعی کسی است که با نقاط ضعف مردم مبارزه کند 

هر چند از محبوبیت اجتماعی او کاسته شود. 
وی گفت که اینجانب جناب عالی را در مجموع یک روحانی عالم و روشنفکر می دانم 
ولی رویکردی مانند آنچه درباره مسابقه فوتبال ایران و کره جنوبی ابراز کردید برایم قابل 
هضم نیست و معتقدم عده ای را از دین گریزان می کند و انسان را به یاد اقدامات کلیسای 

کاتولیک در قرون وسطی می اندازد که منجر به گریز مردم اروپا از دین شد.

عارف مطرح کرد

 آمادگی مجلس برای واگذاری 
اختیارات لازم به شوراها

محمدرضا عارف رئیس مجمع نمایندگان تهران درمجلس شورای اسلامی با تاکید 
براینکه کمیته های مشترک مجمع نمایندگان تهران واعضای شورای شهر مجددا تشکیل 

شود گفت: مجلس برای واگذاری اختیارات لازم به شوراها آمادگی دارد.
محمدرضا عارف در نشست کمیته های مشترک مجمع نمایندگان مجلس و شورای 
شهر تهران اظهارکرد: کمیته های تخصصی که پیش از این هم بین مجمع تهران و اعضای 
شورای شهر وجود داشت باید دوباره تشکیل شده و کار خود را دنبال کنند و به گونه ای 
عمل کنیم که مستقل از دوره مجلس یا شوراها باشد. وی ضمن ابراز امیدواری نسبت 
به همکاری مجمع نمایندگان با اعضای شورای شهر تهران، گفت: تهران با مشکلاتی از 
قبیل بافت های فرسوده، حاشیه نشینی، ترافیک وسایر مشکلات روبه روست که به عنوان 
نمونه درمسئله ترافیک هنوز به راه حل مناسبی نرسیده ایم. عارف با اشاره به واگذاری 
امورخدماتی، خاطرنشان کرد: از برنامه سوم توسعه باور این بود که خدمات واگذارشوند و 
در آن زمان چون سیاست های کلی اصل 44 تدوین نشده بود و بخش هایی با تفسیری 
که شورای نگهبان از قانون داشت متفاوت بود اما امروز با داشتن سیاست های اصل 44 در 

مورد واگذاری ها هیچ منعی وجود ندارد. 
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی اعلام کرد: به نظر می رسد به یک 
بازنگری دقیق روی وظایف و اختیارات شورای شهر و روستا نیاز است. عارف در ادامه با 
تاکید بر اینکه سیاست های اصل 44 این جهت گیری ها را نشان می دهد، گفت: باید 
اولویت های میان مدت و درازمدت پیش بینی شود و همچنین کمیته های تخصصی که 
پیش از این هم بین مجمع تهران و اعضای شورای شهر وجود داشته باشد. وی درباره برخی 
اظهارات اعضای شورای شهرحاضر درجلسه که گفتند با مسائل، سیاسی برخورد می شود، 
اظهارکرد: از ابتدا هم برنامه ریزی کردیم که مسائل مربوط به پایتخت در مجمع تهران 

پیگیری شده و مسائل سیاسی را در فراکسیون امید دنبال کنیم. 

سرمقاله

اسلامی،  انقلاب  معظم  رهبر 
اساسی  ارکان  از  یکی  را  »امنیت« 
پیشرفت کشور خواندند و با تأکید بر 
نقش نیروی انتظامی در برقراری امنیت 
تاکید کردند: توانایی های نیروی انتظامی 

باید روز به روز ارتقا یابد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر 
مقام معظم رهبری، حضرت آیت الله 
خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی 
مناسبت  به  مهر-  سه شنبه-13  ظهر 
روز نیروی انتظامی در دیدار فرماندهان 
و مسئولان این نیرو، »امنیت« را یکی 
از ارکان اساسی رشد و پیشرفت کشور 
خواندند و با تأکید بر نقش مهم نیروی 
انتظامی در برقراری امنیت خاطرنشان 
کردند: توانایی ها و آمادگی های نیروی 
انتظامی و عزم و ایمان کارکنان آن باید 

روز به روز ارتقاء پیدا کند.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار، امنیت را به 
معنای »آرامش روانیِ فردی و آرامش عمومیِ اجتماعی« 

برشمردند و افزودند: در نبود امنیت، حتی با وجود توانایی 
و انگیزه  در میان افراد یک جامعه، امکان فعالیتهای متنوع 

اقتصادی، فرهنگی، سیاسی و خدماتی از بین می رود.
رهبر انقلاب اسلامی با استناد به قرآن کریم، امنیت را 

و  دانستند  مؤمنان  ایمان  افزایش  مایه 
گفتند: یکی از مهمترین ارکان امنیتِ 
کشور، نیروی انتظامی است، البته این 
رکن عظیمِ امنیت را نیروهای انسانی که 
اغلب آنها کارآمد، شریف و زحمتکش 
هستند تشکیل داده اند و باید دائماً عزم، 
ایمان، انگیزه و روحیه این نیروها تقویت 

شود.
به خدمات گسترده  اشاره  با  ایشان 
توجه  بر  کشور،  در  انتظامی  نیروهای 
ویژه به نقش کلانتری ها به دلیل مواجهه 

مستقیم با آحاد جامعه تأکید کردند.
اشاره  با  همچنین  قوا  کل  فرمانده 
به تغییرات سریع در بخشهای مختلف 
فناوری،  و  علم  پیشرفتهای  جمله  از 
به روز رسانی  لزوم »افزایش آمادگیها و 
کامل  انجام  و  »شناخت  توانایی ها«، 
وظایف« و »تبیین دقیق فعالیتها و خدمات برای مردم در 
رسانه ها« را در جهت تأمین و ارتقای امنیت کشور یادآور 

شدند.

رهبر معظم انقلاب در دیدار فرماندهان و مسوولان نیروی انتظامی؛

امنیت، رکن اساسی پیشرفت کشور است
اخبــار

نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با 
اشاره به لزوم تبعیت بی چون و چرا از ولی فقیه در تمام 
زمینه ها، حتی شرکت برخی افراد در انتخابات گفت: حکم 

رهبر معظم انقلاب برای همگان فصل الخطاب است.
آیت الله علی سعیدی روز سه شنبه در یادواره 1880 
شهید کهگیلویه وبویراحمد در یاسوج اظهار داشت: »وقتی 
رهبر معظم انقلاب صلاح نمی دانند فردی در انتخابات 
نامزد شود اگر رهبری را فصل الخطاب می دانیم باید 

بگوییم لبیک یا خامنه ای«. 
وی گفت: وقتی رهبر فرزانه انقلاب، اقتصاد مقاومتی را 
مطرح می کنند فلسفه ای در آن پنهان است که همه نمی 

توانند آن را بفهمند. 
نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
افزود: برخی بودند که در زمان امام خمینی )ره( در مقابل 
آن بزرگوار چون و چرا می کردند و امروز برخی از مسائل را 
رهبری مطرح می کنند که نباید توقع داشته باشیم پشت 

صحنه را بازگو کنند. 
آیت الله سعیدی بیان کرد: وقتی رهبری حکمی صادر 
می کنند باید از آن تبعیت کنیم و دنبال فلسفه آن نباشیم 
چون برخی مسائل را نمی توان در آن مقطع زمانی طرح 

کرد و بیان این مسائل سالها طول می کشد. 
وی در ادامه به بیان برخی ویژگی های روحانیان پیشتاز 

اشاره کرد و گفت: یکی از معیارهای آنان، تبعیت بی چون و 
چرا از ولی فقیه است. 

وی بیان کرد: »متعبدترین افراد، یاران امام حسین )ع( 
بودند که همراه ایشان در کربلا حرکت می کردند و نگفتند 

برای چه ما را می بری«. 
وی افزود: ماموریت کربلا به کلی سری بود و امام نمی 
توانست پشت صحنه را بگوید چون برخی در آن مقطع 

زمانی قادر به درک آن نبودند. 
نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بیان 
کرد: نخستین معیار برای روحانی پیشتاز، همسویی با ولی 

فقیه در حکومت دینی است. 
آیت الله سعیدی عنوان کرد: تشخیص موضوع در 
مدیریت حکومت بر عهده ولی فقیه و کارشناسان است اما 

صدور حکم را تنها ولایت فقیه بر عهده دارد. 
وی گفت: ولی فقیه در مسائل حکومتی حکم صادر می 
کند و تبعیت از آن مانند تبعیت از حکم رسول الله )ص( و 

امامان معصوم )ع( است. 
وی با بیان اینکه صدور حکم در مسائل حکومتی بر 
عهده حاکم است که می تواند پیامبر )ص(، امام معصوم 
و یا ولی فقیه باشد افزود: شخص دیگری در عرض ولی 
فقیه در عرصه مدیریت کشور نمی تواند حکمی صادر کند. 
آیت الله سعیدی بیان کرد: ولی فقیه در پنج موضوع 

حجیت، تبعیت، نصب، رسالت و اختیارات با پیامبر )ص( 
و امام معصوم )ع( اشتراک دارد و از این جنبه ها تفاوتی 

بین آنها نیست. 
وی در ادامه با اشاره به برخی رویدادهای معاصر که 
روحانیت در آنها نقش مؤثری داشتند گفت: روحانیت 
از دیرباز در همه امور اجتماعی و سیاسی نقش محوری 

داشته است. 
وی بیان کرد: ملاعلی کنی در اعتراض ها به قرارداد 
رویترز و جنبش تنباکو، شیخ فضل الله نوری در نهضت 
مشروطیت، آیت الله کاشانی و نواب صفوی در نهضت ملی 
شدن صنعت نفت و امام خمینی )ره( در انقلاب اسلامی 
ازجمله روحانیانی هستند که در وقایع مهم تاریخ معاصر 

ایران اثرات عمیقی داشتند. 
آیت الله سعیدی عنوان کرد: حتی زیارت عاشورا نیز 
سرشار از مضامین سیاسی است که نشان دهنده لزوم 

توجه روحانیت به این گونه مسائل است. 
وی با اشاره به اینکه برخی جریان ها پشت پرده و دنباله 
دارند که باید به آنها توجه کرد، گفت: وقایع تاریخی مانند 
فتنه 88 و ظهور گروهک های تروریستی مانند داعش 

دارای عقبه و پشت صحنه است که باید واکاوی شود. 
وی عنوان کرد: ظهور گروهک تروریستی داعش روی 

صحنه و پشت صحنه دارد که نیازمند واکاوی است.

نماینده ولی فقیه در سپاه:

حکم رهبری برای همه فصل الخطاب است

سخنگوی دولت در پاسخ به اینکه واکنش 
فرهنگ  مدیرکل  تهدید  به  نسبت  دولت 
وارشاد اسلامی و وزیر فرهنگ وارشاد اسلامی 
درباره برگزاری کنسرت در شهرستان قم 
چگونه خواهد بود، گفت: برگزاری کنسرت 
طبق چارچوب قانون صورت می گیرد و هیچ 
فردی نمی تواند از اختیارات فراقانونی نسبت 

به لغو آن اقدام کند.
در  گذشته  روز  نوبخت   باقر  محمد 
خصوص  در  افزود:  خود،  خبری  نشست 
شهرستان قم واظهارات آیات عظام موضع 
دولت مشخص است ما برای روابط خوب 
با بیوت آیات عظام و علماء اعتبار و اهمیت 
زیادی قائلیم وبرای نظرات آنها احترام ویژه 
ای قائل هستیم ودر عمل هم نشان خواهیم 
باید  نیز  مدیران  کرد:  اضافه  نوبخت  داد. 
آگاهانه و هوشمندانه به این عرصه وارد شوند 
و باید معتدل عمل کنند ودر کنار پشتیبانی 
از کنسرتها باید تلاش شود که در چارچوب 
قانون باشد تا از سرمایه های کشور حمایت 
شود واین هنر مدیریت است البته این به 
معنای بی توجهی به نظرات آیات عظام 
نیست. وی با بیان اینکه مدیریت عرصه ای 
دشوار است، گفت: از مدیران انتظار داریم با 

حساسیت تصمیمات سنجیده بگیرند.
سخنگوی دولت در پاسخ به اینکه با 
متعارف،  غیر  های  پرداخت  مساله  طرح 
را  کارکنان  کار  اضافه  دستگاهها  برخی 
کاهش یا قطع کرده اند برنامه دولت در 
این زمینه چیست ؟ گفت: قطع اضافه کار 
کارکنان ارتباطی به مسئله پرداخت های 
نامتعارف ندارد و ممکن است دستگاهی از 

نظر مالی مشکل داشته باشد.
روسای  به  کرد:  نشان  خاطر  نوبخت 

سازمان برنامه وبودجه استانها ابلاغ می کنم 
هر دستگاهی مشکل دارد اعلام کند تا حل 
کنیم تا مشکلی برای کارکنان بوجود نیاید و 
پرداخت های اضافه کار کارکنان باید طبق 

روال گذشته باشد.
وی در پاسخ به اینکه آیا دولت برای 
خرید تضمینی برنج کشاورزان برنامه ای 
دارد، گفت: خرید تضمینی به معنی الزام 
کشاورزان به فروش محصولاتشان به دولت 

نیست واین نوعی چتر حمایتی است.
سخنگوی دولت اضافه کرد: برنج کاران 
در صورتی که قیمت مناسب باشد ترجیح 
بازار به  تا محصول خود را در  می دهند 

فروش برسانند.

تشکیل ستاد انتخاباتی
 در دولت مطرح نیست 

سخنگوی دولت با اشاره به اینکه اخیرا 
در برخی رسانه ها مطالبی در باره فعالیت 
ستادهای انتخاباتی دولت مطرح شده است، 
گفت: چنین مسائلی تائید نمی شود و اصلا 
بحث تشکیل ستاد انتخاباتی در دولت مطرح 
نیست. وی در خصوص نظر دولت نسبت 
به تشکیل ستاد انتخاباتی رئیس جمهوری، 
افزود: رئیس جمهوری درگیر مسائل مربوط 
به وظایف اصل 113 قانون اساسی است و به 

هیچ وجه راجع به انتخابات واکنشی ندارد.

هیچ کشوری نمی تواند 
برای ایران شرط قائل شود 

از  دیگری  بخش  در  دولت  سخنگوی 
سخنان خود، گفت: هر کشوری که بخواهد 
روابطش را با ایران گسترش دهد نمی تواند 
شرط تعیین کند و باید به قوانین و فرهنگ 

ملت ایران احترام بگذارد. محمدباقر نوبخت 
در پاسخ به اینکه وزیر اقتصاد آلمان پیش از 
ورود به کشورمان پیش شرط هایی را بیان 
داشته بود، تاکید کرد: جمهوری اسلامی 
ایران نیازمند ارتباط با کشورها بر مبنای هیچ 
پیش شرطی نیست، وی افزود: در دیداری 
که با وزیر اقتصاد آلمان داشتم مسئله پیش 
شرط گفته شده را پرسیدم که وی گفت ' 
این حرفی که از سوی من بیان شده تحریف 
است و من کاملا موضع جمهوری اسلامی 

ایران را درک می کنم'.
نوبخت اضافه کرد: بخصوص این موضوع 
روشن است و همه گروه های سیاسی و 
نظام جمهوری اسلامی در امر اینکه باید از 
استقلال برخوردار باشیم قبول دارند و موضع 
دولت در خصوص رژیم صهیونیستی موضع 

عادلانه و درست نظام است.
سخنگوی دولت اظهار داشت: اسراییل 
یک رژیم جعلی است . دولت هایی را که 
بر پایه این رژیم جعلی بوده اند دستشان 
به خون فلسطینیان بی گناه آلوده است و 
باید در پیشگاه تاریخ و نزد خداوند پاسخگو 
باشند. معاون رییس جمهوری گفت: رژیم 
صهیونیستی یک رژیم اشغالگر و جنایتکار 
و  کند  نمی  رعایت  را  بشر  حقوق  اس. 
تروریست است. بسیاری از سران نهضت 
اگر  است،  کرده  ترور  را  فلسطینی  های 
کشوری بخواهد چنین موضعی نسبت به 
جمهوری اسلامی ایران بگیرد و شرط تعیین 
کند، نشان می دهد که با فرهنگ و باور ملت 

و دولت آشنایی ندارد.
نوبخت افزود: از آقای گاردیل پرسیدم که 
شما به عنوان چهره ای که بعد از برجام در 
جهت بسط روابط با جمهوری اسلامی ایران 

اقدام کردید و فرد هوشمندی هستید چرا 
چنین جمله ای بیان کردید که وی گفت: 
حرفی که از سوی من نقل شده، تحریف 
جمهوری  موضع  کاملا  من   . است  شده 
اسلامی ایران را درک می کنم و به همین 
منظور و به رغم این گفته ها به ایران آمده ام.

وی اضافه کرد: وزیر اقتصاد آلمان در 
خصوص دیدگاه خود و مردمش در رابطه 
با اسراییل توضیح داد؛ ممکن است برخی 
اظهار نظر ها به دلیل بدهی تاریخی داشته 
باشیم ولی در حال حاضر می بینیم که این 
رژیم عامل ترور است . ما این را قبول داریم 
که اسراییل حقوق بشر را رعایت نمی کند. 

او همه این موارد را قبول داشت.
وزیر  کرد:  تصریح  دولت  سخنگوی 
اقتصاد آلمان علاقه مند به بسط روابط با 
جمهوری اسلامی ایران و بسیار به دولت و 
ملت ایران احترام قائل بود. به گفته ایشان 
از طرف برخی جامعه صهیونیستی تحت 
فشار قرار گرفته که چرا برای حضور در 
ایران پیشقدم شده است. سخنگوی دولت 
در پاسخ به اینکه رییس جمهوری بخشنامه 
ارز تک نرخی در سال ۹6 را ابلاغ کرده ولی 
بودیم،  ارز  قیمت  افزایش  همزمان شاهد 
گفت: با توجه به ثبات نسبی در بازار ارز طی 
سه سال گذشته ، امروز زمینه فراهم است تا 
قیمت ارز تک نرخی شود و به همین خاطر 

این بخشنامه صادر شد.
نوبخت افزود: سازمان برنامه و بودجه 
نیز در حال جمع بندی است و این افزایش 
قیمت ها باید تعدیل شود و قطعا به سمت 
این اعداد در تک نرخی نخواهیم بود. کارها 
به گونه ای خواهد بود که ارقام منطقی تر 

باشد.

قائم مقام دبیر کل حزب اعتماد ملی با 
اشاره به مضرات قطبی شدن جامعه در آستانه 
انتخابات گفت: اتهام زنی جریان های سیاسی 

به یکدیگر می تواند جامعه را دو قطبی کند.
رسول منتجب نیا در گفت وگو با ایسنا 
با بیان اینکه باید تعریف مشخصی از قطبی 
شدن در عرصه سیاست ارائه شود اظهار کرد: 
گاهی قطبی شدن جامعه با رقابت سیاسی 

اشتباه گرفته می شود.
وی افزود: اگر در عرصه سیاسی رقابت 
می شود  حاکم  صدایی  تک  نیاید،  بوجود 

تقویت، رکود و در  و تک صدایی موجب 
نهایت اضمحلال جامعه می شود. جامعه پویا 
جامعه ای است که صداهای مختلف در آن به 
گوش برسد و فعالیت دیدگاه های مختلف در 

جامعه دیده شود.
این فعال سیاسی یادآور شد: قطبی شدن 
زمانی بوجود می آید که بین مردم و فعالان 
سیاسی مرزی کشیده و عده ای از طرفداران 
انقلاب، نظام، رهبری و قانون اساسی تعریف 
شوند و عده ای مخالف آن. این نوع مرزبندی 
به ضرر همه است زیرا اگر گروه مخالف نظام 

در انتخابات پیروز شود، در واقع جریانی که 
مخالف نظام تعریف شده اند،  پیروز می شوند و 
اگر آن ها شکست بخورند، آن ها فریاد می زنند 

و می گویند ما را از عرصه خارج کردند.
منتجب نیا با بیان اینکه همه جریان ها و 
دیدگاه های درون نظام باید با هم رقابت کنند 
تصریح کرد: در این شرایط هر دیدگاهی که 
پیروز شود، نظام پیروز شده است و دیگر گروه 
شکست خورده از نظام خارج نمی شود. در این 
حالت فقط یک نگاه به سایر نگاه های درون 
نظام پیروز شده است نه اینکه ضد نظام بر 

نظام پیروز شود یا برعکس.
قائم مقام دبیر کل حزب اعتماد ملی با 
اشاره به راه های جلوگیری از قطبی شدن 
جامعه گفت: جریان ها در آستانه انتخابات در 
صدد نفی یا حذف رقیب نباشند و جنبه های 
استنباطی خود را بیان کنند. اگر قرار است 
یک گروه پیروز  شود، اجازه دهیم مردم آن 
گروه را انتخاب کنند نه اینکه ما یک گروه 
را از صحنه خارج کنیم. اگر رقبا به هم اتهام 
بزنند، زمینه برای قطبی شدن جامعه فراهم 

می شود.

سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری با تاکید بر اینکه اگر اصولگرایان برای انتخابات 
سال آینده ائتلاف و وحدت کامل داشته باشند می توانند موفقیت هایی حاصل کنند، گفت: 
جامعه روحانیت مبارز می تواند محور و گروه مرجع اصولگرایان برای انتخابات سال آینده باشد.

سید کمال الدین سجادی روز سه شنبه در نشست خبری با خبرنگاران با اشاره به برنامه 
های جبهه پیروان خط امام و رهبری برای انتخابات سال آینده افزود: این جبهه با 18 حزب و 
تشکل سیاسی زیر مجموعه یک تشکل فصلی نیست و جلسات آن به صورت هفتگی برگزار 
می شود. وی ادامه داد: جبهه پیروان خط امام و رهبری خود را تابع رهبر معظم انقلاب و 
مراجع تقلید می داند و جامعه روحانیت مبارز و جامعه مدرسین حوزه علمیه قم به عنوان دو 
گروه مرجع برای این جبهه هستند که نظرات کارشناسی خود را به این دو گروه مرجع اعلام 
و نظرات آنان را دریافت می کنیم. سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری با اشاره به دیدار 
شورای مرکزی این جبهه با آیت الله موحدی کرمانی دبیرکل جامعه روحانیت مبارز یادآو رشد: 
پیشنهاد مشخص جبهه پیروان خط امام و رهبری این است که احزاب و تشکل های سیاسی 

اصولگرا با محوریت جامعه روحانیت مبارز برای انتخابات ۹6 ساختار واحدی تشکیل دهند.
سجادی افزود: این ساختار باید به گونه ای باشد که اغلب اصولگرایان را در بر بگیرد تا در 
انتخابات شورای اسلامی شهر و انتخابات ریاست جمهوری صدای واحدی از سوی اصولگرایان 
شنیده شود. وی ادامه داد: اگر اصولگرایان در انتخابات سال اینده ائتلاف و وحدت کامل داشته 
باشند نتیجه خوبی به دست می آورند. سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری از تشکیل 
ستاد انتخاباتی این جبهه برای انتخابات شوراهای اسلامی خبر داد و گفت: ریاست این ستاد 
بر عهده اسدالله بادامچیان است و افرادی همچون کوهکن، سجادی، نیک فر و رحیمی در 

این کمیته عضویت دارند.
سجادی افزود: از مدت ها قبل به این نتیجه رسیده ایم که جامعه روحانیت مبارز می تواند 
به عنوان مرجع و محور باشد و از همه دبیران کل و فعالان حقیقی و حقوقی اصولگرا دعوت 

کند تا یک تقسیم کاری صورت گیرد.

وی با اشاره به تعیین دو شاخص در ستاد انتخاباتی جبهه پیروان خط امام و رهبری برای 
انتخابات شوراهای اسلامی یادآور شد: این دو شاخص کارآمدی و رای آوری است. سخنگوی 
جبهه پیروان خط امام و رهبری گفت: برای انتخاب افراد در لیست انتخابات شوراهای اسلامی 
صرفا نباید افراد مشهور باشندبلکه باید کسانی باشند که به مدیریت شهری، عمران و آبادی 
شهر آشنا و به لحاظ مدیریت شهری تجربه لازم را داشته باشند. سجادی افزود: ما از تشکل 
های زیرمجموعه جبهه پیروان خط امام و رهبری خواسته ایم تا اسامی افراد برای انتخابات 
شورای اسلامی شهر را به ما اعلام کنند که در نهایت با یک فهرست و یک صدا وارد انتخابات 

شورای شهر می شویم.
وی خاطرنشان کرد: جبهه پیروان خط امام و رهبری برای انتخابات شورای اسلامی شهر 

در تهران، مشهد، اصفهان، تبریز، شیراز و اهواز لیست انتخاباتی ارایه می دهد.
سخنگوی جبهه خط امام و رهبری همچنین در خصوص توصیه رهبر معظم انقلاب 
به محمود احمدی نژاد مبنی بر حضور نیافتن وی در عرصه انتخابات و پاسخ احمدی نژاد 
به معظم له گفت: رهبر معظم انقلاب با توجه به اشرافی که نسبت به مسایل کشور دارند 
ملاحظاتی را مطرح می کنند. سجادی افزود: دو قطبی شدن فضای انتخابات به صلاح کشور 
و انتخابات نیست و باعث خدشه دار شدن می شود. وی ادامه داد: مصلحت اندیشی رهبر 
معظم انقلاب دارای ابعاد زیادی است که ایشان از روی خیرخواهی مسایل را مطرح کردند و 
خوشبختانه احمدی نژاد نیز با نامه ای تبعیت خود را اعلام کرد که این به نفع احمدی نژاد و 
آینده سیاسی او بود. اگر برخی افراد دیگر نیز از معظم له تبعیت می کردند شاهد فتنه نبودیم. 
سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری در ادامه با تاکید بر اینکه باید از انتخابات گذشته 
درس بگیریم، گفت: اصولگرایان در انتخابات سال آینده با محوریت جامعه روحانیت مبارز 

باید به یک ائتلاف، همگرایی و انسجام برسند که اگر این امر محقق نشود موفق نمی شوند.
سجادی افزود: امید زیادی وجود دارد که اصولگرایان در انتخابات سال آینده به یک وحدت 

و همگرایی برسند چرا که کثرت نامزدهای اصولگرایان مناسب نیست.

سخنگوی دولت: سریال واکنش ها تا انتخابات ادامه دارد

 واکنش نوبخت به اظهارات آیت الله یزدی

رسول منتجب نیا:

اتهام زنی جریان های سیاسی می تواند جامعه را دوقطبی کند

سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری:

جامعه روحانیت می تواند محور اصولگرایان باشد

محمد رضا حشمتی

آگهی فقدان سند مالکیت
خانم محبوبه انگاشته با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که اسناد 
مالکیت ششدانگ پلاک۹520/2/160  اصلی بخش 1 صفحه 37۹ دفتر 155 ذیل ثبت 
20711 بنام محبوبه انگاشته  ثبت و سند صادر و تسلیم شده است که نامبرده اعلام داشته 
که سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی 
ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی 
مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود 
پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند 
تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند 

مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم



3 اقتصادی

قیمتنمایندگینامخودرو

20634,452,000تیپ5

EF7 44,300,000 دنا با موتور

GLX40530,200,000 پژو 

SLX40532,900,000 پژو 

ELX40,800,000پژوپارس

 36,300,000 پژوپارسسال

E29039,200,000 تندر 

LX32,700,000 رانا 

TU533,300,000رانا 

 30,700,000 سمندLXسال

EF7 31,000,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

 111,000,000رنوکپچر

 35,800,000رنو تندر پیکاپ

 75,000,000هایما اس S7 ( 7 ( . فول دنده ای

 138,000,000 سوزوکی ویتارا اتومات کلاس 8

آخریننرخطلادرایران

4,918,000یکمثقالطلا

1,135,300یکگرمطلای18

آخریننرخانواعسکه

11,150,000سکهبهارآزادی

11,160,000سکهطرحقدیم

5,660,000نیمسکه

2,940,000ربعسکه

1,870,000سکهیکگرمی



معاون وزیر کشاورزی:

مجوزوارداتبرنجنمیدهیم
معاون وزیر جهاد کشاورزی اظهار کرد: در راستای حمایت از تولیدات داخلی و با توجه 
به حجم ذخایر برنج کشور، وزارت جهاد کشاورزی در حال حاضر جهت برنج وارداتی مجوز 

صادر نمی کند.
علی قنبری - مدیر عامل شرکت بازرگانی دولتی ایران - در مراسم تودیع و معارفه مدیر 
کل غله استان یزد با اشاره به این که متولی خرید، ذخیره سازی، توزیع و تأمین کالاهای 
اساسی از جمله گندم، برنج، شکر و روغن، شرکت بازرگانی دولتی ایران است، از رشد 5.4 
درصدی بخش کشاورزی کشور در سال های اخیر و همچنین تولید 14.5 میلیون تن و 
خریداری 11.5 میلیون تن گندم در سال جاری با وجود کاهش سطح زیر کشت این 

محصول به عنوان یکی از افتخارات و دستاوردهای دولت تدبیر و امید یاد کرد.
وی در ادامه ابراز امیدواری کرد که با این حجم تولید بتوانیم تا میزان سه میلیون تن 

صادرات این محصول اساسی را نیز برنامه ریزی کنیم.
قنبری افزود: خوشبختانه در زمینه عرضه شکر و نوسانات قیمت آن، مشکلات مربوطه 
برطرف شده و در حال حاضر به میزان انبوه، این محصول در بورس و بازارهای مصرف 

موجود است.
معاون وزیر همچنین با اشاره به سیاست دولت در راستای حمایت از کشاورزان و تولیدات 
داخلی، حجم ذخایر برنج داخلی را قابل توجه برشمرد و بر عدم صدور مجوز جهت واردات 

برنج خارجی به کشور توسط وزارت جهادکشاورزی تاکید کرد.
گفتنی است؛ در این مراسم که با حضور معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری یزد 
و مدیران اجرایی مرتبط با بخش کشاورزی استان همراه بود، "حمید پایدار" به عنوان 
مدیر کل جدید غله استان یزد معرفی و از "سیدقاسم زمانیان" مدیر سابق این مجموعه 

تقدیر شد.

چهار شنبه -چهاردهم مهرماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4116

معاون اول رئیس جمهوری: 

10هزارواحدصنعتیبااستفادهازتسهیلاتبانکی
ازرکودخارجشدند

معاون اول رئیس جمهوری گفت: بیش از10 هزار واحد صنعتی در سراسر کشور با 
استفاده از تسهیلات بانکی از وضعیت رکود خارج شده اند. 

اسحاق جهانگیری سه شنبه درگفت وگو باخبرنگاران در فرودگاه بجنورد اظهارکرد:در 
راستای اجرای سیاستهای اقتصاد مقاومتی ابلاغی از سوی رهبر معظم انقلاب ، دولت هم 

اولویت برنامه های کاری خود را در این زمینه تدوین کرده است.
وی افزود: به همین منظور 120 طرح مهم اولویت گذاری شده و مبنای انتخاب این 
طرح ها هم تحرک بخشی به اقتصاد است که تمامی بخش های کشاورزی، صنعت و 

انرژی را شامل می شود.
معاون اول رئیس جمهوری اظهار کرد: بیشتر وزارت خانه ها در سیاست های اقتصاد 

مقاومتی خوب عمل کرده اند و بعضا هم دربرخی موارد از برنامه جلوتر هستند.
وی خاطرنشان کرد: اعطای تسهیلات به هفت هزار و 500 طرح صنعتی یکی از طرح 
های مهم کشور است که هم اکنون موانع ارایه تسهیلات به این واحدها برداشته شده است.

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه استان های مرزی بایستی در بخش صادرات 
فعال شوند، گفت: تراز تجارت بازرگانی کشور در 6 ماه نخست امسال 2میلیارد دلارمثبت 
بوده بدین معنی که صادرات منهای نفت خام،بیشتراز واردات است و این موضوع نشان از 

کاهش اتکا به درآمدهای نفت خام دارد.
وی در ادامه افزود: بحث مبارزه با قاچاق هم یکی دیگر از برنامه های اولویت دار کشور در 

سال ۹5 است که تحرک خوبی در این بخش انجام گرفته است.
معاون اول رئیس جمهوری سفربه خراسان شمالی را فرصتی مناسب برای بازدید از نحوه 

اجرا وپیشرفت طرح های عمرانی و رسیدگی به مشکلات استان یاد کرد.

 رییس اتحادیه ذیربط : 

دلایلگرانیگوشتگوسفندیاعلامشد
رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی گفت : علت گرانی در ماه های گذشته ناشی از کمبود 
عرضه در میادین به علت ذبح بی رویه دام های مولد، سیل مناطق جنوبی کشور، شیوع 

بیماری تب برفکی و توالی رویدادهای مذهبی است. 
علی اصغر ملکی در گفت و گو با ایرنا افزود: قیمت هرکیلوگرم دام زنده در آستانه ماه 
محرم به 145 تا 150 هزار ریال و لاشه گوسفندی بدون دنبه تحویل به مغازه دار بین 330 
تا 340 هزار ریال رسید که شقه بدون دنبه با 10 تا 12 درصد افزایش به نرخ هر کیلو گرم 

380 هزار ریال در اختیار مصرف کنندگان قرار می گیرد.
وی اظهارداشت: قیمت انواع فرآورده گوشت گوسفندی همچون ران، گردن، راسته، 
ماهیچه ، سردست، کله و پاچه برای مصارف خاص به طور مجزا با قیمت های متفاوت 

عرضه می شود.
رییس اتحادیه گوشت گوسفندی تهران تصریح کرد:ذبح بره های ماده در دو تا سه سال 

گذشته در سن پایین، باعث کمبود گوسفندهای مولد شده است.
وی یادآورشد: قبل از عید قربان معاونت امور دام وزارت جهاد کشاورزی برای تعادل 
بازار اقدام به کاهش روند صادارت دام زنده کرده بود. به گفته این مقام مسئول، استمرار 
رویدادهای مذهبی قربان و ایام سوگواری محرم و صفر موجب افزایش تقاضا و در نهایت 
رشد قیمت گوشت گوسفندی شده و امسال علاوه بر بروز سیل در مناطق جنوبی کشور 
به دلیل افزایش بارندگی ها، شیوع بیماری تب برفکی نیز بخشی از دام های سبک را از 
بین برد. ملکی معتقد است، برای متعادل سازی بازار گوشت گوسفندی نیاز است تا شرکت 
پشتیبانی امور دام با عرضه گوشت منجمد وارد بازار شود تا قیمت این محصول در ماه 
پرمصرف محرم تا حدی تعادل پیدا کند. به گفته وی چنانچه شرکت مزبور وارد عرصه 
نشود، با وجود تلاش های صورت گرفته برای تعادل قیمت گوشت گوسفند، احتمال دارد با 
شرایط متفاوتی روبرو شویم. به گزارش ایرنا، سال گذشته هر کیلوگرم دام زنده گوسفندی 
با قیمت بین 120 تا 125 هزار ریال و در عید قربان امسال بین 135 تا 140 هزار ریال 
عرضه شده بود. سالیانه بیش از 800 هزار تن گوشت قرمز در کشور تولید و برای تامین 

نیاز داخلی 10 درصد گوشت مورد نیاز نیز از خارج تامین می شود.
براساس آمارها سرانه تولید گوشت قرمز کشور برای هر نفر 10.5 کیلوگرم و سرانه 
مصرف آن 11.5 کیلوگرم است در حالی که سرانه مصرف جهانی گوشت قرمز به ازای هر 

نفر بدون احتساب گوشت خوک 13 کیلوگرم است.

اولینقراردادنفتیبامدلجدیدامضاشد
اولین قرارداد نفتی با مدل جدید )IPC( صبح امروز در تهران امضا شد. 

به گزارش ایسنا، توافق نامه اصولی نخستین قرارداد جدید نفتی با محوریت توسعه میدان 
مشترک یاران و میادین کوپال و مارون امروز )سه شنبه، 13 مهر ماه( با حضور بیژن زنگنه، 
وزیر نفت و غلامحسین نوذری، رئیس هیئت مدیره گروه توسعه انرژی تدبیر و محمد 
مخبر، رئیس ستاد اجرای فرمان امام )ره( میان غلامرضا منوچهری، معاون امور توسعه و 
مهندسی شرکت ملی نفت ایران و ناجی سعدونی، مدیر عامل شرکت توسعه صنعت نفت 

و گاز پرشیا امضا شد.
شرکت توسعه نفت و گاز پرشیا )ستاد اجرایی فرمان امام )ره( یکی از هشت شرکت 
ایرانی است که در فرایند تعیین صلاحیت شرکت های مستعد برای فعالیت اکتشاف و تولید 

)E&P( از سوی وزارت نفت صاحب صلاحیت تشخیص داده شده است. 
امروز افزون بر توسعه میدان مشترک یاران، اجرای فعالیت های ازدیاد برداشت به منظور 
افزایش ضریب بازیافت نفت در مخازن آسماری و بنگستان میدان کوپال و مخزن بنگستان 

میدان مارون نیز در قالب 2 قرارداد دیگر به شرکت نفت و گاز پرشیا واگذار شد.  
شرکت ملی نفت ایران پیش از این اعلام کرده بود، شرکت های ایرانی مستعد برای 
فعالیت در قالب اکتشاف و تولید می توانند راهبری میدان های کوچک و متوسط را به 
عهده گیرند و در صورت نیاز از همکاری شرکت های خارجی در این زمینه استفاده کنند. 
میدان مشترک یاران که توسعه آن در 2 بخش یاران شمالی و یاران جنوبی در دستور 
کار شرکت ملی نفت ایران قرار دارد، از میدان های مشترک منطقه غرب کارون است که 
فعالیت های توسعه ای بخش شمالی آن در قالب قرارداد بیع متقابل از سوی شرکت نفت 
و گاز پرشیا در دست اجراست و طرح تولید روزانه 30 هزار بشکه از آن در آستانه بهره 

برداری قرار دارد.

وزیر اقتصاد :

امسال آثار مثبت اقدامات اقتصادی دولت در جامعه نمایان می شود
وزیر اقتصاد با بیان اینکه توفیق دولت یازدهم در این شرایط نشان 
داد که اگر اختلافات سیاسی و حزبی، نزاع بر سرقدرت، حاشیه و...

بر اصل اصولی دفاع از منافع کشور در هر شراط غلبه نکند می توانیم 
از هر شرایطی عبور کنیم گفت: با تلاش هایی که صورت گرفته 
از امسال آثار مثبت فعالیت ها و اقدامات اساسی دولت نمایان و 

محسوس می شود.
علی طیب نیا دیروز در حاشیه ستاد اقتصاد مقاومتی استان سمنان 
به خبرنگاران بر مثبت بودن دیدار روز گذشته خود با قائم مقام 
صدراعظم آلمان تاکید و اظهار کرد: طرف آلمانی برای مشارکت در 

طرح  و پروژه های اقتصادی، تولیدی و...ایران اعلام همکاری کردند.
وی ادامه داد: در این دیدار به صورت شفاف به ایشان توضیح 
داده شد که ایران کشور بزرگ و اثرگذاری است و در گذشته نیز 
کشوری بانفوذ و تمدن ساز بوده و این رویکرد در امروز و آینده نیز 
وجود داشته و جمهوری اسلامی پیشتاز اقتصاد در منطقه و عرصه 

بین المللی خواهد بود.
وزیر اقتصاد با بیان اینکه به طرف آلمانی شفاف اعلام کردیم که 
ایران به دنبال رابطه تجاری با اروپایی ها نیست افزود: ایران کشوری 
با قابلیت های اقتصادی ممتاز و کم نظیر است و از این رو صرفا به 
دنبال برقراری روابط تجاری و بازرگانی با اروپایی ها نیست بلکه دنبال 
همکاری های اقتصادی و سرمایه گذاری، تولید مشترک، صادرات به 

اروپا و دیگر کشورها و...است.
طیب نیا با بیان اینکه قائم مقام صدراعظم آلمان نیز به ظرفیت ها 
و جایگاه ایران در اقتصاد واقف بود اظهار کرد: ایشان می دانست که 
جمهوری اسلامی صرفا دنبال روابط تجاری نیست. وی نیز مشکل 
اصلی را متوجه امریکایی ها می دانست. البته بر پایبندی این کشور به 

تعهدات خود تصریح کردند.
وزیر اقتصاد با بیان اینکه ایران به همه تعهدات خود در برجام عمل 
کرده افزود: انتظار داریم که طرف های مقابل نیز صادقانه به همه 

تعهدات خود عمل کنند.
وی در پاسخ به پرسشی در خصوص ماموریت ایشان در خصوص 
نظارت بر برنامه اقتصادمقاومتی در استان سمنان افزود: خوشبختانه 
از شب گذشته تا امروز جلسات و دیدارهای متعددی داشتیم و 
مسائل این استان بررسی شد. خوشبختانه با مدیریت خوب استاندار 

و مدیران استان اقدامات خوبی در استان برداشته شده است.
وی از تصویب چندین پیشنهاد مدیران استانی در کارگروه ها خبر 
داد و گفت: اقتصاد مقاومتی در سمنان با سرعت خوبی در حال 
پیشرفت است و نظام بانکی نیز همراهی خوبی داشته به طوری 
که بانک ها بیش از تعهد قانونی خود تسهیلات رونق تولید در این 

استان اعطا کردند.
ایران دارای بهترین عملکرد اقتصادی جهان در 

شدیدترین تکانه نفتی
طیب نیا امروز در شورای اقتصاد مقاومتی استان سمنان اظهار کرد: 
این موفقیت چشمگیر و بی نظیر در شرایطی به دست آمده که ایران 
با شدیدترین و گسترده ترین تحریم های بین المللی تاریخ نیز روبرو 

بوده است.
وی با بیان اینکه این موفقیت به معنای این نیست که در کشور 
با مشکل اشتغال، رکود و معیشت مردم مواجه نیستیم افزود: با این 
وجود دولت تدبیر و امید علی رغم همه محدودیت هایی که همه از 

آن آگاه هستیم، بهترین عملکرد ممکن را داشته است.
این عضو کابینه با بیان اینکه تحریم ها می توانست هر دولتی را به 
زانو درآورد گفت: با وجود این نظام مقدس اسلامی و دولت یازدهم 
با اصرار بر حقوق ملت ایران و پایداری در مقابل قدرت ها از حقوق 
ملت دفاع و آنها را وادار کرد که حقوق ملت بزرگ ایران را به رسمیت 

بشناسند.
وزیر امور اقتصادی و دارایی دولت تدبیر و امید کاهش تورم 
از 43 به حدود ۹ درصد در شرایطی که نفت با کمترین قیمت 

ممکن عرضه می شد و کشور با رکود و تحریم ها روبه رو بود را نتیجه 
درایت و برنامه ریزی علمی دولت برشمرد و افزود: دولت تدبیر و امید 
توانست در اوج تحریم های ظالمانه و در شرایطی که نفت بالای 100 
دلار تا 20 دلار هم کاهش یافت و کشور با رکود و تورم دست به 
گریبان بود رشد اقتصادی کشور را مثبت و تورم را تک رقمی کند.

وی از سال 13۹4 به عنوان بدترین سال تاریخ ایران از نظر منابع 
اعتباری نام برد و ادامه داد: ایران در این دوران و در شرایطی که به 
ذخائر ارزی و اعتباری خود دسترسی نداشت، منابع خارجی مسدود 

بود و پول فروش نفت نیز بر نمی گشت دست به کاری بزرگ زد.
وی با بیان اینکه عربستان در دو سال اخیر و به دنباله تکانه بزرگ 
نفتی اخیر 350 میلیارد دلار از ذخائر ارزی خود استفاده کرده و 
عراق و کویت بارها دست به استقراض از بانک های خارجی و جذب 
منابع خارجی زدند، افزود: ایران بدون امکان استفاده از این روش ها 
توانست بهترین عملکرد اقتصادی جهان را در این تکانه نفتی داشته 

باشد.
امسال آثار مثبت اقدامات اقتصادی دولت در جامعه 

نمایان می شود
وزیر اقتصاد با بیان اینکه توفیق دولت یازدهم در این شرایط نشان 

داد که اگر اختلافات سیاسی و حزبی، نزاع بر سرقدرت، حاشیه و...
بر اصل اصولی دفاع از منافع کشور در هر شراط غلبه نکند می توانیم 
از هر شرایطی عبور کنیم گفت: با تلاش هایی که صورت گرفته 
از امسال آثار مثبت فعالیت ها و اقدامات اساسی دولت نمایان و 

محسوس می شود.
طیب نیا با بیان اینکه تا پایان سال به رشد اقتصادی 5 درصد 
می رسیم، تصریح کرد: ارزیابی های سه و شش ماهه از وضعیت 

اقتصادی کشور نویدبخش شرایط مساعدتری است.
وی به برنامه ریزی برای تحقق اقتصاد مقاومتی در دولت اشاره 
و اضافه کرد: هدف اقتصاد مقاومتی مقابله با اقتصاد دولتی و نفتی 
است چیزی که ما در دوران تحریم و کاهش بهای نفت از آن ضربه 

خوردیم.
این عضو کابینه از تدوین یک برنامه جامع از سوی کابینه تدبیر 
و امید برای اجرایی شدن طرح های اقتصاد مقاومتی و تحقق شعار 
سال خبر داد و تصریح کرد: در همین راستا، برش های استانی اقتصاد 

مقاومتی نیز تدوین شده است. 
وی با اشاره به واگذاری ماموریت بر نظارت پروژه های اقتصاد 
مقاومتی و عملیاتی کردن این برنامه جامع به یکی از وزرا گفت: 
نظارت بر برنامه جامع استان های سمنان و اصفهان به بنده واگذار 

شده است. 
طیب نیا از اولویت بندی پروژه های اقتصادی با هدف تحقق اقتصاد 
مقاومتی در دولت خبر داد و اظهار کرد: در همین راستا از این پس 
بنده به عنوان ناظر بر برنامه جامع استان های سمنان و اصفهان 

مستمرا به این استان ها سفر و پیگیر برنامه ها خواهم شد. 
وی از تفویض اختیار به استان ها خبر داد و گفت: با تلاش دولت 
بسیاری از اختیارات مدیران کشوری با هدف تسهیل در روند اجرا به 

مدیران استانی واگذار شده است. 
قرار نیست هر واحدی تعطیلی فعال شود

وی از تلاش برای فعال سازی واحدهای تولیدی خبر داد و گفت: 
البته قرار نیست که هر واحدی فعال شود چرا که برخی واحدها به 
دلیل اینکه فاقد قابلیت های لازم برای تولید هستند تعطیل یا نیمه 

فعال شدند که باید این واحدها منحل شوند. 
این عضو کابینه انحلال واحدهای فاقد قابلیت را نتیجه طبیعی 
اقتصاد پویا دانست و افزود: اگر واحدی به دلیل مشکلات مالیاتی، 
کمبود نقدینگی، تامین اجتماعی، نبود مواد اولیه و...تعطیل شده 
باشد حتما فعال سازی می شود. وی ادامه داد: برخی واحدها اگر فعال 
شوند در آینده با حجم بالاتری از بدهی به تعطیلی دوباره ناگزیر 

می شوند، لذا باید ارزیابی ها کارشناسانه انجام شود.

حفظ یا حذف کارت سوخت، داستانی است که گویی دولت هنوز پایان بندی مناسبی برای 
آن نیافته و با وجود اینکه مجلس، تصمیم گیری درمورد این کارت را بر عهده دولت گذاشته 
است، پاستورنشین ها در سناریویی مثلثی با سه ضلع حفظ،حذف یا تغییر کاربرد این کارت ها 

غوطه ور شده اند.
به گزارش ایسنا، موضوع استفاده از کارت های سوخت از اواخر دولت هشتم  مطرح شد که در 
ابتدا صرفا استفاده از کارت برای بهینه سازی مصرف و کنترل مصرف بود اما اجرای این کار در 
دولت هشتم انجام نشد و در نهایت در دولت نهم و دهم بحث هدفمندی یارانه ها و سهمیه بندی 
اجرا و کارت سوخت رسما وارد نظام سوخت گیری کشور شد. سپس با تک نرخی شدن بنزین و 
برچیده شدن سهمیه بندی در دولت یازدهم، این سوال مطرح شد که چه ضرورتی به استفاده از 
کارت سوخت وجود دارد؟ این سوال باعث شد در بررسی بودجه سال جاری تعدادی از نمایندگان 
باهدف ایجاد توجیهی برای حفظ کارت های سوخت، پیشنهادی مبنی بر دونرخی شدن بنزین به 
کمیسیون تلفیق بودجه ارائه کنند که طبق آن سهمیه پایه در نظر گرفته و استفاده بیش از آن 
سهمیه با پرداخت قیمت تمام شده باشد. در همین حکم مجلس تصویب کرد که همه خودروها 
کارت سوخت داشته باشند و مخالف با دو نرخی شدن و حذف کارت سوخت بود. با وجود 
مخالفت آن زمان مجلس با حذف کارت سوخت، محمدمهدی مفتح، سخنگوی کمیسیون برنامه 
و بودجه مجلس شورای اسلامی در تاریخ 1۹ مردادماه  از مصوبه این کمیسیون برای حذف کارت 
سوخت و تک نرخی ماندن بنزین خبر داده و گفته بود به موجب این مصوبه و در صورت رای 
موافق نمایندگان در صحن علنی کارت سوخت حذف می شود و بنزین تک نرخی باقی می ماند.

اما چندی بعد، در تاریخ 24 مردادماه، اسدالله قره خانی، سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس 
اظهار کرد پس از بررسی های اصلاحیه بودجه، حذف کارت سوخت رای نیاورد و بر این اساس 
کارت سوخت می ماند. حفظ یا حذف کارت سوخت موافقان و مخالفان زیادی داشت، کارشناسانی 
که موافق حذف کارت سوخت بودند عقیده داشتند هنگامی که بنزین تک نرخی است استفاده 
یا عدم استفاده از کارت سوخت تفاوتی ایجاد نمی کند. پس نیازی نیست هر کس کارت سوخت 
در اختیار داشته باشند و نهایتا این کارت می تواند در اختیار جایگاه داران باشد. آن ها نظر برخی 
موافقان حفظ کارت سوخت مبنی بر اینکه حفظ کارت سوخت موجب جلوگیری از قاچاق 
بنزین می شود را رد کرده و اظهار کردند مکانیزم های کنترلی زیادی وجود دارد که می توان به 

جای کارت سوخت، از آن استفاده کرد. در نهایت، نمایندگان مجلس شورای اسلامی در ادامه 
رسیدگی به لایحه اصلاح قانون بودجه سال 13۹5، در تاریخ سوم شهریورماه با حذف بند ح 
تبصره  14 قانون بودجه 13۹5 با حذف کارت سوخت موافقت کردند و بیژن زنگنه وزیر نفت 
در نشست خبری پنجم شهریور در جریان بازدید از فازها و مجتمع های پتروشیمی در عسلویه 
درباره حذف کارت سوخت که در مجلس به تصویب رسید، گفت مجلس تصمیم گیری برای 
حذف کارت سوخت را به دولت واگذار کرده که در این راستا کارت سوخت بنزین حذف می شود 
اما برای نفت گاز این اتفاق نخواهد افتاد. با این وجود، برخی از کارشناسان و نمایندگان مجلس 
اعتقاد داشتند تصمیم مجلس درمورد حذف کارت سوخت ابهام دارد و مصوبه مجلس در جریان 
اصلاح بودجه ۹5 صریحا به معنای حذف کارت سوخت نیست و دولت می تواند از این مصوبه 
برای عرضه بنزین بدون کارت سوخت استفاده کند. آن ها تاکید کردند مصوبه مجلس در مورد 
کارت سوخت قدری ابهام دارد و نیاز بود قانونگذاری صریح تری در این زمینه صورت گیرد و شاید 
حتی نیاز باشد استفسار مجددی در این زمینه در مجلس انجام شود. با همه این تفاسیر، هنوز هم 
میان کارشناسان در مورد حفظ یا حذف کارت سوخت اختلاف نظر وجود دارد و در عین اینکه 
برخی از افراد معتقد هستند حذف کارت سوخت موجب افزایش احتمال قاچاق می شود و حذف 
امکانات و تجهیزاتی که برای کارت سوخت در نظر گرفته شده بود هزینه هایی را بر کشور تحمیل 
می کند. به گفته مخالفان حذف کارت سوخت میزان مصرف سوخت با استفاده از کارت هوشمند 
به راحتی قابل کنترل است لذا بهتر است دولت نسبت به حذف کارت سوخت اقدام نکند. این 
در حالی است که موافقان حذف کارت سوخت با اینکه گفته می شود می توان با استفاده از کارت 
سوخت  اطلاعات کاملی از خودروها، میزان مصرف و یا اطلاع از خودرویی که سرقت شده و در 
جایی سوخت گیری کرده داشته باشند به دست آورد را نمی پذیرند و اعتقاد دارند دفاع از حفظ 
کارت سوخت توجیه اقتصادی ندارد؛ مگر اینکه بگویند توجیه امنیتی دارد که در این صورت باید 
بسنجیم از نظر اقتصادی این کار به صرفه است یا خیر. آن ها تاکید کردند چگونه ابزاری که در 
شرایط دو نرخی برای تنظیم بازار و توزیع بنزین بوده، اکنون باعث صرفه جویی  می شود؛ لذا این 
مساله بیشتر به یک شوخی شبیه است که بگوییم کارت سوخت باعث صرفه جویی می شود. 
در  میان موافقان و مخالفان حذف کارت سوخت، کارشناسانی هستند که اعتقاد دارند که می 
توان از کارت سوخت  برای کارکردهای دیگری استفاده کرد. در شرایطی که کارشناسان درمورد 
حفظ یا حذف کارت سوخت به اجماع نرسیدند، اخباری منتشر شد مبنی بر این که وزارت نفت 
در پیشنهادی به دولت اعلام کرده که اگر موافقت شود کارت سوخت بنزین از ابتدای مهر ماه 
حذف شود، اما استفاده از کارت سوخت با طراحی متفاوت نسبت به بنزین، در سوخت گیری 
خودروهای گازوئیل سوز ادامه یابد. اما از سوی دیگر عباس کاظمی، مدیر عامل شرکت پالایش 
و پخش فراورده های نفتی ایران اظهار کرد دولت هنوز زمانی برای حذف کارت سوخت بنزین 
اعلام نکرده است. در این راستا، شاهرخ خسروانی، معاون مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی نیز درمورد حذف کارت سوخت به ایسنا گفت موضوعیت کارت سوخت با دو 
نرخی بودن بنزین ارتباط دارد. هنگامی که قیمت بنزین  یک نرخی باشد موضوعیت استفاده از 
کارت منتفی است. البته ممکن است راهکارهایی برای استفاده های دیگر از این کارت اندیشیده 
شود اما  تا کنون چنین اتفاقی نیفتاده و تا این لحظه کاربرد جدیدی برای استفاده از این کارت 
مطرح نشده است. سردرگمی دولت برای تصمیم گیری در مورد کارت سوخت، کاملا مشهود 
است و با وجود فراز و نشیب هایی که درمورد حفظ یا حذف این کارت طی شده و مجلس به 
دولت اختیار تام داده است، دولت هنوز هیچ تصمیم قطعی ای درمورد ماندگاری، حذف یا تغییر 

کاربری کارت سوخت اتخاذ نکرده است.

داستان ناتمامی به نام کارت سوخت

پایانبازبرایسناریویمثلثیکارتسوخت

قیمتنمایندگینامخودرو

300z57,000,000زوتی

EX15116,800,000سایپا

 21,300,000 سایپاSE111)سفید(

SE13221,000,000 سایپا 

SE 141 19,200,000 سایپا 

SE13122,800,000 سایپا 

SX 27,200,000ساینا 

V5 - 82,000,000 برلیانس 
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با دسته گل به استقبال ویلیامز می رویم!

کیروش:بهجایعکسیادگاری،حمایتکنید!

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران اعلام کرد که کار سختی مقابل ازبکستان دارد.
 کارلوس کی روش در حاشیه تمرین امروز تیم ملی ایران اظهار داشت: »اطمینان داریم 
که با آمادگی لازم نتیجه خوبی را به دست می آوریم. خبر خوبی داریم مبنی بر اینکه اشکان 
دژاگه آماده است و می خواهیم با اعتماد به نفس به مصاف ازبکستان برویم. تیم حریف ما 

تیم صدرنشین گروه است که 6 امتیاز دارد و کار سختی داریم.«
وی درباره لژیونرها عنوان کرد: »بازیکنان لژیونر را دعوت می کنیم تا با تجربه و دانش 

اروپایی خود تاثیر مثبتی در تیم ملی ایجاد کنند.«
جام جهانی برای ما آغاز شده

سرمربی تیم ملی همچنین گفت: »درباره دیدار با رقبا همیشه یک پارادوکس داشتیم. 
دیدار با تیم هایی مانند کره و ازبکستان سخت است؛ اما امیدوار هستم که متوجه شویم و 
این یک بیدار باش است. بازی های جام جهانی را در پیش داریم. نیاز داریم همه متحد و 
یکدل با رقبای خود رو به روشویم.« کی روش درباره بنجامین ویلیامز داور بازی با ازبکستان 
عنوان کرد: »قبل از اینکه درباره داوری صحبتی انجام دهم، باید دو مطلب درباره تیم ملی را 
مطرح کنم. بارها تکرار می کنم که همه باید توجه داشته باشیم جام جهانی از حالا برای ما 
آغاز شده است و بیدار باش را به همه اعلام می کنم. رویا و هدف اصلی که ما داریم، صعود به 
جام جهانی روسیه است. برای اولین بار در تاریخ امیدوار هستیم تا دو مرحله متوالی در جام 

جهانی حضور پیدا کنیم. حالا هم رقابت های اصلی را در پیش داریم.«
برخی می خواهند مردم را اندوهگین کنند

وی در ادامه افزود: »جام جهانی برای ایران آغاز شده است. برخی افراد که وانمود می کنند 
نمی دانند چقدر حساس است، باید این موضوع را متوجه شوند. ما الان احتیاج به حمایت 
کامل از تیم ملی و حفظ اتحاد داریم. افرادی که می خواهند وانمود کنند جام جهانی برای 
ما در سال 2018 است، می خواهند اندوه را به مردم منتقل کنند؛ ولی جام جهانی برای ما 

از سال 2016 آغاز شده است.«
نیاز به عکس یادگاری بعد از موفقیت نداریم!

سرمربی تیم ملی در بخش دیگری از حرف هایش گفت: »افرادی که می خواهند تیم ایران 
به جام جهانی صعود کند، امروز باید حمایت خود را انجام دهند. فردا نیاز به حمایت نداریم و 
وقتی به برد رسیدیم، نیاز نیست بیایند و عکس بگیرند. الان نیاز است این حمایت از تیم ملی 
انجام شود.«  کی روش افزود: »جام جهانی برای ما 10 نیمه دارد. فقط دو نیمه آن را مقابل 
قطر و چین را پشت سر گذاشتیم. در حال حاضر نیمه سوم و چهارم را در پیش داریم که با 

ازبکستان و کره باید بازی کنیم. باید این دوره زمانی را با حمایت کامل پشت سر بگذاریم.«
به استقبال ویلیامز می رویم

سرمربی تیم ملی در ادامه درباره داور مسابقه با ازبکستان تاکید کرد: »نباید گمانه زنی درباره 
داور بازی ایجاد شود و یا صحبت های واهی درباره اخبار مطرح شود. راجع به داور هیچ کاری 
وجود ندارد که بخواهیم انجام دهیم. درخواستی هم برای تغییر بنجامین ویلیامز نداشتیم. 
دقیقا برعکس است، بعد از اتفاقاتی که در استرالیا شاهدش بودیم، باید کنفدراسیون فوتبال 
آسیا و ویلیامز را مطلع کنیم که مردم ایران مطلع هستند و به بازی جوانمردانه اعتقاددارند. 
خوشحال خواهیم شد که ویلیامز یک بار هم برای داوری در داخل کشور ایران انتخاب شود. 
باید اثبات شود که خوشحال می شویم میزبان تمام داوران )به خصوص ویلیامز( در ایران 
باشیم و ثابت کنیم مردم ایران عشق و علاقه زیادی به فوتبال دارند.«کی روش اظهار کرد: 
»بسیار خوشحال خواهیم شد وقتی ویلیامز برای داوری در ایران انتخاب شد، به استقبال او 

در فرودگاه برویم و سنت ایرانی را با دسته گل نشانش دهیم.«

 از شجریان تا فرهادی در گفت و گو با سرمربی تراکتور

قلعهنویی:ایرانیهادرهمهچیزبرترند!

سرمربی تیم تراکتورسازی اعلام کرد تعطیلی های لیگ و البته هزینه های گزاف برای 
برگزاری اردوها کار شان را سخت کرده است؛ او اعتقاد دارد برخی افراد می خواهند ایرانی 
ها تضعیف کنند. امیر قلعه نویی درباره شرایط تیم تراکتورسازی، کار سخت باشگاه ها در 
تعطیلات لیگ برتر، آخرین وضعیت سروش رفیعی، موفقیت تیم های نوجوانان و فوتسال 
با مربیان ایرانی و برخی مسائل دیگر صحبت هایی را انجام داد که ماحصل آن را در ادامه 

می خوانید:
تبریک به فوتسال و نوجوانان

قلعه نویی ضمن تسلیت بابت ایام سوگواری سرور و سالار شهیدان)ع( صحبت های خود 
را اینطور آغاز کرد: ابتدا باید موفقیت تیم ملی فوتسال در رقابت های جام جهانی را تبریک 
بگویم. فوتسالیست ها کار بزرگی انجام دادند و حتی در بازی با روسیه نیز حقشان این بود 
که پیروز شوند. با این حال سومی جهان هم کمتر از قهرمانی نیست. به ناظم الشریعه و 
بازیکنان تیم ملی فوتسال تبریک می گویم که برای ایران عزیز افتخار کسب کردند. به تیم 
ملی نوجوانان، آقای چمنیان و همه اعضای این تیم نیز تبریک می گویم که توانستند نایب 

قهرمان آسیا شوند. این افتخار هم برای فوتبال پایه ایران بسیار مهم بود.
تعطیلی های لیگ واقعا اذیت مان می کند

سرمربی تراکتورسازی در ادامه به شرایط تیمش در تعطیلات لیگ برتر اشاره می کند: واقعا 
در این شرایط کار کردن سخت است. اینکه شما تمرین کنی، دو بازی انجام دهی و تعطیل 
شوی، به همه تیم ها ضربه می زند. به خصوص برای تیم هایی مانند تراکتورسازی که بازیکن 
و مربی خارجی دارند. شاید برای تیم هایی که جوان هستند، کار در تعطیلی ها راحت تر باشد 

ولی برای ما واقعا سخت است و اذیت می شویم.
انتقاد از هزینه های سنگین

وی در بخش دیگری از صحبت هایش به هزینه های زیاد جابه جایی و اردوها می پردازد 
و می گوید: در کنار تعطیلی های لیگ، هزینه های زیاد را هم باید اضافه کنید. پول پرواز 
گران است و نمی شود اردوی خاصی انجام داد. شما نگاه کنید همین یک بازی حذفی با 
فولادیاسوج 40، 50 میلیون تومان برای باشگاه تراکتورسازی هزینه در بر داشت. اردوی 
خودمان و حریف را داشتیم؛ الان اگر بخواهیم یک اردوی داخلی برگزار کنیم، هزینه های 
زیادی باید پرداخت کنیم و از سوی دیگر اگر در تبریز هم بمانیم به اهدافی که داریم، 
نمی توانیم برسیم. به خاطر این مسائل می گویم شرایط سخت است. خصوصا برای تیم 
شهرستانی اوضاع بدتر است چون تیم های تهرانی نهایتا در تهران اردو می زنند و با هم 

چند بازی می کنند.
رفیعی گفت دوست دارد بماند

قلعه نویی درباره آخرین وضعیت سروش رفیعی اظهار می کند: سیاست باشگاه تراکتورسازی 
این است که رفیعی حفظ شود اما این حفظ شدن باید در چارچوب و شرایطی صورت بگیرد. 
رفیعی روز یکشنبه با من تماس گرفت و ابراز علاقه کرد که بماند اما اعتقاد شخصی ام این 
است که بازیکن باید با دل و قلبش در تیمی بازی کند. سیاست باشگاه و کادرفنی حفظ 
سروش است اما این مساله باید دوطرفه باشد. چون بازیکن هم آرامش و راحتی می خواهد. 
حالا بعد از اردوی تیم ملی رفیعی می آید و تصمیم گیری می کنیم. تکلیف او باید هرچه 
زودتر مشخص شود؛ اگر حفظ شود که خوب است و اگر هم حفظ نشد، از حالا برای جذب 

جایگزین وی باید اقدام کنیم.
با تعطیلی لیگ، بازیکن هم از فرم خود خارج می شود

در روزهای گذشته اخباری درباره ناراحتی قلعه نویی از چند بازیکن تراکتورسازی مطرح 
شده بود؛سرمربی تراکتورسازی در این باره توضیح می دهد: اینطور که بیان شده نیست. در 
بازی با فولاد یاسوج، چند بازیکن آنطور که باید نبودند. البته وقتی لیگ تعطیل می شود، 
بازیکن هم از فرم خودش خارج می شود و به خاطر این مسائل می گویم کار کردن در چنین 

شرایطی سخت است. به هر حال ما خواستیم این نفرات بیشتر به تیم کمک کنند.
ایرانی را له نکنید

سرمربی تراکتورسازی با اشاره به موفقیت تیم های فوتبال نوجوانان و فوتسال با مربیان 
ایرانی بیان می کند: ما نباید وارد این بحث ها شویم و موضوع ایرانی و خارجی را بیان کنیم. 
متاسفانه در فوتبال ما چند نفر هستند که جیره خوارند و دنبال منافع خودشان هستند. اینها 
تفاوت های ایرانی و خارجی را بیان می کنند. علم و ارتباطات در همه جای دنیا وجود دارد و 
شما می بینید که خود من هم مربی خارجی آوردم و به عنوان همکار کنارم هستند. آقایان 
برخی حرف ها را بد انتقال دادند. متاسفانه قلم های عمر و عاصی و آلوده به دنبال این هستند 
که بحث ایرانی و خارجی را مطرح کنند. حرف من در این باره این است که اگر اعتقاد به مربی 

خارجی دارید، مشکلی نیست اما نباید مربی ایرانی را له کنید.
بدجور تعبیر می کنند

وی درباره اینکه صحبت هایش درباره برانکو بحث های موجود را ایجاد کرده است، می گوید: 
مگر برانکو سرمربی تیم ملی نبود؟ کدام یک از این بحث ها در زمان او به وجود آمد؟ فوتبال 
ما نیاز دارد که زیر ساخت هایش را درست کند. آقایان بدجور حرف ها را تعبیر می کنند. 
حرف من به آنها این است که نوکری نکنید، اگر اعتقادی دارید، نوکری نکنید، ایرانی را له 
نکنید. الان چمنیان و ناظم الشریعه را نگاه کنید. قبل از آنها هم مربیانی مثل اکبر محمدیف 

علی دوستی و ... موفق بودند. در فوتسال ما با بدشانسی به فینال نرفتیم.
امیدوارم تیم ملی موفق باشد

سرمربی تراکتورسازی با اشاره به دو دیدار تیم ملی فوتبال مقابل ازبکستان و کره جنوبی 
اضافه می کند: برای تیم ملی آرزوی موفقیت می کنم. خدا کند حالا که این همه باشگاه 
ها اذیت می شوند، تیم ملی به جام جهانی صعود کند. من فقط می گویم دور قبل به افکار 
لیگ اعتماد کردیم و به جام جهانی رفتیم. بهتر بود اکنون هم به لیگ اعتماد شود. باز هم 
می گویم حالا که ما این همه اذیت شدیم ایمدوارم تیم ملی موفق باشد و به جام جهانی 

صعود کنیم.

اظهار نظر بازیکنان تیم ملی فوتسال ایران پس از سومی در جهان

تیم سوم جهان به ایران بازگشت
بازیکنان تیم ملی فوتسال ایران که بامداد روز سه 
شنبه به کشور بازگشتند در مورد این مسابقات و 
عملکرد تیم ملی در هشتمین دوره رقابت های جام 

جهانی و کسب عنوان سومی به اظهار نظر پرداختند.
، تیم ملی فوتسال ایران که در هشتمین دوره رقابت 
های جام جهانی با شکست برابر پرتغال در ضربات 
پنالتی عنوان سوم جهان را کسب کردند، بامداد امروز 
سه شنبه با استقبال مهدی تاج، علی کفاشیان و نصرالله 
سجادی وارد تهران شدند. بازیکنان تیم ملی پس از 
ورود به تهران در مورد عملکرد تیم ملی اظهار نظر 

کردند که در زیر می خوانید:
نظر  از  تیم  ترین  زاده: ضعیف  اصغر حسن  علی 
امکانات بودیم اما اولین تیمی هستیم که توانستیم در 
جهان به عنوان سوم دست پیدا کنیم. خدا را شکر می 

کنم که شرمنده مردم نشدیم.
پاداش  حسین طیبی: بچه های تیم ملی دنبال 
نبودند و به خاطر خوشحال کردن مردم بودند. این مقام 
سومی را هم تقدیم می کنیم به محمد کشاورز که در 

روز بیادماندنی خداحافظی کرد.
محمد طاهری: از اینکه شرمنده مردم نشدیم خیلی 
خوشحالم. تمام بچه ها تلاششان را کردند و با وجود 
اینکه بازیهای تدارکاتی کمی داشتیم اما رفته رفته بهتر 

شدیم و اوج کار ما شکست دادن برزیل بود.
محمد کشاورز: این عنوان لطف خدا بود. خوشحالیم 
که مردم از این موفقیت خوشحال هستند. وقتی یک 
تیم وارد جام جهانی می شود تمام تیم ها با قدرت می 
آیند. خوشحالیم که توانستیم حقانیت فوتسال ایران را 
ثابت کنیم. بازی با برزیل به اندازه یک قهرمانی به ما 
چسبید. تیمی که در تاریخ فوتسال کشورش در این 
مرحله حذف نشده بود. روی سکوی جهانی رفتن به 

این آسانی نیست و باید خیلی سختی کشید.
صمیمی: مقام سومی را به مردم ایران تبریک می 
گویم و امیدوارم این عنوان شایسته آنها باشد. این 
بهترین مقام تیمی ایران در جهان است که با سختی 

به دست آمد.
سپهر محمدی: چیزی برای ما با ارزش تر از لبخند 

مردم ایران است که خوشحالم سهم کوچکی در این 
موفقیت داشته ام.

مهدی جاوید: خدا را شکر می کنم که بعداز جام ملت 
ها توانستیم این روند خوب را ادامه دهیم. در ابتدای 
دیدار با روسیه خیلی خوب بودیم اما دو دقیقه تمرکز 

نداشتیم و فینال را از دست دادیم.
توانستیم مردم را  افشین کاظمی: خوشحالم که 
که  بود  مادرم  و  پدر  خیر  دعای  کردیم.  خوشحال 

توانستم در دیدار با پرتغال گلزنی کنم.
ایران  مردم  از شاد کردن دل  پور:  اسماعیل  احمد 
خوشحالم. این اولین مقام در ورزش های گروهی بود. این 

مدال و سومی برازنده مردم ایران است. برزیل برای اولین 
بار جزو شانزده تیم توسط ایران حذف شد. خیلی ها باور 
نداشتند که ما بتوانیم این تیم را ببریم اما این اتفاق افتاد.

قدرت بهادی: به خاطر دعایی که مردم برای تیم 
ملی فوتسال کردند از آنها تشکر می کنم. از رسانه ها 
و خانواده ها هم تشکر می کنم. خدا را شکر که مردم 

خوشحال شدند برای ما فوتسالی ها کافی است.
سنگ سفیدی: این مردم لایق قهرمانی هستند و اگر 
ما سوم شدیم کوتاهی از طرف ما بوده است. امیدواریم 
در دوره بعد قهرمان شویم. اخراج من لطف خدا بود و 

شاید همین امر باعث شد که بازی برگردد.

 حمیداحمدی: یک نتیجه تاریحی را برای کشورمان 
رقم زدیم. خوشحالم از اینکه توانستیم این موفقیت را 

کسب کنیم.
فرهاد توکلی: خوشحالم که توانستیم دل مردم ایران 
را شاد کنیم. در یک صحنه می خواستم به برزیلی ها 
نشان دهم که ایرانی ها هم تکنیکی هستند. قبل از جام 
جهانی ما را تحویل نگرفتند اما حالا که برگشته ایم به 
خوبی از ما استقبال شد. تیم ما تمام ویژگی های یک 

تیم خوب را داشت.
عالیقدر: امیدوارم بتوانیم در دوره های بعدی هم این 
نتایج را تکرار کنیم و به موفقیت های بیشتری دست 

پیدا کنیم.
ناظم الشریعه: هیچ چیزی نداشتیم،  جز غیرت

سرمربی تیم ملی فوتسال ایران می گوید، تیمش در 
همه بازی های جام جهانی شایسته کسب پیروزی بود.

محمد ناظم الشریعه درباره کسب مقام سومی جام 
جهانی اظهار کرد: تیم ملی فوتسال ما پیش از آغاز 
مسابقات چیزی نداشت اما غیرت داشت. باید بگویم 
غیرت تنها راه حل نیست و کارهای دیگری هم باید 
انجام می دادیم. خداوند به ما کمک کرد و تلاش کردیم 
و توانستیم یک تاریخ سازی در فوتسال انجام دهیم. وی 
گفت: من فکر می کنم همه باید از بازیکنان فوتسال ایران 
قدردانی کنند. وی در ادامه درباره عملکرد ضعیف ایران 
در مرحله گروهی و همینطور شکست برزیل هم گفت: 
از بازیکنان سوال کنید که بعد از بازی ها من به آن ها 
چه می گفتم. ما واقعاً به بازیکنانمان اعتماد داشتیم شاید 
همین اعتماد باعث شد که بازی به بازی شرایطمان 
بهتر شود وقتی با پرتغال بازی می کردیم و دو بر صفر 
عقب بودیم با تلاش بچه ها تمرکزمان را حفظ کردیم و 
به بازی برگشتیم. او درباره شکست ایران مقابل روسیه 
هم گفت: روسیه نایب قهرمان اروپا و در حال حاضر هم 
نایب قهرمان جهان است. ناظم الشریعه تصریح کرد: خدا 
جای حق نشسته است. خدا به ما لطف کرد که توانستیم 
به مقام سومی برسیم. خیلی ها می گویند تیمی که ما در 
اختیار داریم بهترین تیم تاریخ است. اما آیا تیم 2008 
ایران بازیکنان کمی در اختیار داشت؟ در آن تیم وحید 
شمسایی، محمدرضا حیدریان، محمد هاشم زاده و محمد 
کشاورز حاضر بودند. من هم دوست دارم بگویم این تیم 
بهترین تیم تاریخ است و همه آن ها را می پرستم اما باید 
منطقی باشیم. این بازیکنان کاری کرده اند که می توانند 

بهترین تیم تاریخ شوند.
 ناظم الشریعه ادامه داد: باور کنید در تمام بازی ها حق 
ایران پیروزی بود. گل هایی که ما به ثمر رساندیم بر 
اساس کار تاکتیکی بود. اما در بیشتر گل هایی که دریافت 

کردیم اشتباهات فردی دخیل بود. 
اشتباهات فردی ما به خاطر این بود که بازی های 

تدارکاتی خیلی کمی داشتیم.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و 

به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹460330001025۹27 شماره  1-رای   
13۹11144300010055۹6 خانم زهرا داروغه بایگی فرزند علی اکبر در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 147/54 مترمربع پلاک شماره 11208 اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹560330001011422 شماره  2-رای 
13۹4114430001000846 خانم سارا رضائیان فرزند رحیم در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 138/57 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 4107 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹460330001020827 شماره  3-رای 
باب  فرزند هادی در ششدانگ یک  13۹11144300010056۹8 خانم زهرا کیلکی 
ساختمان به مساحت 166/5 مترمربع پلاک شماره 11002 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹560330001008۹68 شماره  4-رای 
13۹21144300010010۹1 آقای رسول شریفی فرزند ابوالقاسم در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 165/60 مترمربع پلاک شماره 10828 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹5603300010121۹0 شماره  5-رای 
13۹4114430001001301 آقای عباس منفرد فرزند عزیزاله در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 135/02 مترمربع پلاک شماره 10۹71 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹560330001011۹07 شماره  6-رای 
13۹1114430001006123 آقای محسن حاج آقا جانی فرزند عباس در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 16۹/13۹ مترمربع پلاک شماره 10636 اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹56033000100۹000 شماره  7-رای 
13۹2114430001000373 خانم صفیه رحیمی فرزند محمد در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 84 مترمربع پلاک شماره 10877 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹56033000100۹751 شماره  8-رای 
13۹3114430001000076 آقای جواد چای چی فرزند عبدالعلی در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 100/80 مترمربع پلاک شماره ۹0 فرعی از 6155 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹560330001004407 شماره  ۹-رای 
13۹11144300010047۹0 آقای حسین رمضان پور فرزند مرتضی در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 78 مترمربع پلاک شماره 10346 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹560330001011۹47 شماره  10-رای 
در  غلامحسین  فرزند  زادیان  قاسمی  ابوالفضل  آقای   13۹2114430001002443
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 86 مترمربع پلاک شماره 61 فرعی از 6153 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹560330001011834 شماره  11-رای 
13۹4114430001001253 آقای سید آقا سیدی فرزند میرجعفر در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 23۹/88 مترمربع پلاک شماره 11003 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹560330001011848 شماره  12-رای 
13۹1114430002017430 آقای علیرضا چراغی فرزند جهانگیر در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 85/30 مترمربع پلاک شماره 11046 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹56033000100۹115 شماره  رای   -13
13۹4114430001000348 آقای رضا چهره فرزند محمد در ششدانگ یکباب ساختمان 
به مساحت 154/35 مترمربع پلاک شماره 10761 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹560330001013343 شماره  14-رای 
13۹1114430001010172 آقای جعفر زارعی قمرودی فرزند اسماعیل در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 600 مترمربع پلاک شماره 10487 اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹560330001008۹16 شماره  15-رای 

13۹1114430001001253 آقای حسن سعادت خاتونی  فرزند غلام در ششدانگ 
یکباب دامداری به مساحت 11۹7/50 مترمربع پلاک شماره 48 اصلی واقع در قم بخش 4 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹560330001008758 شماره  16-رای 
13۹411443000100157۹ آقای غلامرضا ملازاده قمی فرزند تقی در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 136/46 مترمربع پلاک شماره 10257 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹560330001010843 شماره  17-رای 
13۹2114430001003245 خانم خدیجه فارابی فرزند محمود در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 57/35 مترمربع پلاک شماره 10587 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹560330001011605 شماره  18-رای   
13۹4114430001001521 آقای ناصر طرفی مهر فرزند عبدالزهرا در ششدانگیک باب 
ساختمان به مساحت 164/52 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 11152 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹560330001011727 شماره  رای   -1۹
13۹1114430008241 خانم زهراء گلبین فرزند ابراهیم کاشی در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 70/33 مترمربع پلاک شماره 48۹4 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند 
لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 13۹5/06/2۹ تاریخ انتشار دوم: 13۹5/07/14
جعفر کاظمی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1-رای شماره 13۹560330002011552 مربوط به پرونده کلاسه13۹1114430002005723 آقای احمد زارعی فرزند باقر در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در ان احداث بنا شده به مساحت 132 مترمربع پلاک شماره فرعی از 271۹ اصلی واقع درقم بخش 

حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
2-رای شماره 13۹560330002011467 مربوط به پرونده کلاسه 13۹1114430002002423 آقای علی فراهانی فرزند حسین در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 123 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2304 اصلی واقع در قم بخش 

حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
3-رای شماره 13۹560330002015021 مربوط به پرونده کلاسه 13۹111443000200525۹ آقای محمد ضیائی فتوح فرزند 
زندعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 63 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹71 اصلی واقع در 

قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
فرزند  جعفری  محمد  کلاسه 13۹1114430002005748آقای  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹560330002012045  4-رای 
حسینعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 54 مترمربع پلاک شماره 16 فرعی از 1۹76 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
5-رای شماره 13۹560330002018784 مربوط به پرونده کلاسه 13۹1114430002005488 خانم سمیه شوکتمدار فرزند حسن 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 163/35 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 2 فرعی از2176 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
6-رای شماره 13۹5603300020187۹7 مربوط به پرونده کلاسه 13۹1114430002007366 خانم عزیزه شهبازی فرزند عنایت 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 58/30 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹82 اصلی واقع در قم 

بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
7-رای شماره 13۹560330002015605 مربوط به پرونده کلاسه 13۹1114430002005247 آقای علی پیروز نژاد فرزند داود در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2276 اصلی واقع در قم بخش 

حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
8-رای شماره 13۹560330002018841 مربوط به پرونده کلاسه13۹1114430002005551 آقای محمد موسی ابراهیمی فرزند 
ارجعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 2305 اصلی واقع 

در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
۹-رای شماره 13۹560330002017038 مربوط به پرونده کلاسه 13۹1114430002005715 آقای خدمتعلی مرادلوئی فرزند 
چراغعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 150/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹55 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
10-رای شماره 13۹560330002018582 مربوط به پرونده کلاسه 13۹1114430002004154 آقای حسین یادکاری فرزند 
ابراهیم در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 101/32 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2485 اصلی واقع 

در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
11-رای شماره 13۹560330002017454 مربوط به پرونده کلاسه 13۹1114430002005540 آقای سید محمد قربا نی  فرزند 
سیدعلی نقی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 107/20 مترمربع پلاک شماره 147 فرعی از 

2321 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.

12-رای شماره 13۹560330002018137 مربوط به پرونده کلاسه 13۹1114430002008051 آقای علی محمد ویس بیاتی فرزند 
علیمراد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹0 متر مربع پلاک شماره فرعی از 2327 اصلی واقع در 

قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
13-رای شماره 13۹560330002015۹21 مربوط به پرونده کلاسه 13۹1114430002005848 آقای علی اکبر نجفی چشمهء 
فرزند نجف  در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 40 مترمربع پلاک شماره 176 فرعی از 1878 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
14-رای شماره 13۹560330002015622 مربوط به پرونده کلاسه 13۹1114430002014128 آقای عربعلی سهرابی فرزند 
شیرولی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت102.15مترمربع پلاک شماره 211 فرعی از 1۹47 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم
15-رای شماره 13۹560330002012786 مربوط به پرونده کلاسه 13۹1114430002005753 خانم فاطمه دهستانی فرزند 
نقدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 123/۹2 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2376 و2377 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
16-رای شماره 13۹5603300020033۹8 مربوط به پرونده کلاسه 13۹1114430002007753 آقای عصمت علی آزاد فرزند 
شویت علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 175 مترمربع پلاک شماره 66 فرعی از 1۹3۹ اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
17-رای شماره 13۹560330002018586 مربوط به پرونده کلاسه 13۹11144300020073۹7 آقای جواد براتی فرزند محمد 
جعفر در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 150/35 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1814 اصلی واقع 

در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
18-رای شماره 13۹5603300020180۹۹ مربوط به پرونده کلاسه 13۹1114430002008870 آقای عزیزعلی خیمه زنکاری 
فرزند عباس در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در ان احداث بنا شده به مساحت 202 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹35 اصلی واقع 

در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
1۹-رای شماره 13۹560330002018141 مربوط به پرونده کلاسه 13۹11144300020041۹0 اقای سیف الله ثمری فرزد فرزند 
حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 متر مربع پلاک شماره فرعی از 2174 مکرر اصلی 

واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
20-رای شماره 13۹560330002018606 مربوط به پرونده کلاسه 13۹1114430002007255 خانم سمیه حسینی فرزندابوالفضل 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 133/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2381 اصلی واقع در قم 

بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به 
عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 
2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به 

توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 13۹5/06/2۹ تاریخ انتشار دوم: 13۹5/07/14
مرتضی نورانی آرانی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

تاج:دربارهبازیباکرهمطیعنظامهستیم
رئیس فدراسیون فوتبال می گوید سیاست کلی این فدراسیون واگذاری بلیط فروشی بازی ها 

به باشگاه هاست.
مهدی تاج که در مراسم استقبال از اعضای تیم ملی فوتسال ایران حاضر شده بود، اظهار 
کرد: از نتیجه به دست آمده بسیار خوشحالم. درست است که ابتدا در نخستین بازی پنج بر 
صفر شکست خوردیم اما در ادامه توانستیم نتایج بهتری بگیریم و به مقام سوم برسیم. به اعتقاد 
من تیم ملی فوتسال ایران قابلیت قهرمان شدن در این رقابت ها را داشت ولی افسوس من هم 
قبول دارم که برای قهرمانی به امکانات دیگری نیازمندیم. باید از نظر لجستیکی شرایط خوب 
و همینطور لیگ عالی ای داشته باشیم. در حال حاضر برخی از این پازل را در اختیار داریم. این 

یک شروع برای یک انتخاب مثبت است.
مهدی تاج در ادامه در پاسخ به این سوال که وضعیت بازی ایران و کره جنوبی به کجا 
رسیده است؟ گفت: ما درباره این بازی مطیع نظام هستیم و از نظر فوتبالی هر حرکتی که 
باید انجام می دادیم را انجام داده ایم. حتی به AFC رفتیم و جلسه ای هم با اینفانتینیو برگزار 
کردیم. در حال حاضر منتظر هستیم نظر شورای امنیت و مسئولان وزارت ورزش و جوانان 

در این باره چیست. 
تاج در ادامه درباره تعطیلات لیگ و ناراحتی باشگاه های لیگ برتری هم گفت: گلایه باید در 
زمانش مطرح شود. وقتی ما برنامه لیگ را اعلام کردیم همان موقع باید گلایه هایشان را مطرح 

می کردند و ما هم اصلاح می کردیم اما الان زمان اصلاح برنامه نیست.
تاج در ادامه درباره ریاست سازمان لیگ و اینکه گفته می شود عزیزی خادم به عنوان رئیس 
سازمان لیگ انتخاب شده است هم گفت: من چنین موضوعی را نشنیدم اما ریاست سازمان 

لیگ را به زودی انتخاب می کنیم. 
رئیس فدراسیون فوتبال در ادامه در پاسخ به سوال ایسنا مبنی بر اینکه موضوع بلیط فروشی 
سازمان لیگ به کجا رسید؟ گفت: بلیط  فروشی سازمان لیگ به طور کامل باید به باشگاه ها 
واگذار شود یعنی این سیاست ماست. من هم به پرسپولیس و هم به استقلال نامه فرستاده ام 
اما مقدمات کار هنوز فراهم نشده است. من همینجا رسماً اعلام می کنم بلیط فروشی از آن 
باشگاه هاست و همین فردا صبح اگر باشگاهی اعلام آمادگی کند حاضریم بلیط فروشی را در 

اختیارش قرار دهیم.
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علمیوسلامت

دیگرنگرانبویبدسیروپیازنباشید
همچنین استفاده از دمنوش گیاهان معطر مانند میخک، هل، رازیانه، نعناع، بادرنج بویه، 
بابونه، زنجبیل، چای سبز، لیموترش و ماست دارای اثر خنثی کنندگی بوی نامطبوع 

هستند.
حیدر عظمایی پژوهشگر طب سنتی گفت: مصرف پیاز و سیر به دلیل گوگرد و سولفور 
موجود در آنها باعث ایجاد بوی نامطبوع در دهان می شود. وی با تاکید بر خاصیت آنتی 
بیوتیکی بوی پیاز و سیر افزود: مصرف این سبزیجات باعث ایجاد بوی نامطبوع در دهان، 
ریه و منافذ پوست می شود، اما سیر و پیاز به دلیل خواص متعدد دارویی موجود در آنها 

نباید از برنامه غذایی حذف شوندد. 
از طرفی دانستن این نکته خالی از لطف نیست که بلعیدن، تفت دادن و استفاده آب پز 
از این سبزیجات بوی نامطبوع آن ها را به حداقل می رساند. عظمایی در خصوص سایر 
عوامل ایجاد بوی بد دهان تصریح کرد: خوردن غذاهای پرحجم و دیر هضم، عفونت 
دندان، لثه، معده و سینوزیت، رفلاکس معده، ترشحات پشت حلق، سرماخوردگی، عفونت 
لوزه و ریه، خالی بودن معده، استعمال دخانیات، نارسایی کلیه و برخی اختلالات کبدی 
موجب ایجاد بوی بد دهان می شود. این پژوهشگر طب سنتی اظهار داشت: جویدن 
جعفری، کاهو، خیار و کرفس اثر خنثی کنندگی بالایی در رفع بوی نامطبوع دهان دارند. 
همچنین ماساژ جوش شیرین بر روی دندان ها بوی بد را جذب و خاصیت آنتی باکتریال 
دارد. همچنین استفاده از دمنوش گیاهان معطر مانند میخک، هل، رازیانه، نعناع، بادرنج 
بویه، بابونه، زنجبیل، چای سبز، لیموترش و ماست دارای اثر خنثی کنندگی بوی نامطبوع 
هستند .  وی اضافه کرد: دود کردن گیاه تاج ریزی به از بین بردن بوی بد و زخم و آفت 
دهان کمک می کند. همچنین استفاده از دم کرده و عرق مازو، بو مادران و پوست انار به 

عنوان دهان شویه بسیار مفید است.
 عظمایی بیان کرد: استفاده از دهان شویه گلاب و سرکه به نسبت پنج و یک روزی 
2 الی 3 بار در روز باعث رفع خونریزی شده و خوشبو کننده دهان و ضد میکروب است. 
همچنین ترکیب دمنوش رزماری و رازیانه هر کدام یک و نیم قاشق چای خوری و 2 قاشق 
چای خوری نعناع با 2 لیوان آب جوش، 2 تا 3 بار در روز بسیار موثر است. این پژوهشگر 
طب سنتی تصریح کرد: ترکیب چهار قاشق چایخوری جوش شیرین یک چهارم قاشق 
چایخوری نمک دریا، سه قطره عصاره گریپ فروت و یک قطره سیر در یک لیوان آب 
معدنی جوشیده به عنوان دهان شویه برای از ببن بردن بوی بد دهان، جرم و پوسیدگی 

دندان تاثیر چشمگیری دارد.
وی در پایان یادآور شد: استفاده از دهان شویه آب نمک، مسواک و نخ دندان در از بین 

بردن بوی نامطبوع دهان مفید است.

چراهمیشهخیلیخستهایم؟!
بیشتر افراد این تجربه را داشته اند که هنگام صبح به سختی می توانند از خواب بیدار شوند 

و در طول روز هم پیوسته به لحاظ جسمی و روحی احساس خستگی می کنند.
 کمبود خواب تنها دلیل تحلیل رفتن انرژی بدن نیست بلکه می تواند یک نشانه از وجود 
چندین بیماری جدی باشد. در عین حال سبک زندگی می تواند باعث شود که فرد دچار 
احساس خستگی شود و در نتیجه بر الگوی خواب تاثیر بگذارد.  احساس خستگی یکی از 
مشکلات شایع میان عموم مردم است و می تواند در نتیجه این باشد که فرد بیش از انرژی 
دریافتی مجبور به مصرف آن باشد. اما در عین حال لازم است فرد نسبت به احتمال ابتلا به 
بیماری های دیگر که یکی از نشانه های آن می تواند خستگی دائمی باشد نیز هوشیار باشد.

 سایت مدیکال دیلی در این مقاله به بیماری هایی اشاره کرده که احساس خستگی یکی 
از نشانه های آنهاست: 

- آپنه خواب: احساس خستگی در طول روز می تواند با چگونگی و کیفیت خواب فرد 
در طول شب مرتبط باشد. خر و پف کردن یکی از ویژگی های معمول عارضه آپنه خواب 
است. وقفه تنفسی حین خواب زمانی رخ می دهد که بافت نرم پشت گلو، مجرای هوا را 
مسدود می کند و در نتیجه آن در طول خواب به طور مکرر تنفس فرد متوقف می شود. 
این اختلال مانع از آن می شود تا فرد در مدت زمان خوابیدن اکسیژن کافی دریافت کند و 

به همین دلیل فرد در طول شب از استراحت واقعی بهره مند نمی شود. 
- کم خونی: احساس ضعف، خستگی، عدم تمرکز می تواند نشانه ای از فقر آهن یا کم 
خونی باشد. این اختلال باعث می شود خون به سختی اکسیژن را در سراسر بدن جابجا 
کند زیرا تعداد گلبول های قرمز خون کاهش پیدا می کند. بنابراین میزان انرژی کافی برای 
تولید انرژی به سلول ها نمی رسد. زمانیکه مغز، ماهیچه ها و دیگر اعضای بدن از دریافت 

انرژی کافی محروم شوند فرد دچار احساس خستگی دائمی می شود. 
- مشکلات تیروئید: غده تیروئید وظیفه تنظیم متابولیسم بدن را دارد بنابراین هر 
آنچه که تولید هورمون تیروئید را کاهش دهد سطح متابولیسم را به منظور حفظ انرژی 
پایین می آورد و موجب می شود فرد احساس خستگی داشته باشد. در صورتیکه مواد 
معدنی همچون منگنز، منیزیم، سلنیوم و ید به میزان کافی در بدن وجود نداشته باشد 
غده تیروئید نمی تواند هورمون کافی ترشح کرده و احساس خستگی در فرد بوجود می آید.

 - بیماری قلبی: قلب همچون پمپی برای سیستم گردش خون عمل می کند بنابراین 
در صورتی که قلب دچار مشکل باشد نمی تواند عملکرد خود را به درستی انجام دهد و این 

وضعیت به احساس خستگی در فرد منجر می شود.
 - یائسگی: احساس خستگی یکی از علائم دوران یائسگی به حساب می آید. به علاوه، 
این دوره با کاهش میزان متابولیسم همراه است. همچنین احتمال کم کاری تیروئید پس 

از دوره یائسگی افزایش می یابد.
- علاوه بر این تغییرات هورمون هایی که در تنظیم انرژی سلولی بدن نقش دارند می تواند 

به بروز احساس خستگی دائمی کمک کند.

درفصلپاییزمراقبکودکانخودباشید؛
آلرژیحاددرکمیناست

کاهش دما و افزایش ریزگردهای موجود در هوا حساسیت های پاییزی را به همراه دارد 
که پیشگیری از آن مستلزم رعایت نکاتی مهم است.

 نیما رضایی عضو هیات علمی گروه ایمونولوژی و بیمارستان مرکز طبی کودکان دانشگاه 
علوم پزشکی تهران در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان؛  گفت: در چند دهه اخیر به 
دلیل تغییر سبک زندگی افراد، بیماری آلرژی شیوع بیشتری پیدا کرده است. آلرژی یک 
نوع ازدیاد حساسیت به معنای واکنش سیستم دفاعی بدن در مقابل بعضی از عوامل غیر 

بیماری زا است.  
وی افرود: آلرژی فصلی مختص پاییز نیست و گرده افشانی گیاهان بین ماه های 
اردیبهشت باعث بروز واکنش های آلرژیک در بدن می شود. ریزگردهای آلرژی زا و ناشی 
از آلودگی هوا در فصل سرد به خاطر برودت هوا در سطح پایین و نزدیک به زمین قرار 
می گیرند که این مسئله باعث ایجاد مشکلاتی در بیماران ریوی، قلبی، خانم های باردار و 
کودکان کم سن و سال می شود.رضایی در خصوص ایجاد آلرژی در اطفال تصریح کرد: 
سیستم دفاعی بدن کودکان به علت نداشتن سازگاری لازم با گرده های گیاهی و همچنین 
برخی سوابق ژنتیکی شروع به ایجاد واکنش می کند، که علائمی همچون خارش و 
آبریزش بینی، خارش و قرمزی چشم و گلو را به همراه دارد.وی دوری از عوامل آلرژی زا 
را ضروری خواند و بیان کرد: در مورد برخی از بیماری ها پیشگیری خیلی راحت می تواند 
صورت گیرد اما در مورد آلرژی های ناشی از ریزگردها که عمدتاً محصول رعایت نکردن 

مسئولیت اجتماعی افراد هستند، پیشگیری مستلزم فرهنگسازی در این زمینه است.
این متخصص ایمونولوژی در خصوص اهمیت تشخیص و درمان به موقع اظهار داشت: 
بعضی از آلرژی ها خواب را مختل و کیفیت زندگی بیمار را تحت تاثیر قرار می دهد. در 
صورت مشاهده این علائم افراد باید به پزشک متخصص مراجعه و تحت نظر فوق تخصص 
آلرژی قرار گیرند، زیرا استفاده طولانی مدت از بعضی داروهای آلرژی نظیر اسپری های 
استنشاقی باعث ایجاد عوارض در بینی می شود.رضایی اضافه کرد: لزوما مشکلات ریوی با 
آلرژی مرتبط نیست. در واقع آلرژی را مواد آلرژی زا تولید می کنندکه این مواد از آلودگی 

های هوا ناشی می شوند که مضرات بیشتری نسبت به گرده های آلرژی زا دارند.  
وی در خصوص استفاده از ماسک ها بیان کرد: استفاده از ماسک های دارای فیلترینگ 

استاندارد تا حد زیادی می تواند از ایجاد آلرژی ناشی از ذرات کمک کننده باشد.

موادغذاییمفیدبرایکاهشکبدچرب
یک متخصص طب سنتی موادغذایی مفید برای کاهش کبد چرب از منظر طب سنتی 

را تشریح کرد.
 فاطمه نجات بخش درباره خوراکی های مفید برای کاهش کبد چرب اظهار داشت: 
برای رفع کبد چرب از عرق کاسنی، شاهتره و گلاب به میزان مساوی یا عرق کاسنی و 
عرق رازیانه به تنهایی و یا مخلوط و یا عرق گاوزبان و عرق رازیانه و یا عرق بادرنجبویه 
استفاده شود.  به گفته وی کم خوردن و کم نوشیدن, استفاده از ادویه های خوشبو مانند 
دارچین، زعفران، میخک، مصطکی و..., استفاده از غذاهای سریع الهضم مانند زرده تخم 
مرغ بسیار مفید است. این متخصص طب سنتی اضافه کرد: استفاده از میوه هایی مانند 
"به" و انار شیرین اما در حد بسیار کم بسیار مفید است  همچنین انجیر و زردک)هویج 
ایرانی(، فندق و مویز، بادام، پسته و چلغوزه نیز برای رفع کبد چرب مفید است.  نجات 
بخش در "قواعد تغذیه در بیماری ها بر اساس مبانی طب ایرانی" بیان داشت: استفاده از 
ادویه هایی چون سیر، خردل، تره و ... در حد اعتدال و استفاده از شیر شتر نیز برای رفع 

کبد چرب مفید است. 
حفظ سلامت کبد

 همچنین نان هایی که خمیرشان به خوبی رسیده باشد، برای کبد مفید و نان هایی که 
در گرفتن سبوس آنها بسیار مبالغه کرده باشند برای کبد مضر هستند و استفاده از مویز، 
انجیر، فندق، پسته و بادام برای کبد مفید است و باید از گوشت های غلیظ مانند گوشت 

گاو، گوساله و شتر کمتر استفاده شود.

کلم یکی از سبزیجات فوق العاده مفید است و از بهترین 
ملین های طبیعی به حساب می آید. سبزیجاتی که مانند کلم، 
برگ چغندر و اسفناج برگ سبز دارد، حاوی منیزیم هستند، 
ماده معدنی که به نرم شدن مدفوع کمک می کند تا گذشتنش 
از روده ساده شود. سلامت سیستم گوارشی یعنی سلامت کل 
بدن، امیدوارم با همین یک جمله پی به اهمیت این بخش از 
بدن خود برده باشید. برای سالم نگه داشتن دستگاه گوارش 
می توانید یکی از این غذاها که ملین های طبیعی هستند را 

استفاده کنید.
هندوانه

این میوه تابستانی شیرین یکی از بهترین غذاهایی است که 
می تواند روند سیستم گوارش بدنتان را روان نگه دارد دلیلش 
نیز مقدار زیاد آبی است که در هندوانه وجود دارد. نزدیک به 
۹۹ درصد هندوانه آب است، بنابراین انتخابی عالی برای به 
حرکت درآوردن روده ها است. آب کمک می کند غذایی که 
خوردید در روده هایتان به حرکت در بیاید و کارهای بعدی 

نیز ساده تر شود.
غلات کامل

این هم یک دلیل دیگر برای قبول کربوهیدرات ها و استفاده 
بیشتر از نان: کمک می کنند روده هایتان به حرکت درآیند. 
غلات کاملی مانند بلغور، برنج قهوه ای، بلغور جو دو سر و جو 
سرشار هستند از فیبر خوراکی که به نرم شدن مدفوع کمک 
می کند و حرکتش را ساده تر می کند و حتی ممکن است از 

مشکل هموروئید پیشگیری کند.
بلوبری ) توت آبی ( و توت فرنگی

مربای مورد علاقه تان ترکیبات بسیار مهمی برای سلامت 
روده ها دارد که نامشان پکتین است. این یک نوع چربی محلول 
است که کمک می کند این غذاها وقتی پخته می شوند هنگام 

سرد شدن به شکل ژله در آیند.
سبزیجاتی که برگ سبز تیره دارند

کلم یکی از سبزیجات فوق العاده مفید است و از بهترین ملین 
های طبیعی به حساب می آید. سبزیجاتی که مانند کلم، برگ 

چغندر و اسفناج برگ سبز دارد، حاوی منیزیم هستند، ماده 
معدنی که به نرم شدن مدفوع کمک می کند تا گذشتنش از 

روده ساده شود.
کشمش

شاید قدیمی ها به جای آلو سیاه کشمش را تجویز کنند. 
این میوه خشک که بیشتر به عنوان میان وعده استفاده می 
شود نه تنها حاوی مواد نرم کننده مدفوع مانند منیزیم و فیبر 
است بلکه خیلی ها فکر می کنند طعمش نیز از آلو سیاه بهتر 
است. بعلاوه کشمش الکل قند نفخ آور که آلو سیاه در خود 

جا داده را ندارد.
ماست

ماست و کفیر حاوی پروبیوتیک هستند، که به حفظ تعادل 
سلامت باکتری های روده کمک می کند. پروبیوتیک ها 
میکروارگانیسم کوچکی هستند که فیبر را می شکنند. وقتی 
میزان باکتری هایی که فیبر ها را می خورند بالا برود خود 
به خود روند گوارش غذا بهبود می یابد و همه چیز سریعتر 

اتفاق می افتد.
بذر کتان

اگر روی ماست یا بلغور جو دو سر بذر کتان بریزید تبدیل 
می شود به یک بمب ملین. این دانه ها فیبر فوق العاده بالایی 
دارند که کمک می کنند سایز و شکل مدفوع طبیعی شود، 
همچنین مقداری زیادی اسید چرب امگا 3 دارند که در آرام 
کردن التهاب نقش ایفا می کند. فکرش را نمی کنید که روده 
ها دچار التهاب شوند اما اگر مشکلاتی مانند هموروئید داشته 

باشید این خاصیت بذر کتان می تواند کمکتان کند.
سیب و گلابی

این میوه پائیزی سرشار است از پکتین، یک نوع فیبر که روده 
را تحریک می کند و کمک می کند جریان کارها در مسیر 

گوارشی روان شود.
بروکلی و گل کلم

بروکلی و گل کلم حاوی فیبرهای محلول و غیر محلول 
هستند که به سفت کردن مدفوع های شکل نگرفته کمک 

می کنند، روده بزرگ را روان می کنند تا جریان دفع بهبود 
پیدا کند و حتی در جریان سلامت بخشی به روده بزرگ نیز 

نقش ایفا می کند.
مرکبات

میوه های آبدار مانند پرتقال، گریپ فروت، لیمو شیرین یا 
لیمو ترش نه تنها مقدار آب زیادی در خود جای داده اند که 
به نرم شدن مدفوع و کاهش ورم کمک می کنند، بلکه حاوی 
مقادیر زیادی پکتین که تحریک کننده روده است نیز هستند. 
هر میوه ای که خیلی آبدار باشد می تواند به بهبود کارکرد 

سیستم گوارش کمک کند.
سیب زمینی شیرین

اینکه سیب زمینی شیرین را یک سوپر غذا می دانند دلیل 
دارد. سیب زمینی شیرین در خود مجموعه ای از مواد مغذی 
ملین دارد از جمله آب، فیبر، منیزیم و ویتامین B6. سیب 
زمینی شیرین همچنین سیستم عصبی را سالم نگه می دارند 

که در حرکت روده ها نقش ایفا می کند.
کدو حلوایی

کدو حلوایی قند و کربوهیدرات پایینی دارد و سرشار از 
فیبر است که برای تسکین یبوست حیاتی است. کدو حلوایی 
همچنین حاوی پتاسیم است، ماده معدنی که مانند یک 
الکترولیت عمل می کند تا مسیر گوارشی را متعادل نگه دارد.

 قهوه
فنجان قهوه ای که هنگام صبح می نوشید ذهن و روده 
هایتان را تحریک می کند. کافئین باعث می شود دستگاه 
گواش به حرکت در آید اما بیش از حد قهوه خوردن نیز می 
تواند باعث یبوست شود پس مواظب باشید که چقدر قهوه 

می خورید.
کلم ترش

این کلم تخمیر شده سرشار است از پروبیوتیک که به فرآیند 
گوارش کمک می کند. البته کلم قبل از اینکه تبدیل به کلم 
ترش بشود نیز برای دستگاه گوارش مفید است چون حاوی 

مقدار زیادی فیبر می باشد.

این خوراکی ها 
ملین های 

طبیعی هستند

درمانخانگیسریع
برایسردردودردهایمیگرنی

شاید شما هم یکی از افرادی باشید که از سردرد به خصوص سردردهای میگرنی رنج می 
برید. سردرد علل متفاوتی دارد و نمی توان به طور قطعی علت آن را فهمید. اما امروز در این 
مطلب چندین راه حل برای درمان سردرد به شما معرفی خواهم کرد. انتخاب این راه ها 

بستگی به شما وموادی که در دسترس تان است، دارد.
شاید شما هم یکی از افرادی باشید که از سردرد به خصوص سردردهای میگرنی رنج می 
برید. سردرد علل متفاوتی دارد و نمی توان به طور قطعی علت آن را فهمید. اما امروز در این 
مطلب چندین راه حل برای درمان سردرد به شما معرفی خواهم کرد. انتخاب این راه ها 

بستگی به شما وموادی که در دسترس تان است، دارد.
روغن اسطوخودوس

علاوه بر رایحه بسیار عالی این روغن می توانید از آن به عنوان یک درمان عالی برای سردرد 
و دردهای میگرنی استفاده کنید. 2 تا 4 قطره از روغن را در 2 تا 3 فنجان آب در حال جوش 
بریزید و بخارات ان را استنشاق کنید. می توانید با خیال راحت روغن را به محل درد مالیده و 
ماساژ دهید. روغن اسطوخودوس فقط برای بخور دادن و استعمال خارجی استفاده می شود.

روغن نعنا
استشمام روغن نعنا یکی از درمان های تسکین دهنده سردرد است که موجب باز شدن 
عروق و افزایش جریان خون می شود. بیشتر سردرد ها از جمله دردهای میگرنی ناشی از 
ضعیف بودن جریان خون است که نعنا با خواص خود این مشکل را برطرف می سازد. از دیگر 

خواص نعنا باز کردن سینوس ها و رساندن اکسیژن بیشتر به خون است.
اسانس ریحان

ریحان یکی از سبزی های مورد علاقه و بسیار پرکاربرد است که خواص شل کنندگی و 
ضد استرس دارد. استشمام روغن ریحان می تواند سردردهای ناشی از استرس و انقباض 

عضلات را درمان ببخشد.
اصلاح رژیم غذایی

رژیم غذایی نقش بسیار مهمی در کاهش سردرد دارد. فراورده های لبنی، شکلات، کره 
بادام زمینی، میوه های خاص، مانند آوکادو، موز، و مرکبات. پیاز، گوشت های نیترات دار 
مانند بیکن و هات داگ. غذاهای حاوی مونوسدیم گلوتامات )MSG(؛ غذاهای حاوی تیرامین 
و ترشیجات از جمله غذاهای محرک هستند که در رژیم غذایی افرادی که دچار سردردهای 
میگرنی هستند نباید استفاده شود. یک لیست از موادی که موجب تشدید سردردتان می 

شود را تهیه کنید و از این مواد در رژیم غذایی تان اجتناب کنید.
ماساژ درمانی

می توانید برای کاهش دردتان با دست هایتان سر را ماساژ دهید. تحقیقات نشان داده که 
ماساژ سر یکی از بهترین راه ها برای کاهش سردرد است. ماساژ عصب اکسیپیتال  در ناحیه 
پشت سر و قاعده جمجمه  یک روش عالی برای کاهش درد است. همچنین ماساژ درمانی 

نقاط رفلکس بدن از جمله کف دست و کف پا بسیار موثر و عالی است.
گل مینا

گل مینا یکی از روش های عالی برای درمان دردهای میگرنی است. این گل کارکردی 
شبیه آسپرین دارد و در تولید داروهای میگرن استفاده می شود. این گل در پیشگیری و 

درمان میگرن بسیار موثر است.
دانه کتان

دانه کتان یکی از منابع غنی امگا 3 می باشد. مصرف اسیدهای چرب امگا 3 در کاهش 
سردرد و دردهای میگرنی بسیار موثر هستند و دانه کتان یکی از این مواد می باشد. می توانید 

برای درمان از روغن یا خود دانه استفاده کنید.



نخستینسیستمجراحیدارایحسلامسهدرجهان

همکاری  با  استرالیا  دیکین  دانشگاه  محققان 
"محسن مرادی دالوند" از دانشگاه هاروارد و موسسه 
 )ICERI( سیستم های هوشمند تحقیقات و نوآوری
موفق به ساخت نخستین سیستم جراحی رباتیک 
جهان شده اند که می تواند حس لمس را در زمان انجام 
جراحی لاپاراسکوپی )سوراخ کلید( با استفاده از یک 

رایانه به جراحان ارائه کند.
 این ربات که "HeroSurg" نام دارد، دستاورد بزرگی 
حال  در  که  می شود  محسوب  کنونی  فناوری  برای 
حاضر جراحی رباتیک را به حس بینایی محدود کرده 
است. در نتیجه می توان امیدوار بود که جراحی های 

لاپاراسکوپی آینده با کاهش تروما و کاستن خطر از 
دست دادن خون و ابتلا به عفونت، ایمن تر و دقیق تر 

از قبل خواهد شد.
افزودن حس لمس به این گونه جراحی های ظریف 
از طریق فناوری بازخورد لمسی امکان  پذیر شده و 

می تواند به نتایج بهتر برای بیماران منجر شود.
بازخورد لمسی به جراح اجازه می دهد تا بتواند بین 
بافت ها تمایز قائل شده و بافت های ظریفی را که در اثر 

عفونت و التهاب ضعیف شده اند، حس کند.
به گفته محققان، فناوری لمسی همچنین توانایی 
تفاوت قائل شدن بین بافت های دخیل در سرطان و 

بافت عادی را بهبود خواهد بخشید.
دالوند، محقق مهمان دانشگاه هاروارد و محقق ارشد 
پروژه اظهار کرد بازخورد لمسی باعث ارتقای ایمنی 
شده و اجرای مطمئن تر مانورها و تشخیص های خاص 

را ممکن می سازد.
وی افزود: ویژگی های منحصربفرد HeroSurg که به 
آن اجازه داده بر بسیاری از محدودیت های سیستم های 
جراحی رباتیک لاپاراسکوپی رایج غلبه کند، شامل 
قابلیت جلوگیری از برخورد، ماژولار بودن و تنظیم 

خودکار بیمار و تخت جراحی است.
جراح  به  برخود  از  خودکار  اجتناب  گفت:  دالوند 
اجازه می دهد تا با راحتی خیال و اطمینان از اینکه 
هیچ برخوردی بین بدن بیمار با ابزار، بازوی رباتیک یا 

لاپاراسکوپ صورت نمی گیرد، به جراحی بپردازد.
سایر ویژگی های این سیستم رباتیک شامل تصاویر 
سه بعدی وضوح بالا، افزایش دامنه حرکتی جراح و 

ارگونومیک تر شدن میز کار است.
به گفته دالوند، تصاویر مجازی سه بعدی بیشتر در 
زمان واقعی می تواند به جراحان در شناسایی موقعیت 

ابزار و لاپاراسکوپ کمک کند.
پرفسور سعید نهاوندی، مدیر موسسه ICERI اظهار 
کرد که می توان از ربات HeroSurg از راه دور استفاده 
کرد و جراح در فاصله هزاران کیلومتری از محل عمل 

جراحی قرار داشته باشد.

شرکت آمریکایی Zepp موفق به ساخت یک حسگر کوچک شده است که بر روی ساق پا 
نصب شده و مواردی مانند ضربات، سرعت و مسافت طی شده را اندازه گیری می کند.

این حسگر که Zepp Play Soccer نام دارد، همچنین می تواند یک پکیج کامل از داده ها 
را برای آنالیز بعد از بازی در اختیار کاربران قرار دهد.

پیشتر نیز شرکت های مختلف توپ های فوتبالی را با حسگرهای تعبیه شده در آن طراحی 
و ساخته بودند که دارای توانایی اندازه گیری چیزهایی مانند قدرت، ظرافت و طول مسیر بود. 

اما این فناوری جدید با موارد پیشین متفاوت است.
حسگر Zepp Play Soccer بسیار کوچک بوده و در ابعاد x 7.2 x 38 27.2  میلی متر 

است و همچنین به راحتی بر روی ساق بندهای مورد استفاده بازیکنان قرار می گیرد.
 حسگر شرکت Zepp دارای یک اپلیکیشن همراه بوده که بر روی سیستم های عامل 

اندروید و iOS  کار می کند و از طریق بلوتوث به گوشی های هوشمند متصل می شود.
Zepp Play Soccer  با استفاده از شتاب سنج و ژیروسکوپ داخلی بر عناصر کلیدی 

عملکرد کاربر نظارت می کند.
این حسگر دارای یک باتری قابل شارژ لیتیوم یون است که با یک بار شارژ به مدت 40 

ساعت کار می کند.
این فناوری جدید در حال حاضر از طریق وب سایت Zepp در دسترس بوده و قیمت آن 

100 دلار آمریکا است.

ساختحسگرمخصوصفوتبالیستها

معاون پژوهشی جهاد دانشگاهی قم، عدم حمایت حقوقی از محققان را از موانع توسعه 
تحقیقات به فاز بالینی عنوان کرد.

سید رضا طباطبایی با بیان اینکه سلول های بنیادی نه تنها قدرت تکثیر بسیار بالایی دارند 
بلکه قابلیت تمایز به بافت های مختلف را نیز داشته و می توانند به بافت های مختلف تبدیل 
شوند، اظهار کرد: طرحی را در مرداد ماه امسال تحت عنوان »سپاس« برای درمان ناباvوری 

مورد بررسی قرار دادیم که در دنیا نیز مطرح شد.
معاون پژوهشی جهاد دانشگاهی قم افزود: سلول های بنیادی زمانی که رشد می کنند 
فاکتورهای رشدی آزاد می کنند که در زمان تعویض محیط، این فاکتورها به عنوان دورریز 
دیگر مورد استفاده قرار نمی گیرند؛ اما محققان ما در طرح درمان ناباروری این فاکتورها را 

جداسازی کرده و مورد استفاده قرار دادند.
طباطبایی تصریح کرد: زمانی که این فاکتورهای رشد را در محیط اسپرم ریختیم متوجه 
افزایش سرعت اسپرم )آنگونه که مورد نیاز ما در ساختار درمان ناباروری بود( شدیم که 
خوشبختانه مقاله این تحقیق نیز به نام ایران در دنیا ثبت و مورد توجه محافل علمی دنیا  

نیز  قرار گرفت.
وی با بیان اینکه ما مواد اولیه در حوزه درمان ناباروی را از خارج از کشور تامین می کنیم 
که این موضوع نه تنها موجب صرف هزینه های خاصی می شود بلکه فضای وابستگی نیز 
ایجاد می کند، گفت: این روش درمانT اثربخشی بالایی داشته و در اقتصاد مقاومتی نیز 
اهمیت ویژه ای دارد،  زیرا در این حوزه ما فاکتوری را که پیش از به عنوان ماده ای دور ریختنی 
شناخته می شد مورد توجه قرار دادیم که این موضوع قطعا منجر به کاهش هزینه ها و کاهش 
وابستگی به تولید مواد اولیه نازایی خواهد شد. به گفته معاون پژوهشی مرکز جهاد دانشگاهی 
قم، استفاده از این نوع روش درمان در فضای کلینکال مورد توجه قرار گرفته که تحقیقات در 

حال انجام است و نتیجه در بهمن  ماه اعلام خواهد شد.
محققان در کشور امنیت حقوقی ندارند

طباطبایی در ادامه به مساله ترمیم بافت از طریق سلول های بنیادی اشاره کرد و گفت: 
طرحی را که نزدیک به دو سال پیش در دستور کار قرار دادیم مساله تمایز سلول های بنیادی 
از یکی از لاین های تخصصی مزانشیمال مشتق بود که از بافت چربی به بافت غضروف تبدیل 
کردیم. وی با بیان اینکه نقطه  ضعف سلول های بنیادی این است که به راحتی شکل پذیر 
نیستند و محققان ما برای شکل دهی به آنها مهندسی بافت و ایجاد داربست هایی را در این 
حوزه مدنظر قرار دادند، افزود: در این راستا برای انجام آزمایشات ابتدا مساله استفاده از نوع 
داربست در سگ بود که پس از انتخاب داربست در فاز بعدی قسمتی از راه هوایی سگ را به 
طول سه سانتی متر برداشتیم و داربست خود را شبیه آن ساختار درآوریم و سلول های بنیادی 

که تبدیل به بافت غضروفی شده بود را به داخل بدن سگ انتقال دادیم.
طباطبایی ضمن اشاره به اینکه سلول های بنیادی اولیه را از سگ دیگری گرفتیم و بدن 

سگ دوم انتقال دادیم که این سگ دو سال است از این راه هوایی تنفس می کند و مشکلی 
ندارد، گفت: ترمیم ساختار سلولی و تجزیه داربستی در آن نقطه و تبدیل شدن به بافت 
مربوطه از ماه دوم شروع می شود و تقریبا یک سال این فرآیند به طول می انجامد که این دوره 
نقاهت طولانی بوده و اگر قرار است وارد فضای انسانی شود درد و مشقت زیادی برای بیمار 
به همراه دارد از این رو در فاز بعدی سلول های انسانی را تمایز دادیم و بافت غضروف انسانی 
را وارد بدن سگ کردیم که این سگ نزدیک به دو سال است که از این راه هوایی که مطابق 
با ساختار سلول های انسانی است، تنفس می کند. معاون پژوهشی مرکز جهاد دانشگاهی قم  
ادامه داد: اهمیت ویژه این مساله در این بوده که سیستم واکنش ایمنی سگ باید کاملا کنترل 
می شد و با توجه به اینکه ما امکانات مناسبی را در کشور درخصوص نگهداری از جانوران 
در این زمینه نداریم سختی های خودش را داشت اما این پیوند انجام شد. وی با بیان اینکه 
بحث انتقال بافت انسانی به بدن انسان دیگر نیاز به ساختار قوانین خاصی دارد،  اظهار کرد: 
مارکرهای لازم در این زمینه شکل گرفته و تحقیقات انجام شده ولی به دلیل ضعف قوانین و 
بحث مرتبط با حوزه اخلاقی که در این زمینه وجود دارد این مرحله از کار هنوز انجام نشده 
و ما هنوز وارد فضای کلینیکال نشده ایم. طباطبایی تصریح کرد: متاسفانه در کنار کمبودهایی 
که در حوزه تحقیقاتی داریم ضعف های قانونی به خصوص در حوزه سلول های بنیادی داریم 
زیرا هنوز ساختار حمایتی از محققان در حوزه علوم پزشکی یا به درستی ترسیم نشده و یا 
قوانین به قدری کلی بوده که راهگشا نیست. معاون پژوهشی جهاد دانشگاهی قم ادامه داد: 
به عنوان نمونه عرصه تحقیقاتی در دنیا به این شکل تنظیم می شود که فاز اول در محیط 
آزمایشگاهی، فاز دوم در محیط حیوانی )حیوانات کوچک، متوسط و بزرگ( و در نهایت فاز 
پایانی در حوزه انسانی مطرح می شود که روند خاص خود را داشته و دارای چارچوب  است. 
وی افزود: در مرحله نهایی )انسان( نیز پس از سپری شدن این مراحل اگر عوارضی برای 
انسان شکل گیرد حمایت کامل از محقق اتفاق می افتد زیرا مراحل قبلی با موفقیت طی شده 
بود. طباطبایی با بیان اینکه در کشور ما این ساختار وجود نداشته و محقق هیچ امنیت حقوقی 
در این زمینه ندارد، گفت: یکی از دلایلی که در کشور ما تحقیقات از مرحله آزمایشگاهی 
وارد کلینیکال نمی شود این است که محققان سرشان درد نمی کند که برای خودشان پرونده 
حقوقی در حوزه ساختار تحقیقاتی شکل دهند. معاون پژوهشی مرکز جهاد دانشگاهی قم 
با تاکید بر اینکه اگر می خواهیم همگام با دنیا در عرصه تحقیقات پیش رویم باید پایه های 
حقوقی و اخلاقی مناسبی تدوین شود،  اظهار کرد: از سویی دیگر ضعف و کلی بودن قوانین 
موجب شده برخی از محققان بی محابا پس از نتیجه گرفتن در حوزه آزمایشگاهی بلافاصله 
وارد حوزه انسانی شوند و کارهای غیرقانونی و غیراخلاقی انجام دهند.  وی همچنین به 
حمایت های مالی در حوزه پژوهش اشاره کرد و گفت: بحث حمایت های مالی در حوزه 
پژوهش بیشتر جنبه شعاری دارد چرا که متاسفانه در کشور ما پژوهش به صورت ریشه ای 

و بنیادی انجام نمی شود.

معاون پژوهشی جهاد دانشگاهی قم:

عدمحمایتحقوقیازمحققانازموانعتوسعهتحقیقاتبهفازبالینیاست

محققان موفق به توسعه یک میکروسکوپ پوشیدنی شدند که نشانگرهای زیستی برای 
تشخیص سرطان را دنبال کرده و بر ارائه دارو به محل های مورد نظر نظارت می کند.

محققان در دانشگاه کالیفرنیا، لس آنجلس و شرکت تحقیقاتی Verily موفق به توسعه یک 
میکروسکوپ پوشیدنی شدند که در آینده نزدیک می تواند نقش بسزایی در کمک به پزشکان 
داشته باشد.این دستگاه به گونه ای طراحی شده که نشانگرهای زیستی فلورسنت در داخل 
پوست را نظارت کرده و می تواند یک ابزار حیاتی برای شناسایی سرطان های خاص و نظارت 
بر تحویل دارو در داخل بدن افراد باشد.این نشانگرهای زیستی به طور خاص در رنگ های تیره 
می درخشند و متخصصان پزشکی می توانند آنها را در سراسر رگ های بدن دنبال کنند.این 
امکان در حال حاضر نیز وجود دارد اما فناوری های کنونی برای مراقبت های روزانه مقرون به 
صرفه و همچنین قابل حمل نیستند.اما محققان این پژوهش با ایجاد یک دستگاه که می تواند 
همان کار مشابه را انجام دهد اما وزن آن یک دهم پوند فناوری های پیشین است می توانند 
به درمان بیماران سرطانی کمک بسزایی کنند.این دستگاه لیزر زاویه دار را بر روی پوست 
تابانده و سپس یک میکروسکوپ عکس های درخشان و واضحی را از این واقعه ثبت می کند.

این اطلاعات سپس به یک رایانه ارسال شده و در آنجا یک الگوریتم نویزهای اضافی که توسط 
خود پوست تولید شده را حذف می کند.تصویر واضح نهایی به پزشکان کمک خواهد کرد تا 
مواد شیمیایی را در داخل بدن دنبال کنند.به گفته محققان این پژوهش اگر این تکنولوژی 

توسعه بیشتری یابد، می توان از آن در چندین برنامه کاربردی دیگر نیز استفاده کرد.

ساختیکمیکروسکوپپوشیدنی



اجتماعی 6

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی استانداری قم اعلام کرد 

سکونت25هزارتندرمناطقحاشیهای
شهرقم

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی استانداری قم، حاشیه نشینی را از آسیب های شهر قم عنوان 
و بیان کرد: در استان قم سه سکونتگاه در اطراف مسجد جمکران و منطقه 2 به صورت 

غیررسمی شکل گرفته که حدود 25 هزار جمعیت دارد. 
عطاالله قاسمی با حضور در خبرگزاری جمهوری اسلامی در گفت و گو با خبرنگاران ایرنا، 
افزود: با توجه به اینکه از طرفی افرادی با قومیت های مختلف در حاشیه شهر زندگی می 
کنند، از طرف دیگر امکانات شغلی و رفاهی در این مناطق کمتر است زمینه برای رشد 

آسیب ها زیاد است. 
وی به اقدامات صورت گرفته در دولت یازدهم برای تقویت زیرساخت های اجتماعی و 
فرهنگی در مناطق آسیب پذیر اشاره کرد و ادامه داد: اجرای طرح تحول نظام سلامت از 
جمله این اقدامات است که بر اساس آن در دورترین نقاط استان قم پایگاه و مرکز سلامت 

تشکیل شده است. 
وی افزود: در حال حاضر تمام شهروندان دارای پرونده الکترونیک و زیر پوشش اقدامات 
بهداشتی درمانی هستند.  وی اضافه کرد: همچنین 11 پایگاه اجتماعی بهزیستی در مناطق 
محروم مستقر شده و مشکلاتی از جمله اعتیاد، بزهکاری و مشکلات اجتماعی و فرهنگی 

خانواده را تحت پوشش قرار می دهد. 
قاسمی، فعالیت کانون های فرهنگی هنری مساجد و همچنین شهرداری و معاونت 
اجتماعی نیروی انتظامی و اجرای برنامه های متنوع فرهنگی را از دیگر اقدامات در این 

محله ها عنوان کرد. 
وی خواستار همکاری دستگاه های متولی در راستای بهسازی فضای فرهنگی این محلات 
شد و گفت: اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی، حوزه هنری، اداره کل کتابخانه های استان و 

مجتمع فرهنگی نور باید بدون موازی کاری در این راستا تلاش کنند. 
وی همچنین بیان کرد: امسال 180 میلیارد ریال برای بهسازی مناطق حاشیه نشین در 
استان قم اختصاص یافت که وزیر راه و شهرسازی نیز قول دادند این رقم به 240 میلیارد 
ریال افزایش یابد.  قاسمی بیان کرد: وضعیت آسیب های اجتماعی در کشور وضعیت خوبی 
نیست و در بسیاری از زمینه ها به نقاطی رسیده ایم که زنگ خطر به صدا درآمده است.  وی 
افزود: مجموعه حاکمیت وظیفه دارد تدابیر لازم را نسبت به کنترل و کاهش آسیب های 
اجتماعی به کار بندد که معضلات طلاق، حاشیه نشینی، ناهنجاری های اخلاقی، اعتیاد به 
مواد مخدر، نقاط حاد و بحرانی و آسیب خیز پنج آسیب اولویت دار است.  قاسمی دربخش 
دیگری ازاین مصاحبه به مساله مهاجرت اشاره کرد و گفت: تقویت اشتغال در استان های 
مبدا مهم ترین راهکار کاهش مهاجرت است و باید اقدامی صورت گیرد تا کار واحدهای 
تولیدی در این استان ها رونق گیرد و امکانات رفاهی و تفریحی نیز افزایش یابد.  وی افزود: 
قم از استان های مهاجرپذیر کشور است و اشتغال یکی از مهم ترین علت های مهاجرت به 
این استان محسوب می شود. وی اضافه کرد: با توجه به این که در سال های اخیر وضعیت 
کشاورزی و اقتصادی کشور ضعیف شده است، جوانان برای اشتغال زایی از روستاها به شهرها 
مهاجرت می کنند. قاسمی ادامه داد: جمعیت زیادی به دلیل وضعیت فرهنگی، وجود حوزه 
های علمیه و زائرپذیر بودن قم وارد این شهر می شوند که جمع شدن خرده فرهنگ ها در 

کنار هم موجب به وجودآمدن تضادهایی نیز می شود. 
*قم سومین استان مهاجرپذیر کشور است

قاسمی با بیان این که قم سومین استان مهاجرپذیر کشور است، تصریح کرد: همه مهاجرت 
هایی که صورت می گیرد موجب نگرانی نیست، بلکه مهاجرت افرادی که دچار مشکل شده 
اند مانند دختران فراری و متکدیان است که مشکلاتی به وجود آورده است.  وی گفت: 
تقویت اشتغال زایی پایدار، توسعه زیرساخت های بهداشت و درمان و همچنین احداث مراکز 
خدماتی و رفاهی زمینه استقرار دائم خانواده ها را در مناطق روستایی و شهرهای کوچک 
ایجاد و از مهاجرت جلوگیری می کند.  قاسمی استقرار 800 خانوار افغان در دامشهر را از 
معضلات جدی استان قم عنوان و بیان کرد: اگر هر کدام از اعضای این خانواده ها به بیماری 
مشترک انسان و دام مبتلا شود خسارت زیادی به این خانواده ها وارد می شود و ممکن این 
بیماری به مناطق دیگر نیز سرایت کند.  وی افزود: مرکز بهداشت موظف شده است در این 
منطقه یک پایگاه بهداشتی استقرار کند تا این خانواده ها را تحت پوشش خدمات مختلف 
بهداشتی و درمانی قرار دهد.  به گفته وی، یک پایگاه اجتماعی نیز توسط اداره کل بهزیستی 
جهت ارائه خدمات در منطقه دامشهر ساکن شده است.  قاسمی با بیان این که آسیب های 
اجتماعی روز به روز بیشتر می شود، گفت: باید از تجربیات کشورهای پیشرفته و همچنین 

نظرات کارشناسان در این زمینه بهره بگیریم. 
*قم جزو 10 استان نخست کشور در آمار بالای طلاق

وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: استان قم متاسفانه جزو 10 استانی است که 
آمار طلاق در آن بالا است، به طوری که در 5 ماه نخست سال ۹5 در مقایسه با مدت مشابه 

سال ۹4، ازدواج هشت درصد کاهش و طلاق چهار درصد افزایش یافته است. 
وی افزود: این استان در سال ۹3 در رتبه 6 و در سال ۹4 در رتبه هشتم از نظر طلاق 
قرار گرفته است.  قاسمی به تحقیق صورت گرفته در زمینه علت طلاق در استان قم اشاره 
و بیان کرد: بزرگ ترین دلیل طلاق در قم فقر فرهنگی و مالی است و تا زمانی که خانواده از 
لحاظ پشتیبانی فرهنگی، مادی و مالی احساس خودکفایی نکند با آسیب مواجه می شود. 

وی اضافه کرد: همه حاکمیت و آحاد جامعه باید تلاش کنند بنیادها و بنیان های کشور 
استحکام یابد و در این راستا همه به اخلاقیات، صداقت، وفای به عهد و رعایت حقوق یکدیگر 
پایبند باشند.  قاسمی بیان کرد: بر اساس تحقیق دیگری که از سوی بهزیستی صورت گرفته 
ناموفق بودن زوجین در برقراری ارتباط کلامی، جنسی، معنوی و اجتماعی به عنوان نخستین 
عوامل طلاق ذکر شده است.  وی بیان کرد: تحکیم بنیان خانواده به عنوان اساسی ترین نهاد 
اجتماع همواره مورد تاکید اسلام و بزرگان دینی بوده است و هر چه این بنیان قوی باشد، 
فرزندان سالم تحویل جامعه داده می شود و شاهد ایجاد جامعه ای بالنده خواهیم بود.  وی 
افزود: برای تحکیم بنیان خانواده قوانین مترقی نوشته شده و به مرحله اجرا درآمده که نشان 
می دهد هم خانواده در کشور اصالت دارد و هم آسیب هایی که متوجه خانواده می شود 
خود به خود به دیگر حوزه ها سرایت پیدا می کند و علت آسیب های دیگر در جامعه می 
شود.  قاسمی بیان کرد: کارگروه تخصصی اجتماعی و فرهنگی استانداری به عنوان بالاترین 
نهادی که در حوزه مسائل فرهنگی و اجتماعی وظیفه دارد، در این زمینه پنج کمیته تشکیل 
داده که کمیته تحکیم خانواده و جلوگیری از افزایش طلاق به دبیری بهزیستی یکی از این 
کمیته هاست.  وی افزود: همچنین شورای عالی انقلاب فرهنگی با استفاده از تجارب گذشته 
و نظرات صاحبنظران و دستگاه های متولی برنامه ملی کنترل و کاهش طلاق را تدوین کرد 
که در این برنامه روی 7 محور تمرکز شده است و آموزش یکی از مهم ترین محورهاست.  وی 
با اشاره به این که دستگاه های متولی از جمله بهزیستی و ورزش و جوانان موظف به برگزاری 
دوره های آموزشی برای زوجین هستند، گفت: آموزش نباید مقطعی باشد بلکه تداوم داشته 
باشد و همانطور که در برنامه ملی کنترل و کاهش طلاق تاکید شده باید از مهدکودک ها 
برای آموزش شروع کرد.  قاسمی افزود: آموزش و پرورش ملزم به تدوین و تدریس کتاب 
هایی در خصوص بنیان خانواده ها شده تا به صورت رسمی در مدارس آموزش داده شود و 
نمایندگی های رهبری در دانشگاه ها ها نیز نسبت به آگاهی، آموزش، توانمندسازی و تشویق 
به ازدواج موظف هستند برنامه های ویژه اجرا کنند.  وی ادامه داد: اداره کل ورزش و جوانان 
و همچنین مرکز بهداشت نیز آموزش هایی در حوزه های مرتبط باید ارائه دهند.  وی گفت: 
این دستگاه ها باید برنامه هایی در زمینه آگاه سازی نسبت به فرزندپروری، مدیریت جامع 
ارتباط جنسی، توانمندسازی و ارتقاء آمادگی جسمی و روانی و تقویت نظام روانی دانش 
آموزان تولید و پخش کند.  مدیرکل فرهنگی و اجتماعی استانداری قم با اشاره به این که 2 
مرکز متمرکز برای مشاوره ازدواج زیر نظر شهرداری در سطح قم فعالیت می کنند، گفت: 
زوج هایی که دوره های آموزشی را گذرانده اند از اطلاعاتی که در محورهای مختلف کسب 
کرده اند اظهار رضایت دارند.  وی افزود: متاسفانه علاقه به گذراندن دوره های آموزشی در 
میان جوانان کم است و از سوی دیگر گرفتن وام ازدواج نیز منوط به گذراندن این دوره ها 
شده که باعث کاهش انگیزه زوجین از شرکت در دوره ها می شود.  وی با اشاره به این که 
مداخلات قضایی در طلاق از وظایف دادگستری پیش بینی شده، بیان کرد: مرکز مداخله در 
طلاق در سال های اخیر در دادگاه خانواده تشکیل شده و کسانی که برای طلاق مخصوصا 
طلاق های توافقی مراجعه می کنند، توسط محاکم قضایی به این دفتر مرکز معرفی می 
شوند.  قاسمی افزود: حدود یک چهارم زوجینی که به مرکز مداخله در طلاق مراجعه کرده 

اند، منجر به صلح و سازش و آشتی شده است. 
 وی در عین حال با بیان این که برخی مشاوران و وکلای دادگستری عامل تشویق جوانان 
به طلاق هستند، ادامه داد: مشاوران و وکلا قسم خورده اند بر اساس اصول انسانی فعالیت 
کنند، در حالی که برخی از این افراد با گرفتن مبلغی برای جدایی زوجین راه حل ارائه می 
دهند که با عرق ملی و اصول انسانی سازگار نیست.  وی افزود: مشاوره صحیح و کاربردی، 
حمایت های اجتماعی، توانمندسازی خانواده ها، توانمندسازی افرادی که طلاق گرفته اند، 
فرزندان طلاق و فرهنگ سازی باید مدنظر تمام مشاوران باشد.  قاسمی اظهار داشت: یکی 
از مهم ترین عللی که باعث شده آسیب های اجتماعی به ویژه طلاق در کشور افزایش یابد، 
فاصله بین رفتارها و باورهاست که در اقشار جامعه ایجاد شده است. قاسمی افزود: شبکه 
های مجازی به راحتی در کانون های خانواده وارد شده و حتی نوجوانان و کودکان را تحت 
تاثیر قرار داده اند و کودکان و نوجوانان به راحتی به مسائلی که در دین و عرف ممنوع است، 

دسترسی دارند. 

چهار شنبه -چهاردهم مهرماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4116

آیین های باشکوه عزاداری با جلوه های خاص و معنادار در ماه های 
محرم و صفر، فرصتی برای ژرف اندیشی و تامل در سیره و پیام امام 
حسین )علیه السلام( است؛ پیامی که به باور کارشناسان، بازخوانی، 
یادآوری و تبلیغ آن مسوولیت های سنگینی بر دوش روحانیان و 
اندیشمندان مذهبی گذاشته است. از جمله این مسوولیت ها می توان 
به مقابله با نفوذ خرافه گرایی در روایت مصائب اهل بیت )علیهم السلام( 

اشاره کرد. 
نهضت حسینی و حماسه عاشورا روح فرهنگ تشیع، تجدید حیات 
اسلامی و اوج قله تاریخ حق طلبی و عدالت خواهی است و مشعلی 
پیش روی مسلمانان در عرصه رویارویی با استبداد و استکبار برافروخته 
است. بر همین اساس، این سرمایه بزرگ و سترگ در طول تاریخ در 
معرض آسیب تحریف های نظری و انحراف های رفتاری بوده است. 
در روزگار ما نیز در زمینه مراسم تعزیت و مجالس سوگواری، آفات و 
انحراف هایی وهن آور برای این حماسه عظیم رخ می دهد و موجب 

نگرانی علما، فرهیختگان و ارادتمندان سیدالشهداء شده است.
از پدیده های ناشایست و ناخوشایند رواج یافته در روزهای عزاداری، 
می توان به اقدام های خلاف موازین شرعی و مخالف جوهر دینی 
و قدسی حماسه عاشورا و همچنین تظاهر به رفتارهای موهن و 
غیرمعقول و نامناسب با روح عقلانی و حماسی نهضت حسینی اشاره 
کرد. به همین بهانه و با توجه به اهمیت نقش تبلیغ و پیام رسانی 
درست نهضت حسینی در مراسم عزاداری، گروه پژوهش و تحلیل 
خبری ایرنا با حجت الاسلام »محمدتقی فاضل میبدی« و آیت الله 
»محسن غرویان« از مدرسان برجسته حوزه علمیه قم گفت و گو کرد.

*درهای بسته فرهنگ حقیقی عاشورا به روی خرافه 
پرستی و انحراف 

مراسم عزاداری ماه های محرم و صفر، گاه خواسته یا ناخواسته، 
مغرضانه یا از روی گمراهی به تحریف کشیده شده و سنت های 
نادرستی که ریشه در باورهای غلط یا اهداف و منافعی خاص دارند در 
برخی از مراسم های عزاداری به وجود آمده است. این نوع مراسم بهانه 
ای برای سواستفاده دشمنان به دستشان داده تا با انعکاس آن در رسانه 
ها، چهره زیبای اسلام را به صورت نازیبا و غیرمعقول به جهان معرفی 
می کنند.در این پیوند، فاضل میبدی به پژوهشگر ایرنا گفت: متاسفانه 
در سال های اخیر، برنامه های مذهبی و شعایر دینی ما، از جنبه تبلیغی 
بودن خارج شده است؛ چرا که گاه از دست اهل خود در رفته و به 
دست نااهلان افتاده است. به هر حال در گذشته، کسانی که تبلیغ 
دین و سخنرانی می کردند، انسان های وارسته و باسواد وتحصیلکرده 
ای بودند که برای یک منبر، ساعت ها مطالعه می کردند. اما امروز این 
چیزها وجود ندارد و ادبیات تبلیغی دین، دست یک عده شاعری افتاده 
که نه شعرشان قوی و نه اصطلاحاتشان جالب و جذاب است و فراموش 
کرده اند که هیچگاه یک مداح نمی تواند مبلغ مذهبی شود یا شعایر 
دینی را حفظ کند. بر همین اساس، آسیب های بسیاری، دامان این 

جریان تبلیغات اسلامی به ویژه مساله عاشورا را گرفته است.
وی افزود: متاسفانه علمای دین ما گاه از کنار این مسایل می گذرند 

و آن طور که در مورد مساله کم حجابی یا برگزاری کنسرت از خود 
حساسیت نشان می دهند، در این مورد آنطور که باید برخورد نمی 
کنند. این زنگ خطری است برای اسلام و تشیع چرا که بزرگترین 
سرمایه اسلام به ویژه تشیع، مساله تقابل عدل و ظلم است که در 
روز عاشورا صورت گرفته و این تقابل عدل و ظلم باید برای همه ابنای 

بشریت و نه فقط مسلمانان زنده بماند.
این عضو مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم، درباره نمایش 
رسانه ای خرافه ها و انحراف ها در مراسم عزاداری گفت: کار به جایی 
رسیده است که برنامه های عزاداری ما در برخی از رسانه های خارج از 

کشور به عنوان مساله ای مضحک مطرح می شود.
غرویان هم با اشاره به اشاعه لمپن گویی در مراسم عزاداری ماه های 
محرم و صفر اظهار کرد: متاسفانه برخی گروه های سیاسی و مداحان 
جلسه هایی را برگزار می کنند که کاملا غیراخلاقی است و نه تنها 
اشاعه دهنده پیام حسینی نیست بلکه محلی برای سواستفاده از نام 
حسینی است. در این جلسه ها است که می خواهند از آموزه های 
دینی استفاده های جناحی کنند و باید مردم را از حربه آنان آگاه کرد.

وی درباره رفتارهای موهن و غیرمعقول در مراسم عزاداری گفت: 
شهید مطهری در کتاب »تحریفات عاشورا« مفصل بیان کردند که 
در طول تاریخ چیزهایی به نام خرافه وارد عزاداری های ما شده است. 
یکی از بدعت های وارد شده به مراسم عزاداری، قمه زنی است که از 
نظر مقام معظم رهبری هم حرام اعلام شده است چرا که شرایطی 
چون وهن اسلام و امام حسین پیش می آید و دشمنان جهانی هم از 
آن علیه اسلام استفاده می کنند. به جای این حرکات نامعقول، اشاعه 
مقتل خوانی کار بسیار خوبی است که سخنرانان ما از روی کتاب های 
مستند مانند »لهوف سیدبن طاووس« و دیگر کتاب ها می توانند برای 

مردم بخوانند و عزاداری را وارد فاز مستند و علمی کنند.
*راه هایی به سمت تزکیه عزاداری 

با توجه به تاکید مراجع، علما و بسیاری از اندیشمندان، لازم است 
تحریف ها، آسیب ها و سنت های نادرست در عزاداری به مردم 
شناسانده شود تا جامعه با بصیرت و آگاهی بهتری در عزاداری حضور 

یابند و رسالت واقعی قیام سیدالشهدا حفظ شود.
در این مورد، غرویان با تاکید بر ضرورت حفظ شان و مقام عرفانی 

و معنوی امام حسین )ع( در مراسم عزاداری گفت: فضای جلسه های 
حسینی، باید فضای معنویت، وقار، متانت و اخلاق الهی و اسلامی باشد. 
وقتی مداح یا سخنران، فضای جلسه را به سمت فضای غیراخلاقی 
بکشاند، آن جلسه اثر مثبت خود را از دست خواهد داد و تاثیر گذاری 
عاشورا و عزاداری حسینی، بسیار کم خواهد شد. راه مبارزه با این 
استفاده های ناصحیح این است که مردم جلسه ای را که در آن تهمت 
و دروغ و افترا است و به اسم مسایل سیاسی، وارد توهین به شخصیت 
های حقیقی یا حقوقی می شوند، ترک کنند چرا که نشستن در جلسه 

ای که گناه صورت می گیرد ولو به نام امام حسین باشد، حرام است.
به اعتقاد این مدرس حوزه، هدف عزاداری واقعی این است که مردم 
عبرت بگیرند، اخلاق بیاموزند و معنویت آنان بالا برود. امام حسین 
برای یک سری مراسم بی محتوا کشته نشد بلکه امام حسین شهید راه 
عدالت، آزادگی، حریت و اخلاق و معنویت است. بنابراین در جلسه ها 
باید تلاش کنیم که مردم به عشق امام حسین جمع شوند و از فضایل 

والای آن حضرت تاثیر بگیرند.
فاضل میبدی هم تصریح کرد: وقتی فرهنگ عاشورا و امام حسین 
از جنبه تبلیغی، علمی و مذهبی خارج شود و به دست عده ای بیافتد 
که بخواهند تنها برای ایجاد درآمد، بازار کسبی درست و سر عده ای 
را گرم کنند، همین می شود. به ویژه این که در این مداحی ها بحث 
سیاسی، توهین، فحاشی و تملق به جناح خاص را هم مطرح می کند. 
اینجا است که فرهنگ مردم ما باید متحول شود و سخنوران یا مداحانی 
را که عزاداری را به انحراف می کشانند، دعوت نکنند.وی در بخشی از 
گفت وگو، به انتقاد از برنامه های صدا و سیما پرداخت و اظهار داشت: 
10 روز عاشورا که می گذرد، در صدا وسیمای ما 10 سخنرانی علمی 
خیلی خوب نمی بینیم که آزادنه نقد و بحث کنند و فقط دسته های 
عزاداری و سینه زنی را به نمایش می گذارد. این زنجیر و هیبت و 
پیراهن سیاه به تنهایی هیچ واقعیتی از امام حسین نشان نمی دهد. 
پیام امام حسین، این نیست که ما فقط به سینه خود بزنیم، آن هم در 
جامعه ای که متاسفانه شاهد خیلی از ناگواری های اجتماعی، اقتصادی 
و فرهنگی هستیم. امام حسین جنگید تا اخلاق و عقلانیت و عدالت 
را به جامعه برگرداند. حال شما به هر شیوه ای عزاداری کنید این 
سه مقوله در جامعه برقرار نشود، عزاداری به تحریف رفته است.فاضل 
میبدی به پیام نهضت عاشورا اشاره و تاکید کرد: یکی از پیام های امام 
حسین در روز عاشورا، از بین بردن فاصله طبقاتی بود که دستگاه معاویه 
ایجاد کرده بود، از بین بردن فقری بود که حکومت اموی ایجاد کرده 
بود، برگرداندن عزت انسان بود. حال ما اگر در جامعه بخواهیم این همه 
برای عزاداری، سیاه پوشیدن و و سینه زدن تبلیغات کنیم و از آن طرف 
هم شاهد بی عزتی انسان ها به خاطر فقر یا بی فرهنگی باشیم، پیام 
رسان نهصت عاشورا نخواهیم بود.به اعتقاد وی، باید تحولی از ناحیه 
علما، مردم و نخبگان جامعه صورت بگیرد تا تحریف هایی که به قول 
شهید مطهری بر دامن دین و عاشورا نشسته، برداریم و به سرچشمه 
زلال جریان عاشورا برگردیم و بدانیم که این مساله چرا صورت گرفته 

است. این کار وزارت ارشاد و نهادهای فرهنگی است.

در گفت وگو با کارشناسان مطرح شد 

فرهنگ عاشورایی و ضرورت پیراستن آیین های عزاداری 

یکی از مهم ترین اقداماتی که دولت ها باید در برنامه های کلان خود، برای حفظ و تحقق 
سرمایه های انسانی لحاظ کنند، مهار بزهکاری و جرم است،در این میان اصلی ترین راهکار توجه 

و تاکید ویژه بر آموزش همگانی برای پیشگیری از آسیب های اجتماعی است. 
 یکی از راهبردهای اساسی در حوزه ی کنترل اجتماعی پیشگیری است؛ راهبردی متشکل 
از راهکارهای مستقیم و غیر مستقیم که با هدف ایجاد امکانات و موقعیت های بازدارنده از جرم 
مطرح می شود. حل هر مسأله یا معضل اجتماعی در این نوع از امور پلیسی مبتنی بر دو اصل 
کلی است که عبارتند از: کنترل فرصت ها و وسایل جرم زا.بنابراین یکی از راه های پیشگیری 
از آسیب های اجتماعی آموزش همگانی است، پلیس با آموزش مهارت های اجتماعی، آموزش 
رعایت قوانین و ارائه آموزش هایی در خصوص شرایط الگویی مناسب توسط خود می تواند در 
پیشگیری از آسیب های اجتماعی موفق باشد.با پذیرش نهاد پیشگیری به عنوان قلمرو جدید 
سیاست کیفری در کنار قلمرو سنتی، بینش نوینی از مأموریت پلیس در جامعه مطرح شده 

که در اینجا نقش آموزش همگانی ناجا از اهمیت و جایگاه ویژه ای برخوردار است. آموزش 
همگانی در ناجا عبارت است از مجموعه فعالیت هایی که به منظور یادگیری برخی از فعالیت 
های مشخص )دانش انتظامی و اجتماعی( با هدایت کارکنان معاونت اجتماعی ناجا، برای کلیه 
ی افراد جامعه انجام می شود. آموزش همگانی با ارتقاء سطح دانش و آگاهی مهارت های فنی، 
موجب بروز رفتار مطلوب به منظور کاهش فرصت های مجرمانه در شهروندان می شود. از جمله 
اقدامات مهم پلیس در پیشگیری از جرایم؛ در دو محور "آموزش" و "تبلیغات" صورت می گیرد 
که منجر به افزایش آگاهی های عمومی و بالا بردن رشد فکری افراد جامعه، ارتقای احساس 
مسئولیت جامعه درباره ی وقایعی که در همسایگی و کنار محل کار آنان رخ می دهد. پیشگیری 
اجتماعی بر این نکته تأکید دارد که انسان تحت تأثیر علل وعوامل اجتماعی، زیستی و ... دست 
به ارتکاب جرم می زند و طبعا یك سلسه علل و عوامل در فرایند پیدایش جرم ایفای نقش می 
کنند.  پلیس در رویکرد جامعه محوری خود به دنبال هماهنگ سازی اعضای برای نیل به 

پیشگیری اجتماعی است. محور اقدامات در پیشگیری اجتماعی، فرد است. در این پیشگیری از 
طریق آموزش، تربیت و ترغیب تلاش می کنند تا معیار شناخت خوب و بد را به افراد القاء کنند 

و قدرت ارزیابی و ارزشیابی عملکرد خود را داشته باشد. 

نقشآموزشهمگانيدرپیشگیريازآسیبهاياجتماعي

دستگیری باند کلاهبرداران باشیوه جدید

متلاشیشدن9شرکتهرمیدرالبرز
رئیس پلیس آگاهی البرز گفت که اعضای باند کلاهبرداری در قالب »شما در جشنواره 

برنده شدید«، در این استان دستگیر شدند. 
سرهنگ جواد صفایی روز سه شنبه در جمع خبرنگاران افزود: اعضای این باند با تماس با 
شهروندان مبنی بر اینکه شما در جشنواره های مختلف برنده شدید، اقدام به کلاهبرداری 

می کردند. 
وی اضافه کرد: اعضای این باند که سه نَفَر بودند با تماس شهروندان آنها را به عابر بانک ها 

کشانده و مبالغی از کارت های بانکی آنها را به حساب خود انتقال می دادند. 
وی در ادامه از دستگیری اعضای باند سارقان منزل با 32 فقره سرقت در این استان 
خبرداد و گفت که اعضای این باند که چهار نَفَر بودند بیشتر در مناطق عظیمیه و مهرشهر 

اقدام به سرقت می کردند. 
وی خاطرنشان کرد: از ابتدای سال جاری ۹ شرکت هرمی در استان البرز متلاشی 

شده است. 
صفایی افزود: روز گذشته نیز در پی رصد اطلاعاتی اعضای 4 شرکت که با یک برند 

فعالیت می کردند، شناسایی و 34 نَفَر تاکنون دستگیر شدند. 
وی یاداورشد: از ابتدای سال جاری ۹2 باند سارق در استان البرز متلاشی و 1۹6 سارق 

دستگیر شدند. 
وی گفت : در این مدت هفت باند تجاوز به عنف و پنج فقره قتل شناسایی و دستگیر 

شدند. 

گمرک جمهوری اسلامی ایران:

100هزارحبقرصترامادول
درگمرکسرخسکشفشد

گمرک جمهوری اسلامی ایران از کشف 100 هزار حب قرص ترامادول از یک کامیون 
در گمرک سرخس خبر داد. 

به گزارش گمرک جمهوری اسلامی ایران، »رضا راستی« مدیرکل گمرک سرخس افزود: 
کارکنان این گمرک به محموله ای شامل درهای ساخته شده از چوب و نئوپان مشکوک 
شدند و در بازرسی آن با دستگاه اشعه ایکس مشخص شد قرص های ترامادول به شکلی 

ماهرانه داخل درها جاسازی شده است.
به گفته این مسئول، پس از شکستن درها، 1۹ بسته شامل 100 هزار حب قرص به 

وزن 33 کیلوگرم کشف شد. 
وی اضافه کرد: این قرص ها به همراه متهمان برای پیگیری اقدام های قانونی به مراجع 

ذیربط ارجاع شدند.
به گزارش ایرنا، خردادماه گذشته یک میلیون حب قرص ترامادول در بخش واردات 

گمرک فرودگاه امام خمینی)ره( کشف و ضبط شد.
مردادماه گذشته نیز ماموران گمرک لطف آباد در استان خراسان رضوی موفق شدند از 
یک دستگاه کامیون ترانزیتی 5400 حب قرص ترامادول و 545 گرم شیره تریاک را که 

داخل میله چرخ کامیون جاسازی شده بود، کشف و ضبط کنند.
ترامادول )Tramadol( یک داروی مسکن شبه تریاک و اعتیادآور است که برای تسکین 

درد متوسط تا شدید تجویز می شود. 
ترامادول روی گیرنده های مو و سیستم نورآدرنرژیک و سروتونرژیک اثر می کند و به دو 
شکل خوراکی )کپسول و قرص( و آمپول به بازار عرضه می شود.گمرک سرخس در فاصله 

200 کیلومتری شمال شرق مشهد و در مرز ایران و ترکمنستان قرار داد.

رئیس پلیس راه استان قم خبر داد

برخوردغولهایجادهقربانیگرفت
رئیس پلیس راه استان قم از برخورد کامیون بنز با کامیون آمیکو خبر داد.

سرهنگ جمشیدی راد رئیس پلیس راه استان قم اظهار داشت:  در ساعت 05:00 
صبح دیروز یک دستگاه کامیون بنز با یک دستگاه کامیون آمیکو در محور جعفریه 

برخورد کرد.
 وی افزود: متأسفانه در پی وقوع این حادثه راننده کامیون آمیکو در دم جان خود را از 
دست داد و راننده کامیون بنز دچار مصدومیت شد که با حضور نیروهای امدادی مصدوم 

به بیمارستان انتقال یافت. 
 رئیس پلیس راه استان قم در پایان به علت وقوع  این حادثه اشاره کرد و گفت: 
کارشناسان پلیس با حضور در صحنه حادثه علت این تصادف را عدم توجه به جلو از سوی 

راننده کامیون بنز اعلام کردند.  

سازمان پزشکی قانونی از مرگ 1۹3 تن در کشور از 
ابتدای فروردین تا پایان مردادماه امسال بر اثر مسمومیت با 

گاز منوکسید کربن ، خبر داد. 
به گزارش روز یکشنبه ایرنا از سازمان پزشکی قانونی این 
شمار فوت شده در اثر مسمومیت با گاز منوکسید کربن در 
مقایسه با مدت مشابه سال گذشته )13۹4(با شمار تلفات 

141 تن، ۹ / 36 
درصد افزایش یافته است.همچنین در 5 ماهه امسال از 
کل تلفات مسمومیت با گاز منوکسیدکربن 1۹3 تن مرد و 

54 تن زدن بودند.
*تهران دارای بیشترین تلفات 

بر اساس این گزارش در پنج ماهه امسال ، استان های 
تهران با 44، فارس با 17، اصفهان با 15، کرمانشاه و لرستان 
اثر  بر  تلفات مرگ  آمار  بیشترین  فوتی  با 11  هر کدام 
گازگرفتگی را داشته اند این در حالی است که آمار تلفات در 
دیگر استان ها کمتر از 10تن و در تعدادی از آنها برابر با صفر 
گزارش شده است .این گزارش می افزاید: تلفات مسمومیت 
با این گاز در مرداد امسال نیز کاهش 4 / 15 درصدی داشته 
است و از 13 فوتی در مرداد سال گذشته به 11 فوتی در 

مرداد امسال رسیده است.
*بیشترین تلفات مسمومیت با این گاز مربوط به نیمه دوم 

سال است
سازمان پزشکی قانونی با اشاره به اینکه ،بیشترین تلفات 
مسمومیت با این گاز مربوط به نیمه دوم سال است در 
هشداری بر رعایت نکات ایمنی در نصب و به کارگیری 
وسایل گرمایشی در فصل پاییز و زمستان تأکید کرده است.

با توجه به استفاده از وسایل گرمایشی در نیمه دوم هر 
سال آمار تلفات مسمومیت با گاز منوکسید کربن در این 
مدت با رشد قابل توجهی همراه است به نحوی که در 
سال گذشته 1 / 75 درصد از کل تلفات مسمومیت با گاز 
منوکسیدکربن در نیمه دوم سال جان خود را از دست داده 
اند.در ادامه این گزارش آمده است : در سال گذشته )13۹4( 
از کل تلفات مسمومیت با گاز که 626تن بوده است، مرگ 
470 تن در نیمه دوم سال ثبت شده است و تنها 156 
تن مربوط به نیمه اول سال است؛ ضمن اینکه 482 تن از 
این متوفیان،مرد و 144 تن زن بودند. گاز منوکسید کربن 

گازی بدون رنگ و بو است و عمده ترین منبع تولید این گاز 
سوختن ناقص نفت و گاز است و در اثر احتراق هر نوع ماده 
سوختنی بخصوص در محیط های در بسته و بدون اکسیژن 

ممکن است تولید شود. 
استفاده از آبگرمکن یا بخاری های مستعمل یا دارای نقص 
فنی و فاقد دودکش یا دارای دودکش بدون عملکرد مناسب 
در منزل بیشترین موارد ابتلا به مسمومیت را تشکیل می 
دهند. از آن جا که تمایل این گاز برای ترکیب با هموگلوبین 
خون انسان 250 برابر بیش از اکسیژن است با بالا رفتن 
درصد آن در هوای اتاق به سرعت باعث ایجاد مسمومیت 
خواهد شد و اکسیژن رسانی به بافت های مختلف بدن از 

جمله مغز و قلب را دچار اختلال می کند که به علت بی 
رنگ و بی بو بودن این گاز، ممکن است وجود آن در محیط 
تا زمان ایجاد علایم مسمومیت شدید مورد توجه واقع نشود.

علایم مسمومیت حاد با این گاز شامل سردرد، سرگیجه، 
تهوع و استفراغ و درد شکمی و سپس حالت بیهوشی، تشنج 
و اغماست در بیماران مبتلا به ناراحتی های قلبی ممکن 

است تشدید بیماری یک علامت هشدار دهنده باشد.
در برخورد با موارد مسمومیت با گاز منوکسید کربن هرچه 
سریع تر فرد را از محیط خارج کنیدو با اورژانس تماس 
بگیرید،علائم حیاتی مصدومان را کنترل کنید و از باز بودن 

راه های هوایی مصدوم اطمینان حاصل کنید.

رئیس مرکز تشخیص و پیشگیری پلیس فتا ناجا گفت: در یکی از شگردهای جدید، 
کلاهبرداران این بار کالاهای معمولی را گاهی تا ده برابر قیمت به کاربران می فروشند.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی پلیس فتا، سرهنگ دوم علی نیک نفس در تشریح شگرد 
جدید کلاهبرداران اظهار کرد: این بار مجرمان سایبری با تبلیغات فروش سیم کارت رند 
و شماره های خاص یا مشابه شماره شما در دیگر اپراتورهای مخابراتی، از طریق فضای 
سایبر، شبکه های اجتماعی، ارسال پیامک و حتی برقراری تماس مستقیم تلفنی با افراد، از 

شهروندان کلاهبرداری می کنند.
وی افزود: این مجرمان با ادعای اینکه شماره های رند و یا نزدیک به شماره کاربر را در 
اختیار دارند حتی گاها تا ده برابر قیمت واقعی سیم کارت از کاربر پول دریافت نموده و در 

آخر شماره ای متفرقه، غیر رند و غیر مشابه را به فرد تحویل می دهند.
سرهنگ نیک نفس مهمترین محل تبلیغات این افراد را فضای سایبر و شبکه های 
اجتماعی عنوان کرد و گفت: ضرورت دارد تا کاربران نسبت به این موضوع دقت کنند و 
در صورت نیاز به خرید سیم کارت حتما از نمایندگی های مجاز اپراتورهای مخابراتی خرید 

نمایند تا مورد سوء استفاده قرار نگیرند.
رئیس مرکز تشخیص و پیشگیری پلیس فتا ناجا با بیان اینکه این کلاهبرداران برای بالا 
بردن احتمال فروش سیم کارت خود با ادعاهای واهی از جمله  اینکه سیم کارت دارای 
ویژگیهائی همچون اینترنت رایگان با قابلیت دانلود چندین گیگا بیت است کاربران را به خرید 
تشویق می کنند، ادامه داد: در این ترفند این افراد با خرید و فعال سازی اشتراک اینترنتی کم 
حجم و ارزان قیمت، متقاضیان سیم کارت را فریب داده و سیم کارت را چندین برابر قیمت 

واقعی آن به فروش می رسانند.
وی با توجه به اینکه فروش سیم کارت رند توسط خود اپراتورها صورت می گیرد و حتی 

برخی از این حراج ها آنلاین است، گفت: کاربران به هیچ عنوان فریب این افراد را نخورند و 
برای خرید سیم کارت رند یا شماره خاص فقط باید منتظر اعلام اپراتورهای مخابراتی باشند 

تا در این حراج ها شرکت کنند و شماره مورد نظر خود را به قیمت واقعی خریداری کنند.
سرهنگ نیک نفس افزود: پلیس فتا اخیراً گزارشات متعددی در زمینه ی تماس های 
تلفنی تبلیغاتی و بازاریابی مرتبط با این موضوع داشته است که نشان دهنده ی افزایش 
فعالیت کلاهبرداران در حوزه فروش سیم کارت است. بعلاوه کوچک بودن و خرد بودن این 
نوع کلاهبرداری موجب می شود که هموطنانی که مورد سوء استفاده قرار گرفته اند تمایلی 
به مراجعه به مبادی قانونی و پیگیری موضوع نداشته باشند و در بسیاری از موارد پلیس و 
سیستم قضائی نیز از وقوع چنین جرائمی که در سطح وسیع ولی بصورت خرد انجام می 
شود نداشته باشد. لذا لازم است حداقل افرادی که در معرض چنین فریب هائی قرار میگیرند 
پلیس فتا را از طریق درج گزارش در سایت پلیس فتا مطلع نمایند تا از استمرار جرم و 

کلاهبرداری از سایر هموطنان جلوگیری بعمل آید.
این مقام انتظامی یکی از بهترین روش های جلوگیری از این نوع سوءاستفاده ها را 
افزایش آگاهی عمومی و عدم توجه و پاسخگویی به این تماس های فریبکارانه و در نتیجه 
محدودسازی درآمدهای کلاهبردارانه ای از این نوع دانست که مجرمین احتمالی را ناامید و 
از ارتکاب عمل کلاهبردارانه منصرف خواهد کرد و افزود زمانی که کلاهبرداران با جامعه ای 
هوشمند و افرادی آگاه و مطلع مواجه شوند قطعاً موفقیت چندانی در رسیدن به اهداف سوء 

خود کسب نخواهند کرد و شگرد مجرمانه کارآئی خود را از دست خواهد داد.  
وی همچنین از رسانه های عمومی، اپراتورهای تلفن همراه و سازمان های مرتبط و مسئول 
خواست تا با انجام وظایف قانونی و مسولیت های اجتماعی خود، مردم و پلیس را در کاهش 

اینگونه فعالیت های مجرمانه و تنگ کردن فضای مجرمین یاری دهند.

در 5 ماهه امسال 

193تنبهعلتمسمومیتبامنوکسیدکربنفوتکردند

رئیس مرکز تشخیص و پیشگیری پلیس فتا ناجا خبر داد

هشدار؛کلاهبرداریجدیدبا»سیمکارتجادویی«!
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اخبــار

همانگونه که پیش بینی می شد شورای عالی سیاستگذاری 
اصلاح طلبان پس از یک دور بازسازی تشکیلاتی بعد از برگزاری دور 
دوم انتخابات مجلس دهم، با حضور اکثریت اعضای این شورا در 
دفتر محمدرضا عارف تشکیل جلسه دادند تا فعالیت رسمی انسجام 
بخشی اصلاح طلبان برای دو انتخابات ریاست جمهوری و شورای 
شهر و روستا را آغاز کنند. بعد از تشکیل کمیته ای برای آسیب 
شناسی عملکرد فعالیت گذشته شورا و تعیین ترکیب جدید در 
نهایت ساز و کار فعالیت شورای عالی برای دور جدید با حضور برخی 

چهره های ملی اصلاح طلب مشخص شد.
سیاست گذاری  عالی  شورای  جلسه  اولین  ترتیب  این  به 
این شورا  اعضای  اکثریت  برگزار شد که  اصلاح طلبان در حالی 
متشکل از احزاب عضو شورای هماهنگی جبهه اصلاحات، برخی از 
احزاب فراگیر اصلاح طلب و برخی از اشخاص حقیقی اصلاح طلب در 
این جلسه حضور داشتند. از جمله شخصیت های ملی اصلاح طلب 
که در ترکیب جدید وارد ساختار شوارای عالی شدند مصطفی 
معین، ابوالقاسم سرحدی زاده و محمد سلامتی هستند. قرار است 
فراکسیون امید هم سه نفر را به شورای عالی اصلاح طلبان جهت 
عضویت در این شورا معرفی کند. پیش بینی می شود تعداد اعضای 
شورای عالی با حضور نمایندگان احزاب، شخصیت های حقیقی و سه 
عضو فراکسیون امید به حدود 43 نفر برسد. در این جلسه پس از 
ارائه گزارشی از سوی آیت الله موسوی تبریزی درباره عملکرد کمیته 
تعیین ترکیب شورای عالی، انتخاب هیات رئیسه موقت در دستور 
کار قرار گرفت که با اجماع حداکثری محمد رضا عارف رئیس موقت 
شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان شد و بر اساس تصمیم 
اتخاذ شده نائب رئیس موقت هم رئیس دوره ای شورای هماهنگی 
جبهه اصلاحات شد که در مقطع فعلی علی تاجرینا از سوی انجمن 
اسلامی جامعه پزشکی در جلسات حضور دارد و عملًا نائب رئیس 
شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان شد. دبیر هیأت رئیسه موقت 
هم نماینده انجمن روزنامه نگاران زن انتخاب شد. کمیته ای هم برای 
جهت نهایی کردن آئین نامه شورای عالی سیاست گذاری معین و 
قرار شد ظرف مدت یک هفته پیش نویس آئین نامه شورا توسط 

کمیته تدوین و به هیات رئیسه موقت ارائه شود.
طی ماه های اخیر برخی جریانات سیاسی تلاش داشتند تداوم 
فعالیت شورای عالی اصلاح طلبان را با مخاطراتی رو به رو کنند. حتی 
محمدرضا عارف رئیس فراکسیون امید هم در اظهارنظری گفته بود 
»عده ای می خواهند شورای عالی اصلاح طلبان را متلاشی کنند« 
اما با همبستگی و هماهنگی بین اعضای شورا تلاش برخی جریانات 

برای آسیب زدن به شورای عالی با شکست مواجه شد.
محمد رضا عارف نیز که برای دومین بار ریاست شورای عالی 
سیاستگذاری را با تصمیم جمعی عهده دار شد، پس از پاین جلسه 
شورای عالی اصلاح طلبان اظهار امیدواری کرد که با تشکیل جلسات 
شورای عالی سیاست گذاری، منتقدان ادامه فعالیت این شورا، به این 
جمع بپیوندند. رئیس فراکسیون امید می گوید که سعی شد، نظرات 
منتقدان لحاظ شود، هرچند که ممکن است تمام نظرات آنها تأمین 
نشده باشد. اما در یک کار جمعی نمی توان انتظار داشت که نظرات 

همه یکسان و کامل تأمین شود.
در ادامه متن کامل گفت  وگو را می خوانید:

در  گذاری  سیاست  عالی  شورای  عملکرد  به  توجه  با 
انتخابات مجلس دهم، آینده فعالیت این شورا را در انتخابات 
ریاست جمهوری آینده و همینطور انتخابات آینده چه گونه 

پیش بینی می کنید؟
به نظرم یکی از مهم ترین دستاوردهای ما در انتخابات ۹2، تشکیل 
شورای عالی سیاست گذاری که دستاورد ارزشمندی هم بود. چراکه 
جریان اصلاحات را به انسجام رساند و عملًا ما با یک مرکز فرماندهی 
و مدیریت رو به رو بودیم. با آسیب شناسی فعالیت ها در دور گذشته، 
ارزیابی عملکرد و در عین حال نظر سنجی که از اعضای شورا و 
استان ها کردیم، جمع بندی عمومی و کلی ما این بود که فعالیت شورا 
باید ادامه پیدا کند. بحث همیشگی ما حاکمیت احزاب و تحزب است 
اما قطعاً می دانیم که هیچ حزبی نمی تواند به عنوان یک حزب فراگیر 
در انتخابات شرکت کند و از این رو کشور ناگزیر به فعالیت جبهه ای 
است. اگر بپذیریم که شرایط برای فعالیت مستقل احزاب فراهم نشده 
است، این ساز و کار جواب می دهد. با نظر سنجی هم ادامه راه بهترین 
راه است و در خود شورا هم ما این بحث را داشتیم و حتی کارگروهی 
هم داشتیم که بعضی از ملاحظات و نگرانی هایی که برخی احزاب 
عضو شورای عالی سیاست گذاری را لحاظ کنیم. خوشبختانه هم در 
نهایت به تفاهم خوبی رسیدیم. همه احزاب عضو شورای هماهنگی 
مجدداً و چند حزب جدید عضو جبهه اصلاحات هم عضو هستند 
و تعدادی هم از اعضای حقیقی که نقشی در همبستگی و انسجام 

جبهه اصلاحات می توانند داشته باشند هم عضو این شورا هستند. از 
این جهت امیدوارم که عملکرد این شورا در دور جدید بهتر از دوره 
قبل باشد تا این شورا بتواند در انتخابات نقش هماهنگی و انسجام 

داشته باشد.

گفتید که امیدوارید دور جدید بهتر از دوره قبل باشد. 
با توجه به جلسات شورا و اعضای جدیدی که حضور دارند، 

شما امیدوار هستید که عملرد شورا بهتر شود؟
با اینکه مبنا را باید تقویت احزاب باید بگذاریم و فعالیت فراگیری 
باید داشته باشیم و همه فعالین اصلاح طلب را در صحنه حاضر داشته 
باشیم، راه دیگری به نظر ما نمی رسد. چون خیلی از افراد برجسته 
اصلاح طلب عضو هیچ حزبی نیستند و نمی توان از وجود آنها استفاده 
نکرد. اگر بخواهیم آنها به میدان بیایند ناگزیر به حرکاتی چون شورای 
عالی سیاست گذاری هستیم تا انشاء الله به چند حزب فراگیر برسیم.

همیشه در سخنرانی هایتان علاوه بر تقویت احزاب تاکید 
می کردید که نقش افراد حیقیقی را نمی توان در نظر نگرفت. 

ترکیب فعلی را نسبت به گذشته چه طور می بینید؟
ما به جایگاه شخصیت های غیر حزبی هم احترام می گذاریم و 
از آنها هم باید استفاده کنیم. به نظرم ترکیب فعلی ترکیبی منطقی 
است. چراکه 60 درصد آن را احزاب و 40 درصد هم شخصیت های 
حقیقی تشکیل می دهند. این ترکیب خوبی است و با ساز و کاری 
که در گذشته دیدیم، تصمیمات اجماعی خواهد بود. یعنی سعی 
می کنیم که روی مشترکات حرکت کنیم و احساس نمی کنم که 

شورای عالی در کارآیی و به نتیجه رسیدن کارها به مشکل بربخورد.

طی  احزاب  برخی  سوی  از  عالی  شورای  به  نقدهایی 
بیانیه ای اخیراً اعلام شد. فکر می کنید که در طول فعالیت 

شورا، آن ها به مجموعه بپیوندند؟
حدود 5 حزب نامه نوشتند و اعلام مخالفت کردند. نقطه نظرات 
آنها سعی شد که اصلاح و اعمال شود. خواهش ما این است که بر 
اساس مشترکات جلو برویم و دموکراسی هم همین را می گوید. آن ها 
عضو جبهه بودند و شورای هماهنگی جبهه اصلاحات رأی گیری 
کرده که عضو شورای عالی سیاست گذاری شوند. بنابراین اگر به 
دموکراسی اعتقاد داریم باید آنها هم تمکین کنند. اگرچه ممکن است 
که خواسته صد در صدی آنها تأمین نشده باشد. این البته طبیعی 
است که در یک حرکت جبهه ای خواسته ای هیچ کس صد در صد 
تأمین نمی شود. ما باید بر اساس خواسته های حداقلی و مسئولیت 

پذیری حداکثری جلو رویم تا انشالله به حزب فراگیر برسیم.

انتخابات دیگر هم انتخابات شوراهاست که انتخاباتی 
گونه  چه  گذاری،  سیاست  عالی  شورای  است.  محلی 

می خواهد به این انتخابات ورود کند؟
شورای اسلامی شهر و روستا خیلی مهم است و پایه مردم سالاری 
در کشور است. در هشت سال دولت اصلاحات هم این شوراها 
تشکیل شد و نگاه من به این شوراها هم به عنوان یک پارلمان محلی 
است. یعنی باید با اصلاح قانون و بازنگری در وظایف و اختیارات 
شورای اسلامی شهر و روستا به جایی برسیم که تلقی پارلمان محلی 
ایجاد شود. به عبارت دیگر امور داخل محل آن شهر یا روستا به 
عهده شورا با اختیارات خوب قانونی بگذاریم. بنابراین با این نگاه شورا 
اهمیت پیدا می کند و ما باید تلاش جدی داشته باشیم. اگر شورای 
عالی سیاست گذاری، قوی حاضر شود و در سیاست گذاری و انسجام 
بخشی در استان ها با لحاظ کردن مسائل منطقه ای قوی حاضر شود، 
موفق می شویم. البته ما در انتخابات دوره قبل )انتخابات مجلس دهم( 
دخالت در امور استان ها و شهرستان ها نکردیم و همین مسیر را ادامه 
می دهیم یعنی با سیاست گذاری، شهرستان ها و استان ها را کمک 
می کنیم که بتوانند با نسجام خوبی در انتخابات شوراها شرکت کنند.

تلاش هایی که گفتید، فقط در راستای انسجام بخشی 
است؟

مهم ترین مسأله ما انسجام بخشی است که در هر استان و 
شهرستان فقط یک صدا از جبهه اصلاحات شنیده شود.

یعنی نحوه ورود شما فقط از طریق سیاست گذاری و 
انسجام بخشی است؟

بله. ما سیاست گذاری می کنیم و شاخص ها و معیارها را مشخص 
می کنیم تا بر اساس آنها، آن استان یا شهرستان بتواند لیست خود را 

ببندد که ما با چند لیست مواجه نباشیم.

 آرایش انتخاباتی در جریان اصولگرا به مرور شفاف تر 
اردوگاه  اوضاع  بر  ابری  مانند  احمدی نژاد  گویی  می شود، 
اصولگرایان بود که چون کنار رفت دقیق تر می توان درباره 
معادلات انتخابات ریاست جمهوری سال 96 و نقشی که 
اصولگرایان در این میدان رقابت سیاسی ایفا خواهند کرد با 

فعالان و تحلیلگران سیاسی به بحث و گفتگو نشست.
امیر محبیان از فعالان سیاسی اصولگرا معتقد است: هنوز 
نمی توان از شمار نامزدهای اصولگرا سخن گفت ولی شاید 
در وهله نخست بیش از انگشتان یک دست، نامزد در میان 

اصولگرایان به صحنه بیاید.
تغییر شورای مرکزی جبهه پایداری و گزینه  مدنظر این 
تشکل اصولگرا، نگاه احمدی نژاد به انتخابات 96، اختلاف 
جامعه روحانیت مبارز و جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، 
تعداد  نقدی،  یارانه  رقم  افزایش  وعده  آوری  رأی  میزان 
موتلفه  انتخاباتی  های  مدل  و  اصولگرا  جریان  نامزدهای 
و ایثارگران دیگر موضوعاتی بود که در این گفتگو دکتر 

محبیان درباره آنها صحبت کرد.
وی معتقد است پایداری ها به سمت ضرغامی یا فتاح 
نخواهند رفت، او این را هم می گوید که احمدی نژاد رای و 

سازمان هوادارانش را بذل و بخشش نمی کند.
مشروح این گفتگو را در ادامه بخوانید:

 آقای محبیان! تغییرات در شورای مرکزی پایداری و حذف 
باقری لنکرانی،  چهره هایی چون زهره طبیب زاده، کامران 
روح الله حسینیان و سیدمحمود نبویان را چگونه ارزیابی می 
کنید؟ چقدر ترکیب جدید شورای مرکزی پایداری با آیت الله 

مصباح هماهنگ است؟
دگرگونی شورای مرکزی احزاب امری غیر طبیعی نیست و آن را 
لزوماً نباید استوار بر سناریویی پیشین دانست ولی در گمانه زنی های 
سیاسی گاهی بر روی این دگرگونی ها محاسباتی صورت می گیرد. 
برای نمونه شاید تحلیلگری این گونه واکاوی کند که شاید کنار رفتن 
یا کنار گذاشتن آقای حسینیان از روی نبود موضع گیری روشن او در 
جریان کنار رفتن دکتر احمدی نژاد از میدان انتخابات باشد و یا کنار 
رفتن دکتر باقری لنکرانی برای نامزدی در انتخابات باشد؛ ولی درستی 

یا نادرستی این گمانه ها در بستر زمان محک زده می شود.
در این میان از دو گزینه که دغدغه ها و گفتمانی نزدیک 
به جبهه پایداری دارند این روزها زیاد نام برده می شود، پرویز 
فتاح و عزت الله ضرغامی، نظر شما درباره آنها چیست؟ 
آیا آنها خصوصیات لازم برای حمایت شدن از سوی جبهه 
پایداری را دارند؟آ یا ممکن است محمود احمدی نژاد نیز از 

گزینه مورد نظر جبهه پایداری در انتخابات حمایت کند؟
باشند؛  پایداری  جبهه  نامزدهای  از  نامبرده  افراد  این که  در 
تردید دارم. گمان این که نامزد پایداری از درون سازمانشان بیرون 
بیاید زیادتر است؛ برای نمونه کسی چون دکتر لنکرانی. ولی درباره 

پشتیبانی دکتر احمدی نژاد، من شک دارم که احمدی نژاد ظرفیت 
مردمی خود را بذل و بخشش کند. احمدی نژاد برای فضای نبود 
انتخاباتی خود هم برنامه دارد. منش احمدی نژاد تا آنجا که از او 
شناخت دارم با گردن نهادن و واپس نشینی ناهمساز است. او هر 
راهی بسته شود راهی نو را خواهد یافت. حدس می زنم احمدی نژاد 
می کوشد از گذرگاه انتخابات شوراها، سامان هواداران و انگیزه آن ها را 

حفظ کرده و راهی نو به سوی قدرت بیابد.
به نظر شما احمدی نژاد سال 96 به چه کسی رأی می 
برای  و  به روحانی رأی می دهد  او  دهد؟ برخی معتقدند 
شکست اصولگرایان تلاش می کند تا به آنها ثابت کند پایگاه 

رأی ندارند.
تردید دارم  احمدی نژاد رای خود را آشکار کند؛ از سوی دیگر 
احمدی نژاد به سمت گیری سیاسی خود از دیدگاهی ایدئولوژیک نگاه 
می کند و برای رای خود ارزشی قایل است که برای آن همسنگی 
نمی شناسد. ازاین رو با آن کفه ترازوی کسی را سنگین نخواهد کرد. 
با این  همه اگر بتوانم در ذهن او رخنه کنم درمی یابم که او در میان 
اصولگرایان به نامزدی هم وزن خود قائل نیست بنابراین گمان دارد 
که اصولگرایان بدون او آماده به کنار زدن روحانی نیستند. احمدی 
نژاد به بازیگردانی خود باور دارد و شاید زمانی قصد کند که هنر خود 
را در چرخاندن اصولگرایان در سال 84 درباره دیگران و حتی رقبای 

سرسخت پیشین خود بیازماید.

برخی می گویند با نهی احمدی نژاد از کاندیداتوری در 
انتخابات ریاست جمهوری روحانی دیگر رقیب جدی ندارد 

و دو دوره ای شدن ریاست جمهوری اش قطعی است، نظر 
شما چیست؟

به گمانم روحانی با کنار رفتن احمدی نژاد نفسی آسوده کشید 
باشند  اصلاحات  جریان  در  کسانی  نیست  اندیشه  از  دور  ولی 
که اندوهگین شوند. برخی ها شاید در اندیشه بودند که در فضای 
دوقطبی؛که احتمال پیروزی نامزدشان بیشتر بود؛ با شکست احمدی 
نژاد، بی پشتوانگی بخش هایی از حاکمیت را به گمان خویش به رخ 
بکشند. این فضا از آنان ستانده شد. از سوی دیگر در فضای دوقطبی 
که احساسات بر خرد چیره می شود؛ میل به پرسش از میان می رود 
و کسان پیش از سنجش، گزینش می کنند. اکنون روحانی بیش از 

فضای دوقطبی باید پاسخگوی بخردانه کم و کاستی ها باشد.

آقای محصولی گفته از نظر جبهه پایداری باید دنبال نامزد 
اصلح رأی آور باشیم نظر شما چیست؟آیا این نوعی تجدید 
نظر در دیدگاه انتخاباتی جبهه پایداری در سال 92 نیست 
چرا که آیت الله مصباح در آن سال فرموده بودند "گاهی باید 

فرد اصلح - ولو رای آوری نداشته باشد"؟
شرط بایسته اصلح بودن، عدم رای آوری نیست که با گفته ای 
چون جستجو برای اصلح رای آور گمان کنیم که دگرگونی در موضع 
رخ داده است. این سخن گفته شده تعارضی منطقی با سخن آیت 

الله مصباح ندارد.
ریشه اختلافات جامعه روحانیت مبارز و جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم را چه می دانید؟ آیت الله مقتدایی اخیرا گفته 

بود دیگر همکاری گذشته میان این دو تشکل روحانی وجود 
ندارد؟ آیا اینجا هم در پشت قضایا باید دست آقای هاشمی 

را دید؟
روحانیون حتی اگر اختلافات سخت داشته باشند در لحظات 
از  می گذارند؛  کنار  را  خود  کشمکش  ضرورت،  پایه  بر  حساس 
نایکسانی رای های روحانیان در دو تشکل روحانی، گرمای لازم برای 
برون رفت اصلاح طلبان از سرمای گوشه نشینی به دست نخواهد آمد.
آیا این دفعه نیز استراتژی انتخاباتی اصولگرایان براساس 
تکلیف شرعی نامزدها تعیین می شود؟ به نظر شما جریان 

اصولگرا در انتخابات 96 چند کاندیدا خواهد داشت؟
تکلیف شرعی مبنای کار سیاسی اصولگرایان است و اگر کسانی 
این گزاره را به شوخی یا دستاویز سوداگری قدرت تبدیل کنند؛ نباید 
آن را کم ارزش شماریم. مهم آن است که افزون بر تکلیف شرعی 
باید شرایط بایسته هم آماده شود و آن مقبولیت لازم برای حضور 
در صحنه انتخابات است. هنوز نمی توان از شمار نامزدها سخن گفت 
ولی شاید در وهله نخست بیش از انگشتان یک دست، نامزد در میان 

اصولگرایان به صحنه بیاید.
آیا وعده یارانه نقدی همچون سال 84 و 88 می تواند 
ریاست  انتخابات  نامزد  یک  سبد  به  میلیونی  چند  آرای 
جمهوری واریز کند؟ اینکه آقای محسن رضایی صحبت از 

یارانه 100 هزار تومانی کرده را چگونه ارزیابی می کنید؟
وعده های شیرین و زودبازده همواره فریبنده توده ها است ولی 
مردم ما این شعارها را آزموده اند و بهتر آن است که سیاستمداران از 
روش های جوامع نخستین برای برانگیختن نیازهای اولیه مردم بهره 
نگیرند که هم با رسالت و مسئولیت آنان ناهمساز است و هم آزمون 
ثابت کرده است که آینده خوبی ندارد. افزون بر این درباره دکتر رضایی 

و دیگران نیت خوانی نمی کنم و آن را نیز درست نمی دانم.
نظرتان درباره مدل تیم  کاندیدا که مدنظر ایثارگران و 

رهپویان است، چیست؟
روش شناساندن هم زمان گروه نامزد با شناساندن خود او کار 
شایسته ای است که در جهان مرسوم است ولی گمان ندارم در ایران 
اکنون کسی در این کار پیشگام شود ولی از پایه این کار را چون 
دامنه آگاهی مردم را می گستراند و به گزینش آن ها ژرفا می دهد؛ 

ارزشمند می دانم.
مدل نامزد حزبی موتلفه چه طور؟ آیا قدمی جدی برای 
نهادینه کردن تحزب در تحرکات سیاسی است یا یک اقدام 
تاکتیکی برای خراب کردن بازی نواصولگراها )پایداری و 

ایثارگران(؟
را  آنان  دارم  موتلفه  حزب  سیاستمداران  از  که  شناختی  با 
سیاستمدارانی با دغدغه دین می دانم و گمان ویران گری چهره 
رقیبان را برای آنان ناپسند می دانم ولی برداشت من آن است که 
شاید در پس زمینه ذهن آنان این باشد که شناساندن نامزد حزبی به 
آنان دستی بالاتر و پرتر در هر چانه زنی آینده سیاسی درون جناحی 

را خواهد داد.

محمد رضا عارف:

 فقط یک صدا از جبهه اصلاحات شنیده شود

محبیان: احمدی نژاد برنامه دارد 

رونمایی از کاندیدای پایداری ها

 نظرسنجی و سنجش رقیب برای اعلام حضور

 تکاپوی چراغ خاموش احزاب 
در مسیر انتخابات

هفت ماه تا زمان برگزاری انتخابات دوازدهمین دوره ریاست جمهوری و پنجمین دوره 
شوراهای اسلامی باقی مانده است اما گزارش ها حاکی از فعالیت چراغ خاموش احزاب برای 

رسیدن به گزینه مطلوب خود و تلاش برای کسب آرای حداکثری در سال 13۹6 است.
فعالیت احزاب و گروه های سیاسی برای انتخابات سال آینده ریاست جمهوری و شوراهای 
اسلامی شهر و روستا به این دلیل چراغ خاموش است که معتقدند نباید فضای کشور را زود 

انتخاباتی کنیم و فرصت را از دولت برای توسعه و سازندگی کشور بگیریم.
جریان های فعال در این انتخابات را می توان به چهار دسته اصولگرایان، اصلاح طلبان، 

اعتدالگرایان و حامیان احمدی نژاد تقسیم کرد.
با توصیه رهبر معظم انقلاب به محمود احمدی نژاد مبنی بر حضور نیافتن وی در عرصه 
انتخابات و پاسخ او به معظم له تکلیف احمدی نژادی ها مشخص شد. هر چند کنار رفتن 
احمدی نژاد از عرصه انتخابات،این گمانه زنی را در افکار عمومی ایجاد کرد که او با توجه به 
سوابق گذشته خود بی تفاوت نمی نشیند و به همراه حامیانش از نامزد دیگری حمایت می 
کند یا بر روی انتخابات شوراهای اسلامی به خصوص شورای اسلامی پایتخت تمرکز خواهد 
کرد اما با این حال عبدالرضا داوری یکی از نزدیکان رییس جمهوری سابق اعلام کرد که 
احمدی نژاد و حامیانش براساس رهنمود رهبر معظم انقلاب اسلامی تا سال 13۹6 از سیاست 

ورزی منع شده اند و هیچ فعالیتی نخواهند داشت.
اصولگرایان نیز که در دو انتخابات گذشته نتوانستند پیروزی مدنظر خود را کسب کنند 
باردیگر عزم خود را جزم کرده اند تا بتوانند با ایجاد یک وحدت و اجماع کامل، خود را برای 

انتخابات آینده آماده کنند و این بار نیز محوریت همچنان جامعه روحانیت مبارز است.
اصولگرایان در انتخابات سال آینده علاوه بر تلاش در عرصه انتخابات ریاست جمهوری به 

طور ویژه روی انتخابات شورای اسلامی شهر تهران تمرکز دارند.
برخی گمانه زنی ها حاکی از اجماع اصولگرایان برای نامزدی محمدباقر قالیباف در انتخابات 
ریاست جمهوری سال آینده است که حسین قربانزاده از نزدیکان او به خبرنگار سیاسی ایرنا 
گفت: قالیباف حتما در ماه های آینده نظر خود را برای ورود اعلام می کند اما تا کنون در این 

زمینه اظهارنظر نکرده است.
اصلاح طلبان نیز که توانسته اند در دو انتخابات گذشته گام های اول و دوم را طی کنند 
حال به دنبال آن هستند تا پیروزی گام سوم را بدست آوردند و بر دو عرصه انتخابات ریاست 
جمهوری و شوراهای اسلامی تمرکز کرده اند که گزینه آنان برای انتخابات ریاست جمهوری 

همچنان حسن روحانی است و جز او گزینه ای دیگر ندارند.
اختلاف ایجاد شده در اردوگاه اصلاح طلبان بر سر تشکیل شورای سیاستگذاری اصلاح 
طلبان است که برخی احزاب حامی این تفکر معتقدند ترکیب این شورا نباید اعضای حقیقی 

باشد بلکه باید احزاب در این شورا محور قرار بگیرند.
اعتدالگرایان نیز به عنوان یک جریان سیاسی برای انتخابات سال آینده برنامه ریزی دارند و 
حسن روحانی را نامزد مورد حمایت خود برای انتخابات ریاست جمهوری می دانند و در حال 

برنامه ریزی برای انتخابات شوراهای اسلامی در تهران و مراکز استان ها هستند.
این روزها با وجود فعالیت چراغ خاموش احزاب برای انتخابات سال 13۹6، بحث ها و گمانه 
زنی ها مبنی بر حضور افراد مختلف در عرصه انتخابات ریاست جمهوری مطرح می شود و نام 
برخی چهره های سیاسی بر زبان ها جاری است اما هیچکدام از شایعات تایید یا تکذیب نشده 
و شاید دلیل آن این باشد که بسیاری افراد منتظر نظرسنجی و سنجش رقیب خود برای اعلام 

حضور در عرصه انتخابات هستند.

روحانی بهترین گزینه اصلاح طلبان در انتخابات
عضو شورای مرکزی حزب اعتماد ملی در گفت و گو با خبرنگار سیاسی ایرنا با اشاره به 
راهبرد اصلاح طلبان برای انتخابات سال آینده ریاست جمهوری و شوراهای اسلامی گفت: در 
شرایط کنونی بهترین و برترین گزینه ای که جریان اصلاح طلب برای انتخابات آینده ریاست 

جمهوری به آن فکر می کند، شخص حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی است.
محمدجواد حق شناس افزود: همانطور که اصلاح طلبان گام اول را در انتخابات سال 
13۹2 و گام دوم را در انتخابات سال 13۹4 برداشتند بنای آنان این است بتوانند گام سوم را 
در انتخابات سال 13۹6 با همان فرمول قبلی البته با اشتباه های کمتر و وحدت نظر بیشتر 
بردارند. وی ادامه داد: اصلاح طلبان تلاش خود را در این چارچوب انجام می دهند که با وفاق 
حداکثری و در عین حال با توجه به شرایط و حساسیت کشور براساس مشارکت حداکثری 
مردم در امر انتخابات و توجه به حقوق آن ها و نیازی که جامعه برای معرفی نیروهای کارمد و 
شایسته و توانمند دارد و همچنین براساس شایسته سالاری و تقویت نهادهای مدنی حرکت 
کنند. عضو شورای مرکزی حزب اعتماد ملی گفت: در ارتباط با بحث ریاست جمهوری همه 
تلاش اصلاح طلبان بر این است که بتوانند به یک وفاق حداکثری برسند و براساس فرمول 

سال 13۹2 حرکت کنند.

 هیچ حزب اصلاح طلبی نیست که بخواهد از روحانی عبور کند
از سوی دیگر دبیر کل حزب وحدت وهمکاری ملی نیز در گفت و گو با خبرنگار سیاسی 
ایرنا درباره راهبرد اصلاح طلبان برای انتخابات سال آینده اظهارداشت: شورای سیاست گذاری 
اصلاح طلبان برای انتخابات مجلس دهم شکل گرفت و تمام اصلاح طلبان تاثیرگذار در 

انتخابات موافق این شورا بودند که کار آن با آغاز به کار مجلس دهم به پایان رسید.
محمدرضا راه چمنی افزود: برای اینکه در انتخابات سال آینده شوراهای اسلامی چه سازو 
کاری انجام پذیرد برخی اصلاح طلبان معتقدند که شورای قبلی تداوم داشته باشد و برخی 
معتقدند چنین موردی نیاز و ضرورت ندارد که ما شورایی راه بیندازیم که بیش از 50 درصد 
اعضای شورا اشخاص حقیقی باشند. راه چمنی افزود: تا جایی که اطلاع دارم برای انتخابات 
سال آینده ریاست جمهوری هیچ حزب اصلاح طلبی نیست که بخواهد از روحانی عبور کند.

وی ادامه داد: بعید می دانم محمدرضا عارف نیز قصدی برای حضور در انتخابات سال آینده 
داشته باشد، شاید برای انتخابات ریاست جمهوری سال 1400 بیاید البته در عالم سیاست 

هرچیزی امکان پذیر است.

 تشکل شورایی از فعالان سیاسی اصولگرا برای انتخابات آینده
سخنگوی جامعه روحانیت مبارز نیز درباره فعالیت های این تشکل و راهبرد اصولگرایان 
برای انتخابات سال آینده گفت: با احزاب، گروه ها و شخصیت های اصولگرا برای انتخابات سال 
آینده رایزنی می کنیم، این تشکل علاوه بر انتخابات سال آینده ریاست جمهوری در انتخابات 
شوراهای اسلامی نیز ورود می کند. غلامرضا مصباحی مقدم افزود: برای انتخاب نامزد اصلح در 
انتخابات ریاست جمهوری و شوراهای اسلامی با احزاب و گروه ها و شخصیت ها رایزنی می 

کنیم و با مشورت آنان به جمع بندی می رسیم.
وی یادآورشد: جامعه روحانیت مبارز در انتخابات سال آینده به طور مستقیم به انتخابات 
شورای اسلامی شهر تهران ورود پیدا می کند و به طور غیر مستقیم نیز به انتخابات شوراهای 

اسلامی در شهرستان های کشور وارد می شود.
سخنگوی جامعه روحانیت مبارز خاطرنشان کرد: شورایی از فعالان سیاسی تشکیل می 

دهیم که از این شورا هیات رییسه ای انتخاب می شوند و کار را دنبال می کنند.

اجماع اصولگرایان روی یک نامزد
حسین قربانزاده دبیر کل جمعیت پیشرفت و عدالت ایران اسلامی و از نزدیکان محمدباقر 
قالیباف نیز در پیش بینی خود از فعالیت اصولگرایان برای انتخابات سال آینده گفت: پیش 
بینی من این است در این انتخابات اصولگرایان به دلیل تجربه ای که در انتخابات ریاست 
جمهوری گذشته و مجلس به دست آوردند حتما یک مسیر دیگر را دبنال می کنند که یکی 
از ابعاد اجماع بر یک نامزد در انتخابات ریاست جمهوری و یک فهرست برای انتخابات شورای 

اسلامی شهر خواهد بود.

 حامیان احمدی نژاد فعالیتی برای انتخابات نخواهند داشت
عبدالرضا داوری یکی از نزدیکان رییس جمهوری سابق در گفت و گو با خبرنگار سیاسی 
ایرنا درباره مباحث مطرح شده پیرامون ورود حامیان محمود احمدی نژاد به عرصه انتخابات 
شوراهای اسلامی افزود: وقتی رهبر معظم انقلاب حضور احمدی نژاد را در انتخابات به صلاح 
ندانستند و نوعی فعالیت وی در انتخابات را نهی کردند، در واقع جریان احمدی نژاد را از 
سیاست ورزی نهی کردند. داوری افزود: انتخابات تنها یک روز خاص نیست بلکه یک فرآیند 
است لذا وقتی از انتخابات کنار گذشته می شوید از این فرآیند کنار گذاشته شده اید که محور 
اصلی این فرآیند سیاست ورزی است. وی ادامه داد: جریان احمدی نژاد تا سال 13۹6 از 
سیاست ورزی منع شده و کنار گذاشته شده اند طبیعتا وقتی از سیاست ورزی کنار گذاشته 

می شوند از هر نوع فعالیت سیاسی امتناع می کنند.
این فرد نزدیک به محمود احمدی نژاد گفت: انتخابات شوراهای اسلامی شهر و حمایت از 
یک فرد خاص در انتخابات ریاست جمهوری همه از جنس سیاست ورزی و فعالیت سیاسی 
است بنابراین با توجه به این که جریان احمدی نژاد از سیاست ورزی منع شده اند، طبیعی 
است که فعالیت در انتخابات شورای اسلامی شهر یا حمایت از دیگر نامزدها نخواهند داشت و 

حامیان احمدی نژاد تا سال 13۹6 در صحنه سیاست نخواهند بود.

روحانی گزینه اعتدالگرایان برای انتخابات ریاست جمهوری
رییس جبهه مستقلین و اعتدالگرایان نیز در گفت و گو با خبرنگار سیاسی ایرنا با اشاره 
راهبردهای این جبهه در انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی افزود: براساس خط 
فکری خود که همان مستقل و اعتدالگرایان است برای انتخابات ریاست جمهوری گام بر 

می داریم. 
قدرت الله حشمتیان تاکید کرد: هنوز به جمع بندی کامل برای حمایت از فرد خاصی در 

انتخابات سال آینده نرسیده ایم اما دولت روحانی را حمایت کردیم و می کنیم.
وی با بیان این که گزینه ما برای انتخابات ریاست جمهوری سال آینده تا این لحظه آقای 
روحانی است، اظهارداشت: کمیسیون انتخابات در این جبهه فعال است و همزمان با شکل 

گرفتن ستاد انتخابات کشور روسای کمیته های مختلف را انتخاب می کنیم.
رییس جبهه مستقلین و اعتدالگرایان گفت: اگر روحانی قدری به خواسته های مردم بیشتر 

توجه کند، ما همانند گذشته از وی حمایت می کنیم.
حشمتیان افزود: در خصوص بحث انتخابات شوراهای اسلامی نیز راهبرد ما این است تا 
با برخی از جریان ها همسو شویم و احتمال دارد با اصلاح طلبان ائتلاف کنیم و در تهران و 

مراکز استان ها لیست دهیم.

 ضرورت انسجام داخلی و پرهیز از دوقطبی سازی طی روزهای 
گذشته، یکی از برجسته ترین محورهای سخنان مسوولان و سران 
جمهوری اسلامی ایران بوده است. به تازگی »حسن روحانی« رییس 
جمهوری کشورمان در توئیتی درباره ایجاد شکاف و دوقطبی شدن 
جامعه هشدار داد و نوشت: تفرقه، شکاف و دوقطبی شدن جامعه، 
آغاز انحطاط خواهد بود. ما همه زیر یک چتر محافظ هستیم که چند 
قسمت کردن آن، امکان پذیر نیست. وی همچنین، هفتم مهرماه 
در جمع علما، ایثارگران و برگزیدگان استان قزوین بر اهمیت حفظ 
وحدت تاکید و اظهار کرد: اختلاف سلیقه اشکال ندارد اما بسیار مهم 
است که به عنوان اعضای یک خانواده، اهداف اصلی و مهم را گم 
نکنیم. ...باید همگان خود را عضو یک خانواده بدانیم چرا که رقابت 
های حزبی وقتی به کینه، کینه توزی و تنازع منجر شود، انحطاط 
آغاز خواهد شد. پیش از آن، رهبر انقلاب در جلسه درس خارج فقه 
پنجم مهرماه درباره این خطر هشدار داده و دوقطبی شدن را برای 
جامعه مضر دانسته بود. در این پیوند، گروه پژوهش و تحلیل خبری 
ایرنا با جلایی پور جامعه شناس و مدرس دانشگاه تهران گفت وگو 
کرد. مدرس جامعه شناسی دانشگاه تهران در کنار تشریح آسیب 
های ناشی از دوقطبی سازی میان طرفداران نظام و مخالفان آن، 
قطب بندی های انتخاباتی را که در چارچوب قوانین صورت می گیرد، 
مثبت و مفید ارزیابی کرد. جلایی پور، هشدارهای مسوولان و سران 
کشور با هدف جلوگیری از دوقطبی سازی های منفی را تدبیری بجا 
و پخته دانست که در راستای تامین منافع ملی صورت گرفته است. 
وی همچنین، پیش بینی کرد به دلیل تنوع در برنامه های نامزدهای 

انتخاباتی، رقابت های سالم و جدی، پیش رو خواهیم داشت.

در ادامه، مشروح گفت وگوی ایرنا با جلایی پور آمده است:
منظور رهبری و رییس جمهوری از دوقطبی شدن جامعه 

چیست؟
 دوقطبی شدن به 2 معنا است؛ یک معنای آن جنبه منفی دارد 
و چهره سیاسی چون آقای احمدی نژاد استعداد ایجاد این فضای 
دوقطبی را در جامعه داشت. معنای رایج دیگر به دوقطبی سازی ها 
در صحنه انتخابات و آرایش نیروها اشاره دارد. در معنای نخست و 
منفی دوقطبی سازی، در نهایت نیروهای مخالف و موافق نظام در برابر 

یکدیگر صف آرایی می کنند.
 آیا در وضعیت کنونی خطر بروز نوع نخست از دوقطبی 

احساس شده است؟
با توجه به تجربه های دهه گذشته، مشکلات بنیادی درون جامعه 
و اوضاع ناآرامی که در منطقه وجود دارد، در شرایط کنونی باید از 
ایجاد دوقطبی به معنای نخست آن دور شویم. ایران به شدت به اتحاد 
مستحکم میان جامعه و حکومت نیاز دارد. وجود دوقطبی منفی به 

منافع ملی، زیان اساسی وارد خواهد ساخت.
چگونه می توان با مرور تجربه های گذشته از بروز این 

خطر جلوگیری کرد؟
طی سال های گذشته، احمدی نژاد با وجود نداشتن راهبردی 
درست در اداره کشور، در دوقطبی سازی نقش پررنگی ایفا کرد. وی 
ابتدا با ایجاد دوقطبی وارد صحنه انتخابات سال 1384 شد. او با معرفی 
خود به عنوان نماد پاکی و مردی پاک که از درون ملت برخاسته، 
هاشمی رفسنجانی را در جبهه مقابل نشان داد. او طوری وانمود کرد 
که رفسنجانی نماد نظام و خود نماد مردم است و میان نظام و مردم 

تقابل وجود دارد. به این ترتیب وارد عرصه انتخابات شد.
آیا در شرایط کنونی کشور، امکان دوقطبی سازی وجود 

دارد؟
احمدی نژاد تا مدتی پیش قصد داشت بار دیگر وارد انتخابات شود 
یعنی پیش از اینکه دادگاهِ دارای صلاحیتی به حجم تخلف های وی 
رسیدگی کند. اکنون دیگر وی نمی تواند خود را مخالف فساد معرفی 
کند چراکه کسی حرف های وی را باور نمی کند. تنها راه احمدی 
نژاد برای موفقیت در انتخابات ایجاد دوقطبی موافق و مخالف نظام بود. 
این همان موضوع خطرناکی بود که مسوولان هشدار آن را می دهند.

البته از منظر حقوقی هر نیرویی که از نظر قانونی و دادگاه های 
صالحه محکوم نشده است باید بتواند در انتخابات شرکت کند اما از 
نظر سیاسی- اجتماعی برای جلوگیری از دوقطبی سازی طرفداران 
نظام و مخالفان نظام، این هشدارها تدبیری بجا و پخته بود. جامعه 
ایران تحمل این قطبی سازی و بحران سازی را ندارد و درک این نکته 

باعث نگرانی و اعلان هشدار شده است.
قطب بندی نوع دوم که مثبت و مفید ارزیابی می کنید، 

چیست و چگونه تحقق می یابد؟
این نوع از قطب بندی در فرایند انتخابات خود را نشان می دهد 
که در آن نامزدهای انتخاباتی با حضور در عرصه رقابت ها و معرفی 
برنامه های خود، در پی جلب رضایت مردم اند. از طرفی، در جامعه ما 
مشکلات سیاسی، اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی بسیاری وجود دارد 
که هر کدام از آنها همانند موضوع کنسرت ها می تواند به مساله ای 
مهم تبدیل شود. بنابراین، در انتخابات 13۹6 که مردم نیز در آن نقش 
فعالی خواهند داشت، دوباره آرایش سیاسی شکل می گیرد ولی این 

قطب بندی انتخاباتی نه علیه نظام که در داخل نظام است. پیش بینی 
می کنم که به دلیل تنوع در برنامه های نامزدها، رقابت های سالم و 

جدی پیش رو داشته باشیم.
همچنان که گفتید، یکی از بسترهای مورد نیاز برای 
برگزاری انتخابات سالم و پویا، نبود دوقطبی از نوع منفی 

است. چگونه می توان از بروز این خطر جلوگیری کرد؟
 بهترین راهکار برای انتخابات سال 13۹6 این است که کشور به 
سمت انتخاباتی سالم، منصفانه و رقابتی حرکت کند تا هر گروهی 
بتواند به تشریح برنامه های خود بپردازد. این انتخابات باید به گونه ای 

انجام شود که تندروها توان آلوده سازی جو رقابتی را نداشته باشند.
در انتخابات پیش رو همانند انتخابات پیشین به مشارکت بالای 
مردمی نیازمندیم. مردم در 13۹2 نگران سرنوشت کشور و شبح 
ناامن ناشی از تاثیر تحریم های بین المللی بودند، بنابراین در جریان 
انتخابات، روح جمعی مردم به شور افتاد و برای نجات کشور انتخاباتی 

پرشور را رقم زد.
در انتخابات 13۹6 کشور تازه روی ریل پیشرفت قرار خواهد 
گرفت و مسوولان باید اقدام های مناسب و دشواری برای ایجاد 
تحولات اقتصادی انجام دهند. می توان دور نخست ریاست جمهوری 
روحانی را به دوره آواربرداری و کشاندن قطار پیشرفت ایران روی 
ریل تشبیه کرد اما هنوز مشکل های زیادی در حوزه های اقتصادی، 
اجتماعی و سیاسی وجود دارد که مرتفع کردن آنها، رای بالای جامعه 
را نیاز دارد. به نظر من رای بالای پنج میلیون نسبت به میزان آرای 
انتخابات گذشته، پشتوانه ای محکم برای حکومت و جامعه مدنی به 

شمار می رود. 

محمد رضا جلالی پور:

احمدی نژاد در دوقطبی سازی نقش پررنگی ایفا کرد
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هيچ شهرى براى تو مناسبت تر 
از شهر ديگر نيست، بهترين شهرها آن 

است كه تو را پذيرا باشد

چهارشنبه - 14 مهرماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4116

اخبــار
مدیر عامل سازمان پارك ها و فضاي سبز شهرداري قم اعلام کرد

استفاده از روش هاي علمي 
براي جا به جایي درختان در قم

مدیر عامل سازمان پارك ها و فضاي سبز شهرداري قم از استفاده از روش 
علمي Root Box براي جا به جایي و انتقال درختان در پروژه هاي شهري 

خبر داد.
پیام جوادیان با اشاره به جابجایي و انتقال درختان بزرگ با روش پیشرفته 
و جدید Root Box اظهار کرد: این روش در مجموعه پارك ها و فضاي سبز 
شهرداري اصفهان چهار سال گذشته با تیم دانشگاه صنعتي اصفهان در قالب 
روش هاي علمي ابداع شده است. وي خاطرنشان کرد: دستگاه جا به جایي 
درختان را حدود 10 سال گذشته خریداري شده است ولي متاسفانه کارایي 
لازم را نداشته و به ریشه درختان آسیب وارد مي کرد و 70 تا 80 درصد در این 
روش پرت وجود داشت. مدیر عامل سازمان پارك ها و فضاي سبز شهرداري قم 
با اشاره به روش Root Box گفت: این روش بدون آنکه درخت از ریشه جدا 
شود و به ریشه آسیب وارد شود اجرایي مي گردد در این روش از باکس هاي 
بزرگ فلزي استفاده مي شود و در چهار طرف درخت با بیل مکانیکي تعبیه 
و قفل مي شود و سپس به آساني درخت را با جرثقیل بلندکرده و از زمین 
 ـ8۹  جدا مي  نماییم.  وي خاطرنشان کرد: هزار و ۹00 درخت در سال ۹0 
با استفاده از این روش در یك پروژه عمراني بزرگ اصفهان جا به جا شده که 

بالاي 85 درصد درختان زنده ماندند و رشد خوبي داشتند.
جوادیان یادآور شد:  در چهار ماه گذشته درختان نارون و کهنسال ایستگاه 
مترو شهید مطهري را جا به جا کردیم، اکنون همه سالم هستند، البته 
تیمارهاي مختلف براي ترمیم ریشه ها نیاز است. وي با اشاره به جا به جایي 
درختان در پروژه پل روگذر میثم گفت: در این پروژه پنج درخت کهنسال و 
 Root Box بزرگ و پنج درخت کوچك وجود داشت که درختان بزرگ با روش

جا به جا شد و درختان کوچك با روش روت بال منتقل شدند.

رئیس شورای اسلامی استان قم:

رفع مشکلات روستاها 
جزو اولویت های استان باشد

 رئیس شورای اسلامی استان قم گفت:  استان قم جمعیت روستایی کمی 
دارد،  ولی ظرفیت روستاها می تواند برخی از مشکلات استان قم را برطرف 
کند،  به همین دلیل باید رفع مشکلات روستاها جزو اولویت های استان باشد.

حسن بختیاری ظهر دیروز در جلسه شورای اسلامی استان قم با اشاره به 
جایگاه شوراها اظهار کرد:  شورای اسلامی جایگاهی برای خدمت به مردم است 
و اعضای شورا نباید از خدمت به مردم خسته شوند،  اعضای شوراها باید در 
جایگاه خود برنامه های توسعه شهرها و روستاها را دنبال کنند. رئیس شورای 
اسلامی استان قم ادامه داد:  15 مهرماه روز ملی روستا است که من این روز 
را پیشاپیش به روستائیان استان قم تبریک می گویم،  به نظر من روستاهای 
استان قم باید جزو اولویت های استان باشد. وی افزود:  روستاها یکی از ارکان 
اصلی توسعه کشور هستند،  حتی در جوامع توسعه یافته هم روستاها به عنوان 
یکی از ابزار قابل توجه در توسعه شناخته می شوند،  هم اکنون روستاها در 
سطح کشور یکی از قطب های اصلی تولید در عرصه کشاورزی و دامپروری 
هستند. بختیاری با اشاره به وضعیت روستائیان استان قم اظهار کرد:  استان قم 
جمعیت روستایی کمی دارد،  ولی ظرفیت روستاها می تواند برخی از مشکلات 
استان قم را برطرف کند،  به همین دلیل باید رفع مشکلات روستاها جزو 
اولویت های استان قم باشد. رئیس شورای اسلامی استان قم در ادامه با اشاره 
به طرح اصلاح قانون شوراها گفت:  طرح اصلاح قانون شوراها در دستور کار 
مجلس قرار دارد و کمیسیون شوراهای مجلس این طرح را پیگیری می کند. 
امیرآبادی نماینده قم در مجلس شورای اسلامی یکی از نمایندگان پیگیر طرح 
اصلاح قانون شوراها است و اعضای شورا پیشنهادات خودشان را در خصوص 

اصلاح این قانون به ما انتقال بدهند.

دبیر کمیسیون هماهنگی بانک های استان  عنوان کرد:

قم رتبه نخست اسکناس 
فرسوده کشور

 دبیر کمیسیون هماهنگی بانک های استان قم از 5 هزار و ۹۹۹ میلیارد 
ریال مطالبات معوق بانک های استان خبر داد و گفت: این رقم در مقایسه با 

شهریور سال ۹2 نشان دهنده 158 رشد را نشان می دهد.
محمد ساعدی در سیزدهمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی 
استان که در تالار امام جواد )ع( استانداری برگزار شد با اشاره به عملکرد 15 
بانک عضو کمیسیون هماهنگی بانک های استان اظهار داشت: 31 بانک دولتی 
و موسسه اعتباری در زمینه های مختلف صنعتی و تولیدی در حال فعالیت 
هستند. دبیر کمیسیون هماهنگی بانک های استان قم با بیان اینکه عمده 
اقتصاد کشور بانک محوری است افزود: مهم ترین وظیفه بانک ها تجهیز  و 
تخصیص منابع است که طی آن تجهیز منابع در قالب پس انداز قرض الحسنه، 
سپرده بلندمدت، کوتاه مدت و جاری است. وی با اشاره به اینکه کل منابع 
15 بانک استان تا پایان مردادماه سال جاری رقمی بالغ بر 101 هزار و 267 
میلیارد ریال است که نسبت به شهریورماه سال ۹2 حدود ۹8.7 درصد رشد 
داشته است. ساعدی با بیان اینکه از مجموع 50 هزار و 140 میلیارد ریال 
سهم 8 بانک دولتی مبلغی بالغ بر 18 هزار و ۹18 میلیارد ریال با 38 درصد 
رشد بوده است ادامه داد: سهم 4 بانک خصوصی اصل 44 قانون اساسی اعم 
20 هزار و 734 میلیارد ریال با 41 درصد رشد و سایر بانک های خصوصی 10 
هزار و 488 میلیارد ریال 21 درصد رشد بوده است. دبیر کمیسیون هماهنگی 
بانک های استان قم ادامه داد: رشد بانک ها در تخصیص منابع؛ بانک های دولتی 
50 درصد، بانک های خصوصی 50 درصد و سایر بانک ها حدود 15 درصد 
رشد داشته اند. وی با بیان اینکه بانک های خصوصی در کمیسیون بانک های 
استان شرکت نمی کنند خاطرنشان کرد: 176 هزار و 715 فقره تسهیلات به 
مبلغ 47 هزار و 384 میلیارد ریال توسط بانک های عضو کمیسیون از شهریور 
۹2 تا پایان ۹5 پرداخت شده است. ساعدی با اشاره به اقدامات بانک های 
استان در زمینه اقتصاد مقاومتی اظهار داشت: در بخش تولید و صنعت 5 هزار 
و 88 فقره تسهیلات به مبلغ 3 هزار و 400 میلیارد ریال پرداخت شده است.

دبیر کمیسیون هماهنگی بانک های استان قم با اشاره به اینکه 437 فقره 
تسهیلات پرداخت شده است ادامه داد: 633 میلیارد ریال میزان اعتبار برای 
بخش کشاورزی پرداخت شده است. وی با اشاره به اینکه تعداد دستگاه های 
خودپرداز استان تا پایان شهریور ماه 434 دستگاه بوده که امروزه به 645 
دستگاه خودپرداز رسیده است افزود: فرهنگ سازی در راستای استفاده درست 
از اسکناس از موارد دیگری است که مورد تاکید است چرا که استان قم 
متاسفانه از نظر فرسوده بودن اسکناس رتبه نخست کشور را به خود اختصاص 
داده است. ساعدی با اشاره به اینکه هر قطعه اسکناس 120 تومان هزینه 
می برد ادامه داد: در سال ۹4 حدود هزار و ۹52 میلیارد ریال، در 6 ماهه امسال 
هزار و 5۹ میلیارد ریال و مجموعا 3 هزار و 11 میلیارد ریال اسکناس فرسوده 

به تهران ارسال شده است.

ایجاد فرهنگ  لزوم بستری سازی و  بر   استاندار قم 
سرمایه گذاری در قم تأکید کرد و گفت: متأسفانه در جذب، 

حمایت و استفاده از سرمایه گذاران ضعیف هستیم.
سید مهدی صادقی شامگاه دوشنبه در سیزدهمین 
جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان قم با بیان 
اینکه باید سهم بانک ها در پروژه های مصوب اقتصاد مقاومتی 
مشخص باشد، گفت: ضرورت دارد با تشکیل کمیته ای میزان 
سهم و توانایی بانک ها در پروژه های مصوب ستاد اقتصاد 

مقاومتی مشخص و ابلاغ شود.
وی با انتقاد از بی توجهی بانک های خصوصی به برنامه های 
اقتصاد مقاومتی استان گفت: این بانک ها بدانند که اگر در 
برنامه های استان مشارکت نکنند انتظار هیچ حمایتی هم از 

استان نداشته و باید پاسخگو باشند.
استاندار قم با بیان اینکه باید به مشکلات و نیازهای غیر 
مالی واحدهای تولیدی توجه کرد، گفت: هیچ واحد تولیدی 
و صنعتگری نباید دچار مشکلات زیرساختی و بروکراسی 

اداری بی جهت باشد.
وی از روند سرمایه گذاری در استان گلایه کرد و گفت: 
متأسفانه سرمایه گذاری که قرار بود در بخش نیروگاه حرارتی 

فعال باشد، انصراف داده است.
تشکیل کمیته بهره گیری از فاینانس

اینکه سرمایه گذاری یک فرصت  بر  تأکید  با  صادقی 
بسیار مهم و حیاتی است، گفت: از دست رفتن فرصت 
سرمایه گذاری به معنای از بین رفتن آینده یک شهر است و 

دیگر نمی توان برای استان آینده نگری کرد.
وی با بیان اینکه نباید در جذب سرمایه گذار تعلل کنیم، 
گفت: ضرورت دارد یک کمیته بهره گیری از فاینانس با 
رعایت کلیه موارد حقوقی و زیست محیطی با ریاست معاون 

عمرانی استاندار تشکیل شود.
استاندار قم در پایان سخنان خود مردم را به مشارکت 
بیشتر در سرشماری نفوس و مسکن در استان دعوت کرد و 
گفت: قم تا به امروز رتبه هشتم مشارکت در این سرشماری 

را به دست آورده است.
پرداخت 100 میلیارد تومان تسهیلات

 به واحدهای تولیدی در قم
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم نیز در 
این جلسه گفت: بیش از 100 میلیارد تومان تسهیلات بانکی 

به واحدهای تولیدی استان پرداخت شده است.
احمد ذاکری با بیان اینکه باید ارتقای توان تولید ملی 
به درون زایی و تقویت اقتصاد ملی کمک کند، گفت: دولت 
مکلف است در قالب بسته های حمایت از صنعت کشور 
به بیش از 7500 واحد تولیدی 16 هزار میلیارد تومان 

تسهیلات بانکی پرداخت کند.
گفت:  تسهیلات،  پرداخت  فرایند  به  اشاره  با  وی 
اطلاع رسانی، ثبت نام در سامانه بهین یاب، بررسی و ارزیابی 
واجدان شرایط، تشکیل کمیته کارشناسی و ارجاع متقاضیان 
به بانک و عقد قرارداد و پرداخت تسهیلات از قواعد اصلی 

اجرای فرایند تسهیلات بوده است.
و  صنعتی  واحد  از ۹27  بیش  اینکه  بیان  با  ذاکری 
کشاورزی متقاضی تسهیلات تولید بوده اند، گفت: پس از 

برگزاری حداقل 20 جلسه کارشناسی 4۹3 واحد صنعتی 
و 434 واحد کشاورزی شرایط دریافت تسهیلات از بانک 

شدند.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت با تأکید بر اینکه 
70 واحد صنعتی شایسته دریافت تسهیلات نبوده اند، گفت: 
برنامه ای زیست  به  توجه  و  بازار مشخص  از  برخورداری 

محیطی از شروط اصلی پرداخت تسهیلات است.
پرداخت تسهیلات  پیشتاز  بانک های  به  اشاره  با  وی 
گفت: بانک صنعت و معدن با پرداخت 17 فقره به میزان 
40 میلیارد تومان، بانک ملت با پرداخت 12 فقره با جمع 1۹ 
میلیارد تومان و بانک ملی با ۹ فقره به میزان ۹ میلیارد تومان 

در این زمینه همکاری خوبی داشته اند.
ذاکری از انصراف 66 واحد تولید از دریافت وام خبر 
داد و گفت: سود بالای تسهیلات، بازه زمانی کوتاه برگشت 
تسهیلات، کافی نبودن تسهیلات از جمله دلایل انصراف 

برخی از واحدهای تولید بود.
به  بانک ها  برخی  بی توجهی  از  ناراحتی  ابراز  با  وی 
دستورالعمل پرداخت تسهیلات به واحدهای صنعتی گفت: 
متأسفانه برخی از بانک های خصوصی کمترین اعتنایی به 
اقتصاد استان ندارند و برخی دیگر از بانک ها به مصوبات ستاد 

فرماندهی اقتصاد مقاومتی کشور عمل نمی کنند.

تنها ارائه تسهیلات برای رونق تولید کافی نیست 
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی نیز در این 
جلسه با بیان این که فعال کردن صنعت ساختمان سازی می 
تواند منجربه رشد بازار مصرف شود گفت: این فعالیت نقش 

مهم و موثری در رونق تولید دارد. 
احمد امیرآبادی فراهانی اظهار داشت: تنها ارائه تسهیلات 
و  تولیدکنندگان  چراکه  نیست،  کافی  تولید  رونق  برای 
و  رشد  به  بازار مصرف،  داشتن  بدون  تولیدی  واحدهای 

پیشرفت دست پیدا نمی کنند.
وی افزود: در احداث یک ساختمان کالاهای زیادی مورد 
استفاده قرار می گیرد و علاوه بر آن پس از تکمیل و بهره 

برداری ساختمان نیز به لحاظ تکمیل شدن لوازم خانگی آن، 
بازار مصرف قابل توجهی ایجاد می شود.

امیرآبادی با تقدیر از تلاش های ستاد فرماندهی اقتصاد 
مقاومتی قم به ویژه استاندار این استان، افزود: با توجه به 
اشتغال زایی و تسهیلاتی که واگذار شده است می توان به 

رونق تولید و رشد بازار کسب و کار در قم امیدوار بود.
وی هم چنین با تاکید بر ضرورت قدردانی از بانک هایی 
که در یک بازه زمانی کوتاه مدت در پرداخت تسهیلات 
همکاری لازم را داشتند، افزود: باید از عملکرد بانک هایی که 
برغم در اختیار داشتن منابع مردم اقدامی در این زمینه انجام 

ندادند، نیز گله مند بود.
وی با تاکید بر این که بانک های خصوصی باید در ارائه 
تسهیلات به کمک بانک های دولتی بیایند، افزود: بانک ها 
باید با حمایت از کارآفرینان و تولیدکنندگان، زمینه عبور از 

رکود را فراهم کنند.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: در 
بحث پرداخت تسهیلات بانکی به بنگاه های تولیدی باید 
هدف گذاری اصلی ما رفع رکود و ایجاد اشتغال و هم چنین 

تولید و اشتغال پایدار با حمایت از صادرات باشد.
وی هم چنین با اشاره به اهمیت موضوع ایجاد شعب 
بانک ها در مناطق فاقد شعب بانکی مانند شهر پردیسان، 
زمینه  این  در  است  ممکن  خصوصی  های  بانک  افزود: 
همکاری لازم را نداشته باشند، اما باید با پیگیری و اخذ مجوز 
از بانک مرکزی شرایط تاسیس شعب بانک های دولتی را 

فراهم کنیم.
امیرآبادی در پایان با تاکید بر ضرورت پیگیری بحث 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی 
و ارائه گزارش از سوی معاون هماهنگی اقتصادی استانداری 
انجام  های  اقدام  در خصوص  استان  انتظامی  فرمانده  و 
شده، اظهار داشت: هر چند قم در مرکز کشور واقع شده و 
حساسیت استان های مرزی را در زمینه قاچاق کالا ندارد، 
ولی به دلیل قرار داشتن در محور مواصلاتی 17 استان کشور 

نقش مهمی در این زمینه ایفا می کند.

استاندار قم مطرح کرد؛

انتقاد از روند کند سرمایه گذاری در قم

 مسئله بهسازی محورهای مذهبی و فرهنگی در شهر 
قم از جمله برنامه های آینده مشترک دولت و شهرداری برای 

حل معضلات بافت فرسوده در قم است.
جلسه یکصد و پنجاه و یکم اتاق فکر توسعه استان 
قم قبل از ظهر سه شنبه با حضور جمعی از مدیران فعلی 
و سابق استان و کارشناسان عرصه شهرسازی با محوریت 
بافت فرسوده برگزار شد. میهمان ویژه این جلسه علیرضا 
خاکی، مدیرعامل سازمان بهسازی و زیباسازی و نوسازی 
اطراف حرم مطهر بود. سازمانی که قرار است امور مربوط 
به بافت فرسوده و ساماندهی پیرامون حرم مطهر در شهر 

قم را پیگیری کند.
اطراف حرم  زیباسازی  و  بهسازی  مدیرعامل سازمان 
معتقد است در سال های گذشته از میان تمام شاخه های 
برنامه ریزی شهری، مسئله بافت فرسوده بیش از همه مورد 
غفلت مسئولان بوده و به همین دلیل این سازمان ماه های 
به مطالعه و شناسایی ویژگی های وضع  تنها  را  گذشته 
موجود بافتهای فرسوده شهر و برخی طراحی ها و همچنیین 
شناسایی فرصت ها و نهادهای ذی مدخل در امرساماندهی 
و احیاء بافت های تاریخی و فرسوده و مذاکره با آنها گذرانده 

است.
وی با اشاره به اینکه از زمان ورود حضرت معصومه )س( 
به قم، حرم مطهر محور توسعه این شهر شده اظهار داشت: 
به واسطه وجود حرم مطهر، پرداختن به بافت فرسوده جزو 
ضرورت های برنامه ریزی شهری قم است. شاید در شهرهای 
دیگر بافت فرسوده مشکلی باشد در کنار دیگر مشکلات شهر 
اما از آنجایی که حرم مطهر مهم ترین عامل شکل گیری شهر 

است، این موضوع اهمیت  بسار زیادی پیدا می کند.
تغییر نگاه به بافت فرسوده

خاکی به تغییر تعریف بافت فرسوده و نگاه به آن در 
سال های گذشته از تعاریف صرفاً کالبدی به رویکرد  اجتماعی 
و بازآفرینی شهری پایدار اشاره کرد و گفت: هر چند این 
تغییر رویکرد بیشتر در کلام متولیان این امر مشهود است 
تا عملکرد واقعی در حوزه بازآفرینی اما این تغییر رویکرد به 

جای خود قابل توجه  و نیازمند بومی سازی است.
نفوذ ناپذیری، ناپایداری و ریزدانه گی  سه ویژگی کالبدی 
تعریف شده از سوی شورای عالی شهرسازی کشور است که 
به گفته این کارشناس شهرسازی؛ نفوذ ناپذیری، به معنای 
وجود 50 درصد معابر کمتر از 6 متر؛ ناپایداری به معنای 
وجود 50 درصد پلاک ها فاقد استحکام و ریزدانگی، به معنای 
وجود  50 درصد پلاک ها کمتر از 200 متر به صورت توامان 
در هر بافت شهری است که تنها همین شاخص آخر، ۹0 

درصد شهر قم را شامل می شود.
وی افزود: با توجه به ویژگی های بافت قم اولویت نخست 
ما بهسازی است که این موضوع در معابر تاریخی هم اولویت 

و موضوعیت دارد.
اطراف حرم  زیباسازی  و  بهسازی  مدیرعامل سازمان 
گفت: بر اساس مطالعات اولیه پیشنهاد؛ در قدم اول بهسازی 
معابر فرهنگی و مذهبی منتهی به حرم است که این  امر  
سه دست آورد مهم به همراه دارد؛ اول باعث معرفی ابعاد 

مختلف مذهبی و فرهنگی به زائرین و امکان حضور ایشان 
در بافتهای شهری است. دوم ضمن  بهسازی معابر احیای 
گذرهای تاریخی را هم در خود دارد چراکه اگر این گذرها را 
تثبیت نکنیم در قالب پروژه های شهری از بین خواهند رفت؛ 
و سوم ومهمترین دست آورد، محرک توسعه در بافت ایجاد 
کرده و انگیزه حضور وماندگاری ساکنین و نوسازی در آنها 

را ایجاد خواهد کرد.
خاکی در راستای توجه به علایق زائرین با اشاره به اینکه 
بیت النور معادل خانه حضرت علی )ع( در نجف است، اظهار 
داشت: مردم وقتی به نجف می روند، از خانه ای که منسوب به 
امام علی )ع( هست هم بازدید می کنند اما ما ظرفیت هایمان 

در زمینه اماکن متعدد زیارتی را به کار نگرفته ایم.
بهسازی محورهای مذهبی و فرهنگی

به گفته وی، طبق گزارش های سازمان میراث فرهنگی، 
بعد از حرم مطهر و مسجد جمکران بیشترین بازدید کننده 

زائران داخلی مربوط به بیت امام خمینی )ره( است.
مدیرعامل سازمان بهسازی و زیباسازی اطراف حرم افزود: 
بر این اساس محوری از بیت امام خمینی )ره( به سوی چهل 
اختران طراحی شده که در مسیر آن خانه بزرگانی مانند 
آیت الله بروجردی و شیخ عبدالکریم حائری قرار گرفته و 
آثاری مانند آب انبار قاضی، آب انبار لب چال، مجموعه شاه 
حمزه، گذر شاه حمزه، بازار کهنه و ... در آن قرار می گیرند. 
این مسیر که قدم به قدم جاذبه تاریخی و مذهبی دارد، 
می تواند  ضمن ایجاد انگیزه و افزایش ماندگاری زائرین 
بحث های اقتصادی را در دل خودش ایجاد کرده و به بافت 

فرسوده رونقی بدهد.
وی با اشاره به آغاز ساماندهی آب انبار لب چال در آینده 
نزدیک ادامه داد: آب انباری که یکی از بزرگ ترین آب انبار قم 
و کشور است با یک دیوار سیمانی نا مناسب رهاشده است. 
خوشبختانه با حمایت سازمان اوقاف و میراث فرهنگی قم 
تفاهم نامه ای تنظیم شده تا این آب انبار احیا  و سایر آب 
انبارهای سطح شهر به یکی ازعنوان مهمترین اسناد موجود 
شکوه تمدن اسلامی در زمانی که اکثر کشورهای جهان 
فاقد نیازهای اولیه شهری بوده اند، بازسازی شده و حتی اگر 

بتوانیم در مسیر تملک آن کارهایی انجام دهیم.
خاکی با بیان اینکه اولین محله ای که دفتر تسهیل گری 
در آنجا در حال شکل گیری است، محله باغ پنبه است افزود: 
بسیاری از افراد و بزرگان در این بافت ها زندگی می کرده اند 
که خانه هایشان را می شود به عنوان یک نماد استفاده کرد 
که خانه شهید زین الدین از جمله آنهاست که می تواند 

هویت بخش باشد.
و  جداره سازی  طرح  آذر  خیابان  برای  داد:  ادامه  وی 
ساماندهی و حذف زوائد بصری تهیه شده که خود این کار 
می تواند ارتقاء کیفیت سیما و منظر شهری پیرامون حرم و 

همچنیین در جذب گردشگر کمک کند.
تهدید امنیتی در بافت فرسوده شهر قم

محمد رضا باقرپناهی، عضو شورای شهر سوم و کارشناس 
شهرسازی هم در این جلسه با اشاره به اینکه تهدید تغییر 
بافت اجتماعی در بافت فرسوده شهر قم جدی است ابراز 

داشت: با توجه اینکه اتباع خارجی در این بافت سکونت دارند 
این تغییر یک تهدید امنیتی هم محسوب می شود و می تواند 

خطرناک هم باشد.
وی افزود: روشن نیست که  چرا دولت  به این موضوع 
توجه ندارد چرا که همه چیز فقط رفع عوارض کالبدی بافت 
فرسوده نیست بلکه بحث های امنیتی نیز باید مورد توجه 

قرار گیرد.
عضو سابق شورای شهر قم با اشاره به فرصت سوزی در 
این زمینه، ادامه داد: سرمایه هایی که الان وجود دارد ممکن 

است در آینده وجود نداشته باشد.
وی با اشاره به اینکه هویت قم با نگاه حوزه نفوذ ملی و 
جهانی یک سرمایه است که باید از آن استفاده کرد افزود: 
یکی دیگر از سرمایه های ما شناخت دقیق و تخصصی 
کارشناسان و مدیران قم است بطوری که به جرأت می توان 
گفت که هیچ مشاوری را نمی توان پیدا کرد که شناختی را 

که کارشناسان قمی از قم دارند را داشته باشد.
فرسوده  بافت  به  تومان  میلیارد   45 اختصاص 

وحاشیه نشین ها
حسن صبوری، مدیرکل راه و شهرسازی استان قم هم 
به سفر عباس آخوندی به قم اشاره کرد و گفت: این سفر و 
بازدیدهایی که صورت گرفت اثر خوبی در معاونان آقای وزیر 
گذاشت تا جایی که تمام طرح های ما در حوزه بافت فرسوده 

را تصویب کردند.
وی با اشاره به اختصاص  36 میلیارد تومان به شهرهای 
قم و شیراز در این زمینه اظهار داشت: از منابع داخلی هم 27 

میلیارد تومان تأمین می شود.
اما و  به  با اشاره  مدیرکل راه و شهرسازی استان قم 
زمین های  از  هکتار  واگذاری 48  مورد  در  که  اگرهایی 
پردیسان برای ساماندهی بافت فرسوده وجود داشته اظهار 
داشت: با رایزنی هایی که صورت گرفت در حال حاضر 38 
هکتار از این زمین ها برای احیای بافت اختصاص خواهد 

گرفت.
هم  پردیسان  هکتاری  سایت 32  مسئله  افزود:  وی 
اختصاص داده شده بود اما پیگیری درستی نشد که در 
اختیار شهرداری قرار گرفت. یک مرحله هم به کمیسیون 
ماده پنج آمده است و قرار است در جلسات بعد نهایی شود. 
این 32 هکتار، پشتیبان  دکل و حاشیه ریل است که مازادی 

دارد که می شود برای بافت فرسوده
صبوری ادامه داد: برای ساماندهی خیابان های آذر وچهار 
مردان 250 میلیون از وزارتخانه و 100 میلیون تومان از 
استان گرفتیم تا این دو خیابان اصلی را احیا کنیم. پیشنهاد 
به عنوان  اطراف حرم  بهسازی  این است که سازمان  ما 

کارگذار این موضوع معرفی شود.
وی گفت: در مورد ساماندهی خانه های تاریخی همکاری 
وزیر  معاون  و  شد  تهیه  لیستی  و  شد  ایجاد  مشترکی 
مغازه های هتل خورشید را پشتیبان طرح ها قرار دادند که 
اگر طرحی وجود داشته باشد می توانیم از این مغازه ها در 
اختیار دوستان بگذاریم. حتی گفته شد که از اراضی و املاک 

اصفهانی می توانیم این طرح ها را پشتیبانی کنیم.

در جلسه اتاق فکر توسعه استان قم مطرح شد؛

احیای محورهای فرهنگی و تاریخی در شهر قم

نامحــرمانه 
وزارت ارشاد: کنسرتی در مشهد و قم نخواهیم داشت

سخنگوی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره برنامه کنسرت موسیقی در شهر مقدس مشهد و یا 
قُم اظهار کرد: به هیچ عنوان در شهر مشهد که حریم بارگاه ملکوتی حضرت امام رضا )ع( است برنامه 
کُنسرت موسیقی برگزار نخواهد شد و تاکنون هم چنین مراسمی انجام نشده است. نوش آبادی افزود: 
شهر مقدس قُم نیز به عنوان پایگاه ترویج دین و انقلاب محسوب می شود و در هیچ زمانی کُنسرت 
موسیقی در آن برگزار نشده و نخواهد شد. وی از تعطیلی برنامه های کُنسرتهای موسیقی در دو ماه آتی 
خبر داد و گفت: برنامه های کُنسرتهای موسیقی به احترام ماه محرم و صفر در هیچ نقطه ای از کشور 
اجرا نمی شود. ه گفته وی، مراسمی که در شهر مقدس قُم موجب انتقادات فراوانی شده برنامه ای بود که 
به مناسبت هفته دفاع مقدس و روز مباهله برگزار شد و حواشی متفاوتی را دامن زد.سخنگوی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی تصریح کرد: اصل برنامه ای که اجرا شده وزین بود اما حاشیه های آن که مورد 
تقبیح وزارت فرهنگ و ارشاد هم  قرار گرفته موجب نارضایتی علما و مراجع معظم شد. نوش آبادی 
با بیان اینکه برخی شرکت کنندگان در مراسم شهر قُم رفتارهای زننده و پوششهای نامناسب داشتند 
خاطرنشان کرد: این پذیرفتنی نیست که برخی افراد بخواهند با رفتارهایی خلاف شئونات یک مراسم 
معمولی را تحت الشعاع قرار دهند. وی ادامه داد: این رفتارهای انجام شده در شهر مقدس قُم گلایه ما 
را به دنبال داشت و ما نیز آن را محکوم کرده و غیر موجه دانستیم چرا که اجازه نخواهیم داد عملکرد 

نامناسب در ساحت فرهنگ  مقدس اسلامی اجرا شود.

پرونده حمله به علی مطهری به دیوان عالی رفت
وکیل علی مطهری نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: با توجه به اینکه دادسرای 
نظامی شیراز خود را صالح برای رسیدگی به پرونده متهمان نظامی حمله به خودرو مطهری ندانست 
این پرونده برای تعیین تکلیف و رسیدگی به دیوان عالی کشور فرستاده شد. مصطفی ترک همدانی، 
با بیان اینکه متهمان و آمران حمله به علی مطهری در شیراز همگی نظامی هستند افزود: نظر قضات 
دیوان عالی کشور به صالح دانستن دادسرای نظامی شیراز در رسیدگی به پرونده حمله به علی مطهری 
است. وی ادامه داد: نظر ما هم بر این بود که پرونده باید در دادسرای نظامی شیراز رسیدگی شود اما 
دادسرای نظامی شیراز خود را صالح به رسیدگی به این موضوع ندانست. ترک همدانی گفت: اکنون 
دیوان عالی کشور نیز نظر بر این داده که دادسرای نظامی شیراز صالح به رسیدگی است. وی گفت: 
آمران این پرونده از نظر ما مشخص هستند و تعداد آنان نیز بیش از پنج نفر است. شماری از متهمان 
این پرونده که در بخش دوم شکایت علی مطهری در شیراز رسیدگی شد تابستان امسال به شعبه 
چهارم دادسرای نظامی شیراز احضار شدند و از آنان تحقیق شد. ترک همدانی پیشتر گفته بود به 
دلیل مشاغلی که این متهمان دارند باید پرونده در دادسرای نظامی رسیدگی شود و این مرجع قضایی 

صلاحیت رسیدگی به پرونده را دارد.

جزئیات استخدام در آموزش و پرورش
معاون رسانه مرکز اطلاع رسانی وزارت آموزش و پرور کشور در جمع خبرنگاران، اظهار داشت: بر 
اساس مجوز سازمان اداری و استخدامی کشور  و در چهارچوب قانون خدمات کشوری تعداد 10 هزار  
نفر افراد واجد شرایط که دارای مدرک دانشگاهی هستند و از طریق آزمون کتبی و صلاحیت عمومی، 
مصاحبه استخدامی و انجام معاینات پزشکی متناسب با نیاز واحدهای آموزشی، به شرط گذراندن 
موفق آمیز دوره مهارت و آموزش که توسط دانشگاه فرهنگیان و شهید رجایی برگزار می شود به صورت 
پیمانی در مشاغل آموزشی استخدام می شوند. رسول پاپایی بیان کرد: براین اساس استخدام سال ۹5 
بر مبنای نیاز مناطق آموزشی و بومی گزینی است. معاون رسانه ای مرکز اطلاع رسانی وزارت آموزش 
و پرورش گفت: تعداد 4007 نفر زن 5 هزار و ۹۹3 مرد جذب می شود، براساس ماده 28 اساسنامه 
دانشگاه فرهنگیان پذیرفته شدگان ملزم به گذراندن دوره یک ساله در دانشگاه فرهنگیان و شهید رجایی 
هستند. پاپایی تصریح کرد: پذیرفته شدگان آزمون استخدامی  مکلفند در آزمون جامعی که در پایان 
دوره آزموشی یک ساله برگزار می شود شرکت کرده و گواهی موفقیت در آزمون را کسب کنند. بعد از 
انتشار آگهی از طریق سازمان سنجش کشور از 17 مهر ۹5 نسبت به ثبت نام کند. 21 آبان ماه سال 

جاری  آزمون برگزار می شود.

هلاکت 12 تروریست توسط سپاه در کرمانشاه 
فرمانده نیروی زمینی سپاه از انهدام یک تیم وابسته به ضدانقلاب و گروهک های تروریستی و 
هلاکت 12 تن از اشرار مسلح خبر داد. سردار محمد پاکپور فرمانده نیروی زمینی سپاه با اعلام درگیری 
دیروز رزمندگان قرارگاه نجف در منطقه مرزی استان کرمانشاه، گفت: هوشیاری رزمندگان نیروی 
زمینی سپاه و نیروهای بومی منطقه یک تیم از اشرار وابسته به ضدانقلاب و گروهک های تروریستی 
تحت حمایت آمریکا و رژیم صهیونیستی که امروز قصد رخنه به داخل خاک میهن اسلامی برای ایجاد 
ناامنی را داشتند توسط نیروهای اطلاعاتی و امنیتی قرارگاه نجف شناسایی شدند. وی افزود: پس از 
گرفتار شدن اشرار و ترویست ها در طور رزمندگان اسلام طی یک درگیری شدید، این تیم به طور کامل 
منهدم و 12 عضو آن به هلاکت رسیدند. سردار پاکپور با تحسین اقدام قاطع و به موقع رزمندگان سپاه 
اسلام و همکاری نیروهای بومی در این عملیات گفت: در این عملیات تعداد 3 تن از رزمندگان اسلام 

مجروح و مقادیر قابل توجهی سلاح و مهمات از تروریست ها از اشرار مسلح بدست آمد.

اهدای جایزه عالی پزشکی کویت به یک ایرانی
یک متخصص قلب و عروق ایرانی موفق به کسب جایزه عالی حوزه بهداشت و درمان و از مهمترین 
جوایز تقدیری وزارت بهداشت کویت شد. به گزارش ایرنا وزارت بهداشت کویت روز سه شنبه در 
مراسمی ویژه که برای اعطای جایزه پزشکان نمونه در حاشیه نشست سازمان بهداشت جهانی در 
قاهره برگزار کرد پس از بررسی دستاوردها و عملکرد پزشکان نخبه و نمونه در عرصه منطقه ای، 
این جایزه را به خانم دکتر سارا فرزادگان از متخصصان ایرانی قلب و عروق اهدا کرد. وزارت بهداشت 
کویت مدتی است که با اختصاص این جایزه ویژه پزشکان نمونه در خاورمیانه را مورد تقدیر قرار می 
دهد، در این مراسم دکتر علی العبیدی وزیر بهداشت کویت این جایزه عالی را به هیات ایرانی که در 
نشست قاهره شرکت کرده بودند، اهدا کرد و گفت: این جایزه از سال 2003 راه اندازی شده و به دلیل 
نقش ارزشمندی که خانم دکتر فرزادگان در جهت درمان بیماری های قلبی و پیشگیری از شیوع 
بیماری های قلبی و عروقی انجام داده این جایزه به ایشان اهدا می گردد. همچنین وزارت بهدشت 
کویت همکاری های گسترده ای با پزشکان ایرانی در این کشور دارد و دهها پزشک و پرستار ایرانی در 

تخصص های مختلف در بیمارستان های دولتی و خصوصی کویت فعالیت می کنند

چند میلیون نفر در ایران مدرک دانشگاهی دارند؟
 وزیر علوم به جمعیت تحصیل کرده ایران اشاره کرد و گفت: در ایران 11 میلیون نفر یعنی معادل 
1.7 درصد از جمعیت، دارای مدرک دانشگاهی هستند و پنج میلیون دانشجو در مراکز دانشگاهی و 
تحقیقاتی تحصیل می کنند. محمد فرهادی افزود: از میان جمعیت دانش آموخته، ما با پدیده مهاجرت 
مغزها روبرو هستیم که در واقع به معنای مهاجرت منابع انسانی ماهر کشور است. وی با تاکید بر 
اینکه  مهاجرت مغزها اثرات نامطلوبی بر توسعه کشورها دارد و منجر به شکل گیری متغیرهای نامعلوم 
می شود، تصریح کرد: رفتن نیروهای ماهر از یک کشور موجب می شود تا توسعه پایدار برای آن کشور 
حاصل نشود. فرهادی گفت: هم کشورهای مبدا و هم کشورهای مقصد هر دو در حمایت و ایجاد 
تسهیلات برای مهاجرت نیروهای ماهر و حرفه ای مسئول هستند و باید این تسهیلات  را برای بازگشت 

مغزها به سرزمین مادری  ارائه کنند.

شهروند ایرانی در ارمنستان ربوده شد
خبرگزاری اسپوتنیک روسیه اعلام کرد: یک شهروند ایرانی در شهر آبویان استان کوتایکا در 10 
کیلومتری شمال غربی ایروان پایتخت ارمنستان از سوی یک بازرس مالیاتی و همدستانش ربوده و 
پس از چند ساعت آزاد شد. رسانه روسی روز سه شنبه به نقل از سرویس خبری خدمات تحقیقاتی 
ویژه ارمنستان، نوشت: یک ایرانی به اداره پلیس استان کوتایکا اعلام کرد که یکی از آشنایان وی فعال 
در امور بازرگانی ربوده شده است. این فرد که با نام قاسم معرفی شده است، گفت که مامور مالیاتی 
کمیته درآمدها در ارمنستان همراه همکار خود شهروند ایرانی را با خودرو به نقطه نامعلومی برد. به 
دنبال این اطلاع رسانی و تماس فوری و هشدار آمیز ماموران پلیس، بازرس مالیاتی به سرعت فرد 
ایرانی ربوده شده را آزاد کرد. هنوز گزارشی در باره بررسی قضایی پرونده و همچنین انگیزه این اقدام 

اعلام نشده است.

بازداشت 5 نفر در پرونده بانک ملت
دادستان تهران از بازداشت پنج نفر در پرونده بانک ملت و پرداخت حدود 1000 میلیارد تومان 
در پرونده بر خلاف مقررات و بازگشت و توقیف هفتصد میلیارد تومان خبر داد و افزود: بازپرس 
رسیدگی کننده و ضابطان مرتبط، اقدامات موثری صورت داده اند، اما بخشی از وجوه در خارج از کشور 
است و تلاش گسترده برای اعاده آن در دست اقدام است. دکتر جعفری دولت آبادی هم چنین اعلام 
کرد: در ارتباط با پرونده صندوق ذخیره فرهنگیان یک نفر دیگر بازداشت شده است. دادستان تهران 
اخبار منتشره مبنی بر باز پس گیری باشگاه راه آهن توسط دادستانی را خلاف واقع خواند و اعلام کرد 

خریدار باشگاه مرتکب تخلف از قرارداد شده که در این خصوص باید پاسخگو باشد.

کارت زرد مجلس به وزیر جهاد کشاورزی 
مجلس شورای اسلامی با 143 رای سوال نماینده ارومیه را وارد دانست و به وزیر جهاد کارت زرد 
داد. به گزارش ایسنا، در جریان جلسه علنی دیروز مجلس سوال ملی محجوب و قاضی پور نمایندگان 
تهران و ارومیه در خصوص علت عدم کنترل قیمت بازار شکر و تعطیلی کارخانجات و واردات شکر به زیان 
کارخانجات تولید کننده از وزیر کشاورزی مطرح شد که در پایان و پس از پاسخ های محمود حجتی و 

صحبت های نماینده سوال کننده نمایندگان با 143 رای موافق و 5۹ رای مخالف سوال را وارد دانستند.

ضرغامی: برنامه ای برای کاندیداتوری ندارم
عزت الله ضرغامی رئیس اسبق سازمان صداوسیما در پاسخ به سؤالی درباره شایعات مطرح مبنی 
بر عزم او برای کاندیداتوری در انتخابات ۹6 و حتی تأسیس ستادهایش در یکی از خیابانهای مشهور 
تهران، اظهارداشت: فعلًا برنامه ای برای کاندیداتوری در انتخابات ریاست  جمهوری سال ۹6 ندارم و 

مهمترین وظیفه ای که در این مقطع احساس می کنم، تقویت جریان و نیروهای انقلابی است.

صالحی حضورش در انتخابات را تکذیب کرد
علی اکبر صالحی با انتشار پیامی به برخی گمانه زنی ها و تحلیل های سیاسی منتشر شده در فضای 
مجازی و در سطح رسانه های گروهی درباره احتمال نامزدی وی در انتخابات ریاست جمهوری آتی پایان 
داد و تاکید کرد: حضور در میدان رقابت با ریاست محترم جمهوری را خلاف اخلاق و ادب سیاسی می دانم.

پاسخ کرباسچی به سلیمی نمین
»غلامحسین کرباسچی« شهردار سابق تهران در واکنش به اظهارات اخیر عباس سلیمی نمین 
در باره عملکرد او در شهرداری تهران گفت که اینگونه اظهارات از سوی یک تاریخ نگار اصولگرا باید 
موجب گریه شود. کرباسچی در ادامه، اظهارات سلیمی نمین در دفاع از عملکرد محمدباقر قالیباف در 

باره پرونده املاک نجومی را نشانگر »پوشالی« بودن ادعای وی در مبارزه با فساد ارزیابی کرده است.

معاون وزیر راه استعفا داد 
مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل از سمت خود استعفا داد. به گزارش ایلنا، 
وزیر راه و شهرسازی با استعفای علی نورزاد، مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل 
موافقت کرد. هنوز به صورت رسمی جایگزین مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل 
از سوی وزارت راه و شهرسازی اعلام نشده است اما گفته می شود،  حمدزاده معاون فنی و زیربنایی 

راه آهن گزینه جایگزین است. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم گفت:  در استان قم سالانه 600 میلیارد 
تومان به عنوان یارانه به مردم داده می شود.

  سید حسن رضوی ظهر دیروز در جلسه شورای اسلامی استان قم با اشاره به اجرای 
طرح سرشماری اظهار کرد:  در بحث آمار هشتمین سرشماری را در سطح استان و کشور 
پیش رو داریم،  هفت سرشماری قبلی به صورت سنتی صورت گرفت. از سال 85 هر 
پنج سال یک بار، سرشماری در سطح کشور صورت می گیرد. رئیس سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی استان قم ادامه داد:  ما به دنبال این هستیم که به سمت اطلاعات آنلاین 
برویم و دیگر سرشماری به صورت فعلی صورت نگیرد،  کشورهای جهان هم از اطلاعات 
ثبتی خود استفاده می کنند و دیگر سرشماری در این کشورها انجام نمی شود،  براساس 
سیاست های دولتمردان از این به بعد به صورت تلفیقی صورت می گیرد و از سال 1415 
دیگر سرشماری در کشور نخواهیم داشت. وی افزود:  ما باید به نحوی عمل کنیم که 
آمارهای ثبتی دستگاه های مختلف به یکدیگر مرتبط باشند تا دولت الکترونیک محقق 
شود. در سرشماری سال ۹5 سؤالات نصف شده است،  چون دولت یک سری اطلاعات را 
به صورت ثبت شده دارد. رضوی با اشاره به نحوه اجرای طرح سرشماری اظهار کرد:  امسال 

برای نخستین بار تصمیم گرفته شد تا مردم از طریق اینترنت در طرح سرشماری شرکت 
کنند و از این طریق روند سرشماری صورت بگیرد،  اما پیش بینی های ما در خصوص 
شرکت گسترده مردم در طرح سرشماری از طریق اینترنت محقق نشد. وی ادامه داد: تنها 
6 درصد از مردم کل کشور از طریق اینترنت در طرح سرشماری شرکت کردند،  این در 
حالی است که پیش بینی می شد مردم همکاری بیشتری را در این خصوص داشته باشند،  
هم اکنون استان های بوشهر و سمنان صدرنشین شرکت مردم در طرح سرشماری اینترنتی 
هشتند و استان قم در میانه جدول شرکت مردم در این طرح قرار دارد. وی افزود:  سرشماری 
الکترونیکی صحت و دقت بیشتری دارد،  سرشماری ارتباطی با بحث مالی مردم ندارد و از 
اطلاعات این سرشماری برای برنامه ریزی و آمایش محلی استفاده خواهد شد،  سکونت گاه ۹6 
درصد مردم استان قم در شهر قم قرار دارد و  باید آمار در این خصوص دقت داشته باشد. 
وی ادامه داد: پیش بینی می شود که با وجود تحقق بیش از 80 درصدی درآمد مالیاتی در 
نهایت،  دولت امسال 200 هزار میلیارد تومان درآمد داشته باشد که 48 هزار میلیارد تومان 
آن را به پرداخت یارانه ها اختصاص بدهد، در استان قم هم سالیانه 600 میلیارد تومان به 

عنوان پول یارانه به مردم داده می شود که پرداخت یارانه ها به ضرر بودجه عمرانی است.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم:

مردم قم سالانه 600 میلیارد تومان یارانه می گیرند


